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Na voljo je še nekaj takoj vseljivili 
dvo in dvoinpol sobnih stanovanj. 
Informacije I A/VOS in/miri 

t i n t e ? . . . . 

CYCLE$ŠKERIJ 

Pod gozdom c. iv/20 
Tel: 01/7861 S75, 01/7871 482 GSM 041/668788 

GrosuPlJe (centrala) 

sP 9 0 8 

G R O S U P E L J S K I ODM 

2 0 0 1 
352(497 4 Grosuplje) 

120010144,10 

PANCE - TOP d.0.0. 

okrepčevaln ica , trgovina 
in storitve 

Pance 21,1293 Š M A R J E - S A P 
tel. 01/ 786-80-53 

Nudimo Vam: 
- prostor za razna praznovanja 
za 50 in za 25 oseb 

- hrana po naročilu 
- organiziran prevoz za zaključene družbe 

VRTNARSTVO FRBEZAR 
Moli Vrl. 19; I M i Sm. . j , Saj 
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Po želji nasadimo tudi vaše posode in korita. Lahko pa izbirate 
med že pripravljenimi nasadi. 

Ukvarjamo se tudi z urejanjem in vzdrževanjem vrtov. 

Pomagali vam bomo pri izbiri in z nasvetil 

Vsak večji nakup NAGRADIMO! 
V oktobru odprto vsak dan, razen nedelje, od 7. do 19. ure. 

b j P O ^ r Canon 

F0TOKOPIRNICAINPROĐAJABIRO0PREME i m ® ^ 
TABORSKA 4, GROSUPUE 

tel 01/ 786 37 00, fax 01/ 786 37 01, e-mail: biros® siol.net 

NUDIMO VAM PO IZJEMNO UGODNIH CENAH: 
fotokopiranje (pri večjih količinah popust): 

A4 črnobela 
A4 ČB študentje in dijaki popust 
A4 barvna kopija 

fotokopiranje do formata AO (načrti); 
vezava; 
plastificiranje do formata A3; 
prodaja fotokopirnih strojev; 
prodaja biro opreme CANON in . 
telefaksi, printerji, kalkulatorji, fotoerp 
kartuše, tonerji itd. 

servis fotokopirnih strojev in ostale biro oprem 

DELOVNI ČAS: 
od ponedeljka do petka 
od 8,00 do 12,00 in 
od 13,00 do 17,00 
sobota: od 9,00 do 11,3 

9 , 5 0 sit; 
6 , 9 0 sit; 

1 8 5 , 0 0 sit; 

8. ZLATA 1ESEN 
Že 8. zlata jesen je za nami, prireditev, ki jo organizira Turistično društvo Županova jama 
Grosuplje v sodelovanju s KS Grosuplje. Ob tej priložnosti podelimo priznanja za lepo 
urejene hiše, kmetije, delovne organizacije, ulice, naselja, vasi v okviru vseslovenske 
akcije Moja dežela - lepa, urejena in gostoljubna. 

Krajevna skupnost 
Grosuplje je v okviru te 
prireditve praznovala svoj 
praznik, ki je posvečen 
prvemu prihodu vlaka v 
naše kraje. Hkrati pa je te 
dni tudi farno žegnanje. V 
prazničnem nagovoru je 
župan občine Grosuplje, 
gospod Janez Lesjak, 
poudaril pomen splošne
ga razvoja kraja, tudi na 
področju turizma, za višjo 
kvaliteto življenja vseh pre
bivalcev. 

Predsednik Krajevne 
skupnosti Grosuplje, gospod Peter Hostnik, je 
podelil dvoje priznanj za izjemne zasluge pri delu v 
KS, odločitev pa je sprejel Svet Krajevne skupnosti 
Grosuplje na svoji septembrski seji. 

Priznanje so namenili nekdanjemu preJsediiku, 
gospodu Branetu Žitniku. Povsod po Grosupljem je 
videti sledove njegovih naporov: park z vodnjakom 
ob starem gasilskem domu, vodnjak in ureditev 
parka pred železniško postajo, ureditev cerkvenega 
hriba, mnoge ulice so dobile lepšo podobo, razsvetl
javo in pločnike. Njegova zasluga je, da ima občina 
grb in zastavo, sodeloval je pri izdaji turističnega vo
diča, pomagal je ustanoviti nogometni klub in uredi
ti nogometno igrišče, poznani pa so tudi njegovi na
pori, da bi Grosuplje postalo mesto. Pa to je le nekaj 
sledov, ki jih je pustil v Grosupljem človek, ki je vso 
svojo energijo in prosti čas posvetil delu za svoj kraj. 

Priznanje je prejel tudi gradbeni odbor, ki je združil 
vse prebivalce naselja Brinje, da so skupaj z občino, 
krajevno skupnostjo, komunalnim podjetjem in 
drugimi izvajalci ter samoprispevkom uredili cestno 
infrastrukturo v svojem naselju. 

Tudi letos se je naši prireditvi pridružilo Turistično 
društvo Kopanj, ki je podelilo priznanje dvoje lepo 
urejenim hišam na svojem področju: hišo in trgovino 
družine Palčar iz Velike Račne 1 in hišo z urejenim 
sadnim vrtom družine Perko iz Čušperka 17. 

Komisija Turističnega društva Županova jama 
Grosuplje je vso pomlad in poletje ogledovala ure
jenost krajev in na koncu presodila, da letos podeli 
priznanje izbranim: dvema hišama in kozmetične
mu salonu. Nova hiša Rusovih stoji na gričku v 
Gatini 24, mladi rod Hribarjevih z Jurčičeve ceste 
11/113 pa je zanimivo renoviral starejšo hišo. Geslo 
vseslovenske akcije Moja dežela - lepa, urejena in 
gostoljubna pa prav gotovo velja za kozmetični salon 

Thalgo center v Brinju 1/47, ki ga vodi mojstrica 
kozmetične nege gospa Silva Glavan s pomočjo 
svoje hčerke Simone Fisher. 

Med ulicami in predeli mesta pa se je komisiji 
zdelo, da je po urejenosti vredno pohvaliti Jakhlovo 
ulico, saj se ni mogla odločiti, katero hišo bi 
posamezno pohvalila, saj so vse lepo urejene. 

Letos je minilo 75 let. odkar je župan občine Št. 
Jurij Josip Perme 26. maja 1926 odkril Županovo 
jamo. Zato je bila v letošnjo sceno vključena tudi 
razstava fotografij, ki prikazujejo lepote te naše 
jame. Nekaj je bilo vsem znanih kapnikov, ki jih je v 
svoj objektiv ujel fotografski mojster Damjan 
Kocjančič. Jamarji Jamarskega kluba Železničar iz 
Ljubljane pa so za nas poslikali novoodkrite rove in 
dvorane, ki so zaenkrat obiskovalcem še nedostop
ne. Najlepšo dvorano, ki se nahaja v kaminu na 
koncu Zadnje dvorane, smo po odkritelju poimeno
vali Igorjeva dvorana. Kdaj si jo bomo lahko ogledali 
tudi običajni obiskovalci, bo odvisno od denarja, ki 
ga bomo namenili za urejanje jame 

27. septembra je tudi svetovni dan turizma. Zato 
je prav, da se na ta dan spomnimo, da vse: turistični 
objekti, naravna in kulturna dediščina, kraji in ljudje 
sestavljamo podobo dežele in ne bi nam smelo biti 
vseeno, kako se ta naša podoba razvija in kaže 
navznoter in navzven. 

Za prijetno vzdušje so na proslavi skrbeli Pihalni 
orkester Glasbene šole Grosuplje pod vodstvom 
Vlada Škrleca, otroci iz vrtca Kekec, otroška folklor
na skupina iz Račne, Ženski pevski zbor Magdalena 
pod vodstvom Emila Kovačca, Moški pevski zbor 
Samorastnik, ki ga vodi Drago Zakrajšek, pesnica 
gospa Karolina Zakrajšek in narodno-zabavni 
ansambel GRM. 

Za Turistično društvo Županova jama Grosuplje 
Marija Samec 

Vsi nagrajenci KS Grosuplje In turističnih društev • Županova jama Grosuplje In Kopanj 
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»Krajevna pekarija Grosuplje« je 
pisalo nad vrati pekarne, ki stajo 
leta 1951 v Grosupljem odprla dva 
peka. Zaslovela sta po svojem 
mojstrstvu in kruha, ki sta ga 
napekla, je bilo kmalu premalo. 

Grosupeljski peki danes pečejo 
kruh po dolgih tradicionalnih 
postopkih ob pomoči 
računalniško krmiljenih peči. 

Prostori pekarne so bili navkljub predelavam dolgo 
pretesni, vse dokler ni leta 1978 zrasla nova pekarna na 
obrobju kraja, kjer stoji še danes. Desetletje kasneje se je 
začela obsežnejša posodobitev. 
Ob hitri tehnološki rasti in visoki prodaji so v Pekarni 
Grosuplje kot edina večja pekarna pri nas ostali zvesti 
tradicionalnim postopkom. Ta odločitev in korak v bližnjo 
Ljubljano sta bila za današnji položaj pekarne 
najpomembnejša. Ko so pekarnini tovornjaki v 
sedemdesetih letih začeli voziti kruh v ljubljanske 
prodajalne, je grosupeljskih hlebcev prav zaradi njihovega 
domačega okusa zmanjkalo še preden se je zdanilo. 

Ljubljančani so v sedemdesetih 
letih najprej spoznali "ta domače" 
grosupeljske hlebce. Tovornjaki 
so jih pripeljali sredi teme, a tudi 

zmanjkali so še preden se je 
zdanilo. 

Prvič je po svežem kruhu, 
spečenem v manjši pekarni sredi 

trgovine, zadišalo v 
Mercatorjevem trgovskem centru 
v Fužinah leta 1988, kjer še vedno 

pečejo grosupeljski kruh. 

Za peko je potreben občutek 
Danes je grosupeljska pekarna v marsičem v vrhu med 
domačimi pekarnami. Je najsodobneje opremljena, kar ji 
omogoča, da sledi hitro rastočemu povpraševanju kupcev, 
a tudi največ kruha na enem mestu se speče v Grosupljem. 
Veliko kruha in pekovskega peciva pa spečejo trgovci, 
zato ponudba izdelkov iz hlajenega in zamrznjenega testa 
iz grosupeljske pekarne vse bolj narašča, vodilno mesto 
na tem področju pa si želijo ohraniti tudi v prihodnje. 
A n t o n Ci lenšek , direktor komercialnega sektorja, 
poudarja, da jim je snovanje okusov, ki navdušujejo kupce 
na vseh koncih Slovenije (a tudi že zunaj naših meja), 
zapisano v genih. Dolenjci so namreč od nekdaj znali 
zamesiti vsa testa naših pokrajin, ob tem pa so ustvarjali 
še svoje. 
Mojstri Nikola j , Janez in Tone so peki že preko trideset 
let. "Danes so postopki v pekarni računalniško vodeni, 
vendar računalniki sami ne znajo narediti dobrega kruha. 
Testo je potrebno poskusiti, ga začutiti. Za dober kruh pa 
sta potrebni še dobra volja in ljubezen do peke. 
Če verjamete ali ne, dober kruh lahko narediš le 
z dobro voljo." 

Pletena srca, kakršna so nekdaj 
podarjali ob rojstvu otroka in 
porokah, še vedno nastajajo pod 
spretnimi prsti mojstrov pekov. 

(jrosuplje 
(? o l stoletja z Vami 



PROJEKTNI SVET CRPOV ZA RADENSKO POLJE 
CRPOV je kratica, ki pomeni 

Celostni razvoj podeželja in obnova 
vasi. Tovrstne akcije v naši državi 
potekajo že od 1991. leta. Slovenija 
se nahaja v obdobju prilagajanja 
Evropski zvezi in razvoj podeželja je 
pomemben dejavnik. Službe, ki se s 
to problematiko ukvarjajo, poudarjajo 
zaščito slovenskega podeželja in vasi, 
njen nadaljnji skladni razvoj, ohran
janje in vzdrževanje kulturne krajine, 
varovanje kmetijskih površin in 
ohranjanje poseljenosti slovenskega 
podeželja. 

Občina Grosuplje in Landart sta 
povabila projektni svet na prvo 
srečanje za uvajanje CRPOV za 
Radensko polje. Svet sestavljajo 
domačini glede na interes in pozna
vanje problematike tega naravnega 
rezervata in sodelujejo pri pripravi 
projekta CRPOV v smislu poročil, z 
zbiranjem dodatnih gradiv in informa
cij, sodelovanjem in usklajevanjem 
na terenu ter pri ostalih dejavnostih, 
potrebnih za izdelavo in izvedbo pro
jekta CRPOV za območje Radenskega 
polja. Vendar krog sodelavcev ni 
zaprt. Vsak, ki se ga ta problematika 
kakorkoli dotika, je povabljen k sode
lovanju, predvsem pa prebivalci tega 
območja, občina kot sofinancer in 
naročnik projekta ter strokovna orga
nizacija Landart, ki projekt izvaja. 

Namenski cilji programa uvajanja 
CRPOV so: oblikovanje razvojnega 
motiva in vizije, oblikovanje izvedbe-
ga odbora, sestavljenega iz domači
nov, ki jih je potrebno usposabljati in 
izobraževati za take projekte ter zago
toviti čim bolj celostno obravnavanje 
in načrtovanje razvoja. 

Razvojni motiv je lahko nek slogan, 
izjava, znana oseba, dogodek, skrat
ka vse, kar krepi pripadnost ljudi 
obravnavanemu območju. Razvojna 
vizija mora biti plod razmišljanj in 
želja prebivalcev in mora biti spre
jemljiva vsaj za večino tam živečega 
prebivalstva. Izvedbeni odbor pa se 
vseskozi usposablja in skrbi, da bo 
delo potekalo brez zastojev. 

Pri oblikovanju CRPOV pomaga 5 
razvojnih področij, ki so jih poimeno
vali kar prostore. 

Življenjski prostor opredeljuje 
geografski položaj, geološke mož
nosti, klimatske razmere, pedološke 
in hidrološke značilnosti, rastlinstvo 
in živalstvo ter varovanje okolja. 

Naselitveni prostor oblikujejo kra
jinske in urbanistične značilnosti, 
infrastruktura, urejanje prostora in 
krajina. 

Družbeni prostor je determiniran z 
družbenim življenjem na vasi, značil
nostmi in strukturo vasi ter družbeni
mi dejavnostmi, saj je človek 

družbeno bitje. 
Kulturni prostor nam pomaga pre

poznavati kulturne oblike in vsakdan
ji način življenja skozi zgodovinski 
razvoj. Pomaga nam pri širjenju 
domovinske vzgoje, vzbujanju zgodo
vinskega spomina in iskanju lastne 
identitete. 

Raziskovanje delovnega prostora 
na določenem območju nam pomaga 
odkrivati že znane izkušnje, ki bi jih 
lahko uporabili pri nadaljnjem indivi
dualnem in skupnem razvoju. 

Pomembno je, da so programi, ki 
jih je potrebno predložiti Ministrstvu 
za kmetijstvo, gozdarstvo in prehra
no, prodorni, da se Radensko polje 
uvrsti na zemljevid CRPOV, saj bo le 
tako država prispevala svoj delež - 50 
% nepovratnih sredstev vrednosti pro
jekta. 

Prvi sestanek je bil tudi že delaven. 
Razdeljeni v tri skupine so morali 
člani projektnega odbora najprej 
odgovoriti na vprašanje, kaj jih moti v 
zvezi z Radenskim poljem. Največ 
glasov so dobili odgovori: zasipanje 
vrtač in divja odlagališča, opuščanje 
kmetijske obdelave, onesnaževanje 
vode in okolja, propadanje starih 
stavb in gospodarskih poslopij, 
daljnovod, neizkoriščenost bošta-
njskega gradu ter ostale naravne, kul
turne in zgodovinske dediščine kra

jev, ni pešpoti in kolesarskih stez, 
celo za traktorje so poti slabo ure
jene, divja parkirišča, polivanje gno
jnice, komarji... 

Nato so ugotavljali, kje so 
priložnosti za razvoj. Najpogostejši 
odgovori so bili: obnova gradu za tu
ristične in kulturne namene (letno 
gledališče), ureditev skansena -
muzeja stavbne dediščine na 
prostem, biološko pridelovanje hrane 
na malih kmetijah, ponudba sirov, 
suhomesnatih izdelkov, stran na 
internetu in izdaja brošure, postavitev 
obvestilnih tabel, ureditev gostin
skega lokala, ki bi bil tudi turistično-
informacijski center, uvajanje orga
niziranih športnih aktivnosti (vožnja s 
čolnom ob poplavah, pozimi tek na 
smučeh in smučanje, vožnja s kon
jsko vprego po Radenskem polju, 
kolesarstvo, konjeništvo)... 

Predstavnik firme Landart, gospod 
Izidor Habjanič, je napovedal, da 
bodo sestanki vsakih 14 dni in na 
vsakem naslednjem sestanku bo pro
jektna skupina obravnavala drugo 
področje življenja in delovanja na 
področju Radenskega polja, da bi 
proti koncu leta že poskušali izdelati 
načrt za Radensko polje in se z njim 
uvrstiti na zemljevid CRPOV. 

Marija Samec 

KRIV JE - KER NI BEL, KER NI PRAVE VERE 
"Samo ne poročite se z Arabcem!" 

nam je zabičevala profesorica 
zgodovine v srednji šoli. Naš razred je 
veljal za nekaj posebnega (zaradi lat
inščine) in razmišljanje z lastno glavo 
ter malo uporništva je bila naša spe-
cialiteta (vsaj mislili smo tako takrat, 
ker smo želeli biti drugačni). Prepričana 
sem, da bi se ravno zato, ker nam je 
profesorica tako zavzeto in prepričano 
utemeljevala svoje mnenje, takrat veči
na deklet poročila z Arabcem in večina 
fantov bi oženila Arabke. 

Zakaj bi to naredili, nam lahko 
razložita psihologija in sociologija. 
Tisto, kar bi tu rada izpostavila, pa je 
STRAH. Strah pred drugačnim, nezna
nim. Arabska kultura ali pa romska, 
afriške, papuanske, tibetanske, 
nomadske, plemenske in druge kulture 
so nam neznane. O njih sicer veliko 
vemo, že v osnovni šoli lahko marsikaj 
slišimo, manj znan pa nam je način nji
hovega razmišljanja, gledanja na živ
ljenje, prepletanje verovanja z življen

jem. To nas plaši. Ker ne vemo, kako se 
spoprijeti s tem neznanim, ne vemo, 
kakšne posledice bi prineslo naše 
vedenje. Vstopanje v neznano je tve
ganje, včasih prinaša pozitivne, drugič 
negativne posledice. 

Drugačnost nas tako plaši, da jo 
hočemo gledati samo skozi našo priz
mo, vse poskušamo razumevati z 
našega zornega kota. Ne znamo priz
nati, da je kdo boljši. Želimo, da vsi 
delajo tako kot mi. Če delo ni takšno, 
kot je naše, ni delo. In če se še vedno 
ne izide, če slika še vedno ni taka, kot 
jo hočemo, si sami sestavimo sliko 
sveta. Če se ne upamo soočiti z dru
gačnim, to preprečimo tudi drugim in 
še njim tlačimo vosek v ušesa, tako kot 
je naredil Odisej mornarjem ob srečan
ju s Sirenami, ter tako tudi drugim 
ožimo pot. Ker se bojimo, da bi morali 
zamenjati realnost, v kateri živimo, za 
kakšno drugo realnost. Tako je bilo rav
nanje belcev, še posebej ob stikih z 
novim svetom. Tako ravnanje še vedno 

N I K O M I H I Č I N A C K . D . 

E P R E M I Č N I I 

K0\0W0KSKA 3, 1290 GROSUPLJE 

fl.t 01-786 56 60, FAX:\ 01-786 56 65 

GSM: 041-405 258 I 

SMS: 405258@LINU1C.M0BITEL.SI 

E-MAIL: NIKO@MIHICINAC-NEPPEMICNINE. SI 
URL: WWW.MIHICINAC-NEPmiCNINE.SI 

PRODAMO: 
- zazidljive parcele v Grosupljem in bližnji okolici, v Stični, Viru pri Stični in na 
Rakitni; 

- stanovanjske hiše različnih cenovnih razredov in velikosti tudi nadstandardno (v 
Grosupljem, Višnji Gori, Ivančni Gorici, Kompoljah, Vidmu, Št. Juriju.Vel. Lipljenih); 

- etažo nadstandardne hiše v Grosupljem in stanovanjske hiše v Šmarju-Sap; 
- kmetijo z vsemi objekti, primerno za kmečki turizem, z 18 ha zemljišča; 
- manjšo kmetijo z lepo stanovanjsko hišo, gospodarskimi poslopji na 5000 m2 ter 
2,6 ha kmetijskih zemljišč, na izredno lepi lokaciji; 
kmetijska zemljišča: travnike, njive in gozdove na različnih lokacijah; 
večja stanovanja; 

- poslovne prostore v AC Grosuplje, v Ivančni Gorici, tudi gostinska lokala. 
ODDAMO V NAJEM: 
- samske sobe po ugodnih cenah; 
- večja stanovanja v individualnih hišah; 
-več poslovnih prostorov za različne namene. 
DRUGE STORITVE: 
- sestava predlogov za vpis v zemljiško knjigo (lahko se dogovorimo tudi po 
telefonu); 

- pomoč pri sestavi vseh vrst pogodb in urejanje dokumentacije, vse do notarske 
overitve: 
pri prodaji kmetijskih zemljišč vam uredimo vse od ponudbe prodaje do vpisa v 
zemljiško knjigo. 

SVETOVANJE: 
Če želite svojo nepremičnino VARNO prodati, podariti, izročiti ali jo pridobiti, vam 
priporočamo, da se o svoji nameri prej posvetujete pri naslakršenkoli način, vam 
priporočamo, da se prej o tem POSVETUJETE PRI NAS! 

ostaja? 
Vsi ljudje naj bi živeli "povprečno" 

življenje (merilo je povprečno življenje 
belca), da ne bi preveč izstopali, 
odstopali. "Drugačni" niso zaželeni, saj 
jih je tudi težje nadzorovati. Ne spo
minjamo se tistih, ki so živeli 
povprečno življenje, čeprav so bili 
vladarji. Ljudje, ki se jih danes spomin
jamo kot "velikih", so se upali podati v 
drugačen, neznan svet. Te ljudi danes 
cenimo. V času življenja pa jim javno 
mnenje ravno tako ni bilo naklonjeno, 
ker so bili nepovprečni. Nekaj 
primerov: Nikolaj Kopernik, Krištof 
Kolumb, Marco Polo, France Prešeren 
in še mnogo drugih. Današnji čas je že 
postal malo bolj odprt za "drugačne" in 
jih mnogokrat zelo hvalimo, ne hvalimo 
pa povprečnih, še vedno ne, čeprav si 
ravno take ljudi želimo. 

Kadar pa se zgodi nekaj slabega in 
je krivec "drugačen", se vrnemo na 
stara pota in začnemo postrani gledati 
vse, ki so iz "istega koša" - iste barve, 
iste vere, istega rodu. Ker so seveda 
potencialno nevarni. Pa čeprav nimajo 
nič pri tem. Ampak mi pravimo: "Saj so 
vsi isti!" So res? Ali je to le naša slika, 
ki ne zdrži argumentov in se lahko hitro 

sesuje? Imamo morda tako mnenje o 
našem sosedu? Sicer smo majhno 
naselje (v svetovnem merilu), a javno 
mnenje je sestavljeno iz mnenja 
vsakega posameznika, tudi 
posameznikov naše občine. Če hoče
mo spremeniti javno mnenje, to lahko 
naredimo, če stopimo skupaj. Tako kot 
so pred dnevi angleški šolarji povzročili 
potres, ker so vsi ob isti uri skakali. 
Množice lahko povzročijo veliko spre
membo. 

Beli ljudje si prizadevajo, da bi 
ohranjali nadvlado na svetu. 0 krivicah 
govorijo, a če resnici pogledamo v oči, 
svetovna politika mnogokrat ostaja na 
istem. Realno življenje se izkaže za dru
gačno, za slabše, kot si želimo. Ne 
bomo mogli vedno krpati lukenj, ki jih 
povzročamo s svojimi dejanji v svetu, 
enkrat bo luknja prevelika. Ali kot pravi 
Robin Fox v Rdeči svetilki incesta -
gumirano platno (ki ga lahko primer
jamo z našim življenjem) ima lahko 
mnogo oblik, vendar se ne more 
raztegovati v neskončnost ali dobivati 
nemogoče oblike, vse prehitro lahko 
poči. 

Alenka Oblak 

POVABILO BRALCEM GROSUPEUSKIH ODMEVOV 
Ker smo prejeli v zadnjih mesecih nekaj sporočil, da nekateri niso prejeli 

občinskega časopisa, vljudno vabimo vse, ki to ugotovijo, ali morda 
časopis prejmejo več kot tri dni pozneje od ostalih gospodinjstev v občini, 
da nam to sporočijo pisno na naslov uredništva, saj bomo v bodoče lahko 
upoštevali le vsa podpisana sporočila s polnim naslovom in naslove predali 
ustreznim poštnim službam. 

Hvala za razumevanje 
"ZA PRIJAZNO GROSUPLJE" - urednik Jože Mlkllč 

POPRAVKA: 
V prejšnji številki Grosupeljskih odmevov so se nam prikradle nekatere napake: 
- v rubriki Poletje na Magdalenski gori je bilo napačno zapisano ime avtorice 

besedil. Pravilno je Lea Janežič in 
- v članku Poletna karate šola na Velem Lošinju sta bila zamenjana podnapisa 

pod slikama. (Napis, ki bi moral biti pod zgornjo sliki, je bil objavljen pod spodnjo 
- in obratno.) 

Avtorjema besedil in bralcem se opravičujemo, urednik 

DAJE SE NA ZNANJE 
razpravljalcem na seji občinskega sveta 2. oktobra 2001: 
Tudi oglaševanje je del informacij, ki ga zaenkrat z znanjem, komuniciranjem, 
samoiniciativnostjo, ustvarjalnostjo in drugimi elementi podjetniške žilice uspešno 
tržimo. S tem pa dejansko razpolavljamo postavko stroškov v občinskem proračunu 
za časopis. Zato kritiko razumemo tudi kot pohvalo. 
Še vedno pa drži povabilo vsem, ki bi sebe in svoje dejavnosti želeli predstaviti 
občanom, naj se oglasijo na uredništvo, da se dogovorimo o načinu sporočila. 

Pa lepo pozdravljeni - odgovorni urednik Jože Mlkllč 
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Po potrdilu o vpisu v evidenco 
javnih glasil št. 5/4-03-754/95-42 z 
dne 8. maja 1995 je interni časopis 
"Grosupeljski odmevi" vpisan pri 
Uradu Vlade za informiranje pod 
zaporedno številko 1255. Na podlagi 
Zakona o davku na dodano vrednost 
(Ur. list RS št. 89/98) spada časopis 
med izdelke, za katere se obračuna
va davek na dodano vrednost po 
stopnji 8%. Glasilo izhaja enkrat 
mesečno v nakladi 5.120 izvodov in 
ga prejemajo vsa gospodinjstva v 
občini brezplačno. 

PRISPEVKE ZA ČASOPIS V 
NOVEMBRU JE TREBA ODDATI 
DO PONEDEUKA, 
5. NOVEMBRA 2001. 

Nenaročenih besedil, fotografij in 
drugih gradiv za objavo ne vračamo. 
Nepodpisanih in oddanih prispevkov 
po datumu za oddajo ne objavljamo. 
Sporočila, ki se nanašajo na kritiko 
katerekoli pravne ali fizične osebe in 
posegajo v področje, kjer bi lahko 
prišlo do sporov po Zakonu o javnih 
glasilih, je treba oddati na papirju z 
lastnoročnim podpisom in polnim 
naslovom, za pravne osebe pa mora 
biti dodan še žig. V skladu s pro
gramsko zasnovo in uredniško poli
tiko si pridržujemo pravico do kraj
šanja besedil. 

Oglasno trženje: 
Pravne osebe: z naročilnico 
Fizične osebe: plačilo po računu 

Cene oglasov so bile potrjene na 
občinskem svetu in objavljene v 
Grosupeljskih odmevih št 11 / 1999. 
Stopnja davka na dodano vrednost od 
oglasov je 19%. 

Vse oglase, ki bodo izdelani v digitalni 
obliki in so dogovorjene velikosti, Je treba 
oddati v EPS ali TIF zapisu (300 pik/palec-
za barvne v CMYK razslojitvi) na domači 
naslov odgovornega urednika najpozneje 
štiri dneve po roku za oddajo ostalega 
gradiva. Manjše digitalno izdelane oglase 
lahko pošljete tudi na elektronski naslov 
amset@mrak.si, vendar Je potrebno 
vašo odločitev potrditi z naročilnico, ki jo 
pošljete na naslov odgovornega urednika 
najpozneje štiri dni po roku za oddajo gradi
va. 

Za oglase, rjredstavitvene članke in zah
vale je poleg polnega naslova potrebno 
navesti tudi davčno številko naročnika. 
Zahvale, ki ne bodo imele polnega naslova 
naročnika, ne bodo objavljene. 

mailto:405258@LINU1C.M0BITEL.SI
http://WWW.MIHICINAC-NEPmiCNINE.SI
mailto:Jozem@slol.net
mailto:amset@mrak.si


Seja Občinskega sveta -
26. 09. z nadaljevanjem 2.10. SODNIK ZA PREKRŠKE - NAJSTROŽJI V SLOVENIJI 
Nadzorni odbor oživlja. Po desetih letih rešeni dve tretjini denacionalizacijskih vlog. Premalo učinkovito proti trgovanju z mamili. Sto vrst socialnih pomoči. Rebalans 
in 10 milijonov za sušo. Darilo za novorojenčke. Dovoljeno brez lokacijskega dovoljenja. Nova parkirna mesta. 

BLATENJE LOKALNEGA STEBRA? 
Na večkrat izrečene javne kritike 

župana J. Lesjaka in dr. M. Kranjca 
(LDS), da Nadzorni odbor Občine, tretji 
steber lokalne samouprave, že dve leti 
ne opravlja svojih nalog: nadzorovanja 
porabe občinskih proračunskih sred
stev, in zaradi imenske omembe v 
lokalnem časopisu je M. Kralj, pod
predsednik NO, občinskemu svetu 
pojasnil, da se je odbor v resnici zad
njič sestal pred 15 meseci (maja 
2000), po odstopu predsednika R. 
Janše maja 2001 pa bo oktobra lahko 
znova začel delovati. 

INFORMATIZACIJA 
UPRAVNE ENOTE. 
Načelnica Nevenka Dolgan je v 

poročilu navedla, da je bilo lani na UE 
Grosuplje zaposlenih 35 delavcev, ki 
so rešili 21.000 zadev, nerešenih pa je 
jih je ostalo 929. Dva na novo nas
tavljena pravna strokovnjaka rešujeta 
vloge za denacionalizacijo. Enota je za 
to posebej dobila 3 milijone tolarjev. 
Po desetih letih je rešenih dve tretjini 
zahtevkov, 140 pa se jih rešuje. UE 
ima internetno stran, ki nudi ažurne 
informacije in omogoča vlaganje vseh 
vrst vlog. 

PRVA SOCIALNA POMOČ 
IN ŠE STO DRUGIH. 
Direktorica J. Matjašič je Svetu 

poročala o dejavnostih Centra za 
socialno delo, na katerem je 
zaposlenih 13 oseb, sodelujejo pa tudi 
prostovoljci. Izdano je bilo 6121 
odločb s področja družinskih pre
jemkov, 760 odločb o socialnih zade
vah in 65 odločb o občinski pomoči. 
CSD je nudil prvo socialno pomoč (pre
poznavanje socialne stiske ali težave, 
seznanjanje z možnimi storitvami in 
pravicami) 630 uporabnikom, delal s 
118 mladimi ali mlajšimi storilci 
prekrškov in kaznivih dejanj ter 18 
uporabniki drog, od katerih se jih je 9 
zdravilo v komunah. Center rešuje 
probleme ob razpadu (izven)zakonske 
skupnosti, socialne probleme, ureja 
rejništvo, skrbništvo in posvojitve 
otrok, ukvarja se s problemi invalidnih 

oseb, starostnikov itd. V razpravi so 
člani Sveta opozorili na veliko večje 
število odvisnikov in na romsko prob
lematiko. B. Gabrijel (LDS) je povedal, 
da osnovno šolo Louisa Adamiča letos 
obiskuje 20 romskih otrok; ena od njih 
je v 5. razredu. 

TRGOVANJE Z MAMILI. 
M. Stojakovič, komandir Policijske 

postaje Grosuplje, je ocenil varnostne 
razmere na področju občine Grosuplje 
na splošno kot dobre in stabilne, 
konkretno pa je navedel, da seje naša 
policija leta 2000 ukvarjala s 372 
kaznivimi dejanji in jih 40,8 % razreši
la, da je bilo 236 kršitev javnega reda 
in miru, in sicer največ na Grosupljem 
in v Šmarju-Sapu, 2329 cestno-
prometnih kršitev, 286 prometnih nes
reč, od teh 1 smrtna in 24 s hudimi 
telesnimi poškodbami, zaradi ilegalne
ga prehoda meje so grosupeljski 
policisti imeli v postopku 137 tujcev 
ter 6 njihovih vodičev, zaradi nedovol
jenega trgovanja z mamili pa so vložili 
prijave proti 7 storilcem, katere so 
dobili pri samem dejanju. V zvezi s 
pripombami svetnikov, da se policija 
premalo intenzivno ukvarja z odkrivan
jem mreže za prodajo mamil, je 
Stojakovič poudaril, da jih ljudje zelo 
neradi obveščajo, ker ne želijo imeti 
kakih težav, v zvezi z zahtevano večjo 
skrbjo za javni red pa je povedal, da 
sta grosupeljska policista v zgodnjih 
jutranjih urah ustavila skupino očitno 
vinjenih mladoletnikov, ko pa sta pokli
cala starše, so se ti razburili, kaj jih 
budijo, saj so svojim otrokom ponoče-
vanje dovolili. 

NAJSTROŽJI SODNIK V SLOVENIJI. 
I. Gabrovec, grosupeljski sodnik za 

prekrške, je poročal, da se je v letu 
2000 skupaj s kolegom ukvarjal s 
3400 občani, od teh jih je bilo 113 
mladoletnih, ter z 260 pravnimi ose
bami. Denarno jih je bilo kaznovanih 
1465, z zaporom do 1 meseca pa 16. 
Prepoved vožnje z motornim vozilom 
do 3 mesecev je bila izrečena 140 
voznikom, 104 vozniki so morali znava 
opraviti vozniški izpit, 812 pa jih je 

dobilo prometne kazenske točke. 
Izrečene denarne kazni znašajo 312 
milijonov tolarjev, od teh jih je bilo 
takoj plačanih 38 milijonov, izterjanih 
pa je bilo 13 milijonov. Tudi sodnik 
Gabrovec je poudaril, da je poglavitna 
skrb za vzgojo naložena staršem in 
pedagogom, ne represivnim instituci
jam. 

MEGLE POSPEŠEVALNEGA CENTRA. 
Občinski svet se je že tretjič dolgo 

ukvarjal z ustanovitvijo družbe, imeno
vane lokalni pospeševalni center za 
gospodarski razvoj občine. Potrebni 
ustanovni kapital naj bi prispevali zain
teresirani podjetniki in Občina, nakar 
bi nekaj dodajala še država. Družba, 
katero naj bi vodila firma Zanos, se naj 
bi po novem ukvarjala z raziskovanjem 
in razvojem na področju tehnologije, 
kmetijstva in družboslovja, z razisko
vanjem trga in javnega mnenja, s pod
jetniškim in poslovnim svetovanjem, z 
arhitekturnim in gradbenim projekti
ranjem in svetovanjem in z gospo
darsko propagando. Po besedah J. 
Intiharja (LDS) podjetniki za družbo ne 
kažejo zanimanja. Očitno je njena 
strategija preveč nejasna. Celo dr. M. 
Kranjc (LDS), ki je obiskal že 17 takih 
centrov, je menil, da gre predvsem za 
"prečrpavanje državnega denarja", kar 
da je značilnost sodobnega gospo
darstva. 

Kljub mnogim pomislekom se je 
Svet končno le odločil, da Občina 
postane sodružbenica, in sicer z več 
kot 50 % deležem, ker bo samo tako v 
skupščini imela večino glasov. Za dele
gata v skupščini so izvolili P. Štrublja 
(SLS+SKD). 

10 MILIJONOV ZA SUŠO? 
V ponovem uravnoteženju občin

skega proračuna je predviden višji pri
hodek od komunalnih prispevkov in 
nekaj manjših popravkov iz obveznosti 
države, na odhodkovni strani pa 
dodatnih 36 milijonov za otroško varst
vo in 60 milijonov za komunalno 
deponijo. B. Predalič (SDS) je opozoril, 
da v prvi polovici leta ni realiziranih 14 
dohodkovnih in kar 153 odhodkovnih 

postavk, od teh 25 tudi v predloženem 
rebalansu ne. Večino teh postavk so 
predlagali svetniki SDS in SLS+SKD. 
M. Trontelj (SLS+SDS) je njegove ugo
tovitve potrdil ter kritiziral prenehanje 
izgradnje vodovoda na Ilovi Gori. J. 
Intihar (LDS) je opozoril, daje potrebno 
dvigniti cene komunale na realno 
raven, omenil je zvišanje stroškov za 
občinski časopis in zvišanje nagrad 
nepoklicnih občinskih funkcionarjev 
ter kritiziral neuresničenje postavk na 
področju cestnega gospodarstva. 

J. Miklavčič, vodja urada za komu
nalno infrastrukturo, je pojasnil, da sta 
postavki most in zunanja ureditev na 
Cerkvenem hribu že realizirani, za 
izgradnjo ilovskega vodovoda pa je 
potrebno še gradbeno dovoljenje za 
vodohran in nekaj lastniških soglasij 
za traso vodovoda. J. Kogovšek, vodja 
urada za gospodarsko in družbeno 
dejavnost, je pojasnila, da so v reba
lansu zvišana sredstva za vrtec, ker 
ima logopedinjo in ker naj bi Občina 
krila stroške tedenskega tabora otrok 
v naravi, da je nekaj več denarja 
namenjeno glasbeni šoli za delo s 
komornimi skupinami in da naj bi od 
ministrstva dobili 10 milijonov, ki jih 
bodo razdelili prizadetim zaradi suše. 

B. Predalič (SDS) je opozoril, da ima 
postavka lokalni časopis res indeks 
109, vendar ima prihodek od reklam v 
časopisu indeks 111. Po mnenju 
župana pa je prav to razmerje zna
menje, da se Odmevi spreminjajo iz 
informativnega v reklamni časopis. 

Po krajši prekinitvi seje so svetniki 
in svetnice predloženi rebalans sprejeli 
brez popravka. 

BELE GRADNJE BREZ DOVOUENJ. 
O pomožnih objektih, napravah in 

drugih posegih v prostor, za katere na 
območju naše občine več ne bo 
potrebno lokacijsko dovoljenje, smo že 
poročali. Svet je v končno besedilo 
odloka sprejel še dve določili: do 1 m 
visoko ograjo je dovoljeno postaviti 60 
cm od meje zemljišča, za postavitev 
bližje meji pa je potrebno soglasje 
soseda; dovoljen je tudi montažni 

bazen s površino 20 m 2 in globino 1 m. 
NOVA PARKIRIŠČA 
PRI POKOPALIŠČU. 
Ob ureditvi poti od železniškega pre

hoda čez Cesto na Krko do prehoda 
ceste čez kočevsko železnico bodo 
urejeni hodniki za pešce in nova 
parkirna mesta. 

NOVI CENIK OBČINSKIH NAJEMNIN. 
Po nekoliko spremenjenem pravil

niku bo Občina poslovne in upravne 
prostore, ki jih oddaja v najem za pro
fitne dejavnosti, zaračunavala 1272 -
1904 sit/m2, za neprofitne dejavnosti 
pa bo cena od 112 do 336 sit/m2, 
odvisno od lokacije. Humanitarni orga
nizaciji (Rdeči križ in Karitas) lahko 
dobita prostore brezplačno. 

STANOVANJSKA POSOJILA. 
Občina nudi posojila z ugodno 

obrestno mero, in sicer za nakup, grad
njo ali prenovo stanovanj ali stanovan
jskih hiš ter za obsežnejša vzdrževalna 
dela v zvezi z njimi. Prednost imajo 
mlade družine (do starosti 35 let), 
družine z najmanj 3 otroki ali družine, 
v katerih je zaposlen samo prosilec, 
mladi do 35 let in invalidi. 

DARILO ZA NOVOROJENČKA. 
Na pobudo in po prizadevanju M. 

Trontlja (SLS+SKD) je Svet sprejel 
pravilnik, ki določa, da bo(do) starš(i) 
novorojenca ali novorojenke dobil(i) od 
Občine čestitko ter, po izbiri, denarno 
ali kako drugo darilo. Lani so dobili 17 
tisoč tolarjev ali letnik revije Otrok in 
družina. 

ZDRAVLJENJE V KOMUNAH. 
Po spremenjenem pravilniku bo 

Občina preko Centra za socialno delo 
delno krila stroške zdravljenja odvis
nikov v komunah. Lani je za to prispe
vala 400.000 tolarjev. 

ČASOPISNI KIOSK. 
B. Predalič (SDS) je predlagal, naj se 

kiosk pred Mercatorjem zaradi večje 
prometne varnosti prestavi na nasprot
no stran Adamičeve oz. na primer
nejše mesto. 

J. Miiller 

Občina Grosuplje, Taborska cesta 
2, Grosuplje, objavlja na podlagi 
določil zakona o javnih financah (Ur. 
list RS, št. 79/99 in 124/00), 71. in 
73. člena pravilnika o postopkih za 
izvrševanje proračuna Republike 
Slovenije (Ur. list RS, št. 66/01), ki se 
smiselno uporabljata tudi za lokalne 
skupnosti, in 11. člena pravilnika o 
finančnih intervencijah za ohranjanje 
in razvoj kmetijstva v občini Grosuplje 
(Ur. list RS, št. 39/96, 61/96, 43/97, 
62/97, 88/99 in 64/01) 

JAVNI RAZPIS 
za dodelitev sredstev za sofinanci

ranje stroškov menjave kmetijskih 

zemljišč v letu 2001 na območju 

občine Grosuplje 

1. Uporabnik proračunskih sredstev: 
Občina Grosuplje, Taborska cesta 2, 
1290 Grosuplje. 

2. Predmet javnega razpisa je sofi
nanciranje stroškov menjave kmeti
jskih zemljišč v letu 2001 na območju 
občine Grosuplje. Sredstva so 
namenjena ureditvi kmetijskih 
zemljišč oz. kmetijskega prostora 
zaradi izboljšanja pogojev obdelave 
ter racionalnejše rabe kmetijskega 
prostora, pri čemer vrednost enega 
zemljišča ne presega vrednosti druge
ga za več kot 50 %. 

3. Okvirna vrednost razpisanih sred
stev je 500.000,00 tolarjev. 
4. Pravico do dodeljevanja sredstev 
imajo kmetje z območja občine 
Grosuplje, ki s to agrarno operacijo 
zaokrožajo posestva in s tem pridobi
jo večje komplekse kmetijskih 
zemljišč. 

5. Občina Grosuplje iz namenskih 
sredstev za urejanje kmetijskih 
zemljišč sofinancira menjavo do 
višine 70 % stroškov menjave oz. je 
višina sofinanciranja odvisna od 
števila prosilcev in višine razpo
ložljivih proračunskih sredstev. 

6. Sredstva na podlagi tega razpisa 
lahko upravičenci pridobijo na podla
gi pisne vloge, ki ji mora biti priložena 
naslednja dokumentacija: 
• opis kmetijskega gospodarstva kot 
celote z natančnejšim opisom usme
ritve gospodartva, 
• menjalna pogodba, 
• potrdilo upravne enote, da gre za 
medsebojno menjavo kmetijskih 
zemljišč, 
• mapna kopija, na kateri so poleg 
parcele, ki je predmet menjalne 
pogodbe, označene tudi parcele, ki 
so že v lasti prosilca sredstev, 
• zemljiškoknjižni izpisek za parcelo, 
ki je predmet menjalne pogodbe ter 
• potrdila oz. dokazila o stroških men
jave zemljišča. 
Zainteresirani lahko vložijo prošnjo za 
sofinanciranje menjave kmetijskega 
zemljišča po vknjižbi parcele v 
Zemljiško knjigo na Okrajnem 

sodišču v Grosupljem na prosilca 
sredstev. 

7. Merilo za dodelitev sredstev je 
popolna vloga. 

8. Rok za oddajo vlog poteče 9. 11. 
2001 ob 12. uri. Prosilci oddajo vloge 
za dodelitev sredstev na naslov: 
Občina Grosuplje, Urad za gospo
darstvo in družbene dejavnosti, 
Taborska cesta 2, Grosuplje, kjer 
lahko zainteresirani v času uradnih ur 
dobijo vse dodatne informacije in dvi
gnejo razpisni obrazec pri ga. Martini 
Cingerle. Vloge morajo biti dostav
ljene v zapečateni kuverti, kuverta pa 
mora biti označena z "NE ODPIRAJ -
VLOGA ZA DODELITEV SREDSTEV ZA 
SOFINANCIRANJE MENJAVE KME
TIJSKIH ZEMLJIŠČ". 

9. Odpiranje vlog bo 12.11. 2001 ob 8. 
uri v sejni sobi Občine Grosuplje, 
Taborska cesta 2, Grosuplje. 

10. Župan občine Grosuplje bo spre
jel sklep o dodelitvi sredstev za sofi
nanciranje stroškov menjave kmeti
jskih zemljišč najkasneje v 15 dneh 
od poteka roka za vložitev prošenj. 
Sklep bo prosilcem posredovan v 
osmih dneh po sprejemu. 

11. Medsebojna razmerja med obči
no Grosuplje in dobitniki proračun
skih sredstev se bodo uredila s pisno 
pogodbo. 

OBČINA GROSUPLJE 
ŽUPAN, Janez Lesjak 

STARŠEM, KATERIH OTROCI 
SO VKLJUČENI V VRTEC 

Vse starše, ki imajo svoje otroke v vrtcih v Občini Grosuplje ali v vrtcih izven 
nje obveščamo, da Je potrebno VLOGE ZA ZNIŽANO PLAČILO VRTCA ZA LETO 
2002 ODDATI DO 30. novembra 2001. Na občini Grosuplje oddajo vlogo starši, 
ki imajo stalno bivališče v občini Grosuplje. 

Starši oddajo vlogo na predpisanem obrazcu Državne založbe Slovenije "Vloga 
za znižano plačilo vrtca" (Obr. 1,82). Vlogo oddate na Občini Grosuplje, Taborska 
cesta 2, (Adamičev cener), 3. nadstropje, soba 33, v času uradnih ur. 

Vlogi je potrebno priložiti priloge, ki so navedene na vlogi, obvezno pa: 
1. odločbo o odmeri dohodnine za leto 2000 (kopijo in original na vpogled) za 

oba starša 
2. potrjeno zaposlitev za leto 2000 za oba starša, 
če zaposlitev ni trajala neprekinjeno celo leto 2000, sedaj pa ste zaposleni, 

predložite potrdilo o zadnjih treh prejetih bruto plačah za tekoče leto, 
4. samostojni podjetniki predložite tudi odločbo o odmeri davka iz dejavnosti 

za leto 2000, 
5. potrdilo o prejeti oz. plačani preživnini ali pokojninskih prejemkih, 
6. dokazila o statusu za polnoletne člane (nezaposleni, dijaki, študentje). 

Pravilnik o Plačilih staršev za znižano plačilo vrtca v 8. členu med drugim 
določa tudi, da se vlagatelju, ki za polnoletne družinske člane ne izkaže statusa 
z ustreznim dokumentom, DOLOČI POLNO PLAČILO VRTCA. 

Zarad kasnejših nejasnosti prosimo, da oddate popolne vloge. V primeru, da 
vloga ne bo oddana, bo obračunano polno plačilo, t.j. 80 % od cene programa. 

0 višini plačila oziroma razvrstitvi v plačilni razred boste starši pisno obveščeni 
najkasnje do 31. januarja 2002. 

Dodatne informacije lahko dobite na Uradu za gospodarstvo in družbene 
dejavnosti občine Grosuplje ali na tel. 78-88-780 

URAD ZA GOSPODARSTVO IN DRUŽBENE DEJAVNOSTI 



Občina Grosuplje objavlja na podla
gi Pravilnika o dodeljevanju stanovan
jskih posojil Občine Grosuplje (Ur. list 
RS št. 46/98) in Spremembe in dopol
nitve pravilnika o dodeljevanju 
stanovanjskih posojil Občine Grosuplje 
sprejetega na 30. redni seji Občin
skega sveta Občine Grosuplje, dne 
03. 10. 2001 

IV. RAZPIS 
STANOVANJSKIH 

POSOJIL 
I. Nameni, za katera se delijo posojila: 

Stanovanjska posojila (v nadaljevanju 
posojila) so namenjena: 
- nakupu stanovanj, 
- stanovanjski gradnji, 
- prenovi, sanaciji ali obsežnejšim 
vzdrževalnim delom stanovanj ali 
stanovanjskih hiš. 

Posojila niso namenjena: 
• prosilcem in njihovim zakoncem, ki 
so lastniki ali solastniki stanovanja in 
so ga odkupili po določilih stanovan
jskega zakona ( Ur. list RS št. 18/91, 
21/94, 23/96 in 1-2/2000 ) 
• prosilcem in njihovim zakoncem, ki 
kupujejo stanovanja od matere, očeta, 
mačehe, očima, brata, sestre, svaka, 
svakinje, sina, hčere, pastorka, tasta, 
tašče, stare mame, starega očeta, 
vnuka, vnukinje, tete, strica in 
zakonskega in zunajzakonskega part
nerja. 

II. Višina sredstev 

Višina sredstev po tem razpisu, ki je 
namenjen za nakup stanovanj oziroma 
hiš in stanovanjsko gradnjo, prenovo, 
sanacijo in obsežnejša vzdrževalna 
dela stanovanj ali stanovanjskih hiš, 
bo določen z izborom najboljšega 
ponudnika ob upoštevanju obrestne 
mere kredita TOM + 1,75% in dobe 
odplačevanja 5 let. 

III. Razpisni pogoji in višina posojila 

Na razpis za dodelitev posojil se lahko 
prijavijo občani, ki izpolnjujejo nasled
nje pogoje: 
• da so državljani Republike Slovenije, 
• da imajo prosilci in njihovi družinski 
člani, ki skupaj rešujejo stanovanjski 
problem, stalno bivališče v občini 
Grosuplje, 
• da nimajo ustreznega standardnega 
stanovanja, 
• da kupujejo, gradijo ali prenavljajo 
stanovanje ali stanovanjsko hišo na 
območju občine Grosuplje, 
• da imajo veljavno gradbeno dovoljen
je, izdano po 1. 1. 2000, če gre za 

novogradnjo, 
• da imajo veljavno odločbo o dovolitvi 
priglašenih del, izdano po 1. 1. 2001, 
če gre za prenovo stanovanja ali 
stanovanjske hiše, 
• da so lastniki ali solastniki nepremič
nine, za katero prosijo odobritev poso
jila oziroma so lastniki ali solastniki 
nepremičnine njihovi zakonci, 
• da so sami ali s soplačniki, za katere 
se štejejo zakonec ali starši prosilca, 
kreditno sposobni, 
• da bodo v primeru, da imajo 
neustrezno stanovanje in kupujejo 
drugo ustrezno stanovanje, zaprosili le 
za razliko v površini med dosedanjim 
neustreznim in novim stanovanjem, če 
pa bodo neustrezno stanovanje odtu
jili, bodo kupnino v celoti namenili za 
nakup drugega ustreznega stanovan
ja, 
• da imajo v letu 2001 sklenjeno 
kupoprodajno pogodbo ali predpogod
bo, overjeno pri notarju, če gre za 
nakup stanovanja. 

Do posojila niso upravičeni občani, ki 
že stanujejo v lastnem ustreznem 
stanovanju, ali so sami ali kdo od 
družinskih članov, ki skupaj rešujejo 
stanovanjski problem, lastniki takega 
vseljivega stanovanja. Občani so 
upravičeni do posojila za prenovo 
stanovanja ali stanovanjske hiše, dok
ler nimajo v okviru prenovitvenih del 
dograjenega ustreznega standardne
ga stanovanja. 

Za ustrezno standardno stanovanje se 
šteje stanovanje, ki ima poleg dnevne 
sobe, kuhinje in sanitarnih prostorov 
še toliko spalnih prostorov, da zadošča 
potrebam vseh članov, ki živijo v skup
nem gospodinjstvu. 
Šteje se, da zadošča spalnica za dve 
osebi, kabinet za eno osebo (dnevna 
soba, kuhinja in drugi tehnični prostori 
se ne štejejo). 
Glede na število družinskih članov 
kvadratura stanovanja ne sme pre
segati naslednjih normativov: 

1 član 50 m 2 

2 člana 65 m 2 

3 člani 75 m 2 

4 člani 85 m 2 

5 članov 95 m 2 

Za vsakega nadaljnjega družinskega 
člana se prizna še 8 m2. 

Posojilo lahko znaša največ 40 % vred
nosti primernega stanovanja za grad
njo ali adaptacijo oziroma 40 % vred
nosti velikosti stanovanja, ki ga 
prosilec kupuje, upoštevajoč tudi 
morebitna dosedanja posojila 
Stanovanjskih posojil Občine 
Grosuplje, dodeljena v letu 1997, 
1998, 1999 in 2000. 
Uspeli prosilci bodo 30 % odobrenega 
posojila, namenjenega za novogradnjo 
ali prenovo, lahko koristili v gotovini, 
70 % pa na podlagi predloženih pred

računov. 
Prosilci, katerim bodo odobrena sred
stva iz naslova tega razpisa, bodo 
dolžni skleniti pogodbo z banko oz. 
hranilnico najkasneje v roku 30 dni po 
izteku pritožbenega roka na obvestilo 
o višini dodeljenega posojila. Prav 
tako bodo dolžni odobrena sredstva 
izkoristiti v roku 30 dni od podpisa 
pogodbe. V nasprotnem primeru ne 
bodo več upravičeni do odobrenega 
posojila. 

Osnova za izračun višine posojila je: 
• za nakup stanovanja in stanovanj
skih hiš pogodbena cena oziroma 
največ 1.200 DEM/m2, 
• za gradnjo stanovanjske hiše 1.200 
DEM/m2, 
• za prenovo stanovanj ali stanovan
jskih hiš 900 DEM/m2. 
Doba vračanja posojila je največ 5 let, 
odvisno od višine osebnega dohodka 
družine in višine dodeljenega posojila. 
Obrestna mera je T+1,75 %. Posojilo 
se vrača v mesečnih anuitetah. 
Odobreno posojilo se obvezno zavaru
je pri zavarovalnici ali s hipoteko. 
Stroški posojilojemalca ob najetju 
posojila, ki jih plača posojilojemalec, 
bodo sestavljeni iz: 
• stroškov sklenitve posojilne po
godbe, 
• stroškov zavarovanja posojila s 
hipoteko, to so sodni stroški in stroški 
cenitve, 
• stroškov zavarovanja posojila pri 
zavarovalnici. 

IV. Kriteriji za oblikovanje prednostne
ga vrstnega reda 

Višina dodeljenega posojila bo odvis
na od: 
1. socialnega, premoženjskega in 
zdravstvenega stanja prosilca in 
članov njegove družine, 
2. načina reševanja stanovanjskega 
vprašanja, 
3. višine lastnih sredstev za nakup ali 
gradnjo stanovanja, 
4. višine ugodnih Stanovanjskih poso
jil Občine Grosuplje dodeljenih v letu 
1997, 1998, 1999 in 2000, ki jih je 
prosilec že dobil od občine Grosuplje, 
5. primernosti in kakovosti dosedanje
ga stanovanja, 
6. dolžine bivanja v občini Grosuplje, 
7. dolžine delovne dobe. 

Ob upoštevanju gornjih kriterijev 
imajo naslednje kategorije prosilcev 
prednost oziroma jim bo dodeljeno 
večje posojilo: 
1. mlade družine, 
2. družine z večjim številom otrok, 
3. družine z manjšim številom zapo
slenih, 
4. mladi, 
5. družine z invalidnim članom, 
6. razširjene družine. 

Za mlado družino se šteje družina z 

Občina Grosuplje, Taborska cesta 2, 
Grosuplje, objavlja na podlagi določil 
zakona o javnih financah (Ur. list RS, št. 
79/99 in 124/00), 71. in 73. člena 
pravilnika o postopkih za izvrševanje 
proračuna Republike Slovenije (Ur. list 
RS, št. 66/01), ki se smiselno uporabl
jata tudi za lokalne skupnosti, in 11. 
člena pravilnika o finančnih intervenci
jah za ohranjanje in razvoj kmetijstva v 
občini Grosuplje (Ur. list RS, št. 39/96, 
61/96,43/97, 62/97, 88/99 in 64/01) 

JAVNI RAZPIS 
za dodelitev sredstev za sofinanci

ranje zavarovanja plemenskih živali, 

namenjenih kmetijski proizvodnji 

1. Uporabnik proračunskih sredstev: 
Občina Grosuplje, Taborska cesta 2, 
Grosuplje. 

2. Predmet javnega razpisa je sofi
nanciranje zavarovanja plemenskih 
živali, namenjenih kmetijski proizvodnji. 
Namen dodeljevanja sredstev je spod-

najmanj enim otrokom, v kateri nobe
den od staršev ni star več kot 35 let in 
otrok še ni šoloobvezen. 
Za družino z večjim številom otrok se 
šteje družina, v kateri so najmanj trije 
otroci. 
Za družino z manjšim številom 
zaposlenih se šteje družina, v kateri je 
zaposlen samo prosilec oziroma nje
gov zakonec. 

Za mlade prosilce se štejejo samske 
osebe, mlajše od 35 let in mladi pari 
brez otrok, mlajši od 35 let. 

Pri invalidnosti prosilca ali člana 
družine se upošteva invalidnost s 100 
% telesno okvaro, ugotovljeno s skle
pom ali odločbo Zavoda za pokojnin
sko in invalidsko zavarovanje. Za 
invalidnost se šteje tudi motnja v 
duševnem in telesnem razvoju ali traj
na nesposobnost za delo, ki jo potrdi 
pristojna organizacija. 

Razširjena družina je družina, v kateri 
živijo 3 generacije bližnjih družinskih 
članov prosilca, kot jih opredeljuje 6. 
člen stanovanjskega zakona. 

Za daljše bivanje v občini se šteje, če 
to traja najmanj 10 let. Za daljšo 
delovno dobo se šteje, če traja naj
manj tretjino polne delovne dobe. 

V primeru, da razpisana sredstva ne 
zadoščajo za dodelitev najvišje 
mogoče višine odobrenih sredstev 
posameznemu prosilcu, lahko komisi
ja sorazmerno vsem upravičencem 
zniža višino odobrenih sredstev. 

V. Postopek razpisa 

Prosilci, ki želijo pridobiti posojilo po 
tem razpisu, oddajo svoje vloge na 
predpisanem obrazcu v času od 29. 
10. 2001 do 26. 11. 2001. Poleg 
podatkov in dokazil, ki jih poob
laščene organizacije potrjujejo na 
vlogi sami, morajo prosilci, glede na 
namen porabe posojil, k vlogi priložiti 
še: 
1. potrdilo o državljanstvu; 
2. dokazilo o statusu stanovanja, v 
katerem prosilec prebiva (najemno ali 
podnajemno pogodbo, oziroma kupo
prodajno pogodbo, darilno pogodbo, 
zemljiškoknjižni izpisek in podobno); 
3. pri notarju overjeno kupoprodajno 
pogodbo ali predpogodbo, sklenjeno v 
letu 2001 ( v primeru nakupa); 
4. a) veljavno gradbeno dovoljenje, 
izdano po 1. 01. 2000 (če gre za novo
gradnjo); 

b) veljavno odločbo o dovolitvi 
priglašenih del, izdano po 1. 01. 2001 
(če gre za prenovo); 
5 zemljiškoknjižni izpisek; 
6. potrdilo o šolanju vzdrževanih otrok 
(razen za osnovnošolske otroke); 
7. potrdilo o stalnem bivališču in o 

bujanje zavarovanja živali. 
3. Okvirna vrednost razpisanih sred

stev je 3.000.000,00 tolarjev. 
4. Pravico do dodeljevanja sredstev 

imajo kmetje z območja občine 
Grosuplje, ki na kmetiji redijo katerokoli 
vrsto živali, namenjeno kmetijski 
proizvodnji. 

5. Občina Grosuplje iz namenskih 
sredstev sofinancira zavarovanje krav in 
telic v višini 3.000,00 SIT za žival, kobil 
in žrebcev v višini 5.000,00 SIT za žival 
ter drobnice v višini 2.000,00 SIT za 
žival. 

6. Sredstva za sofinanciranje 
zavarovanja plemenskih živali lahko 
upravičenci pridobijo na podlagi pisne 
vloge, ki ji mora biti priložena naslednja 
dokumentacija: 

• opis kmetijskega gospodarstva kot 
celote z natančnejšim opisom usmeritve 
gospodarstva, 

• potrdilo o zavarovanju plemenske 
živali (fotokopija zavarovalne police). 

7. Merilo za dodelitev sredstev je 
popolna vloga. 

8. Rok za oddajo vlog poteče 9. 
11. 2 0 0 1 ob 12. uri. Prosilci oddajo 
vloge za dodelitev sredstev na 

času bivanja v občini Grosuplje; 
8. potrdilo občine Grosuplje o višini že 
odobrenega ugodnega posojila za 
stanovanje ali gradnjo, za katerega 
kreditiranje prosi po tem razpisu; 
9. sklep ali odločbo Zavoda za po
kojninsko in invalidsko zavarovanje o 
100 % telesni okvari prosilca oziroma 
družinskega člana oziroma mnenje 
pristojne organizacije glede motenosti 
v duševnem in telesnem razvoju ali 
trajne nesposobnosti za delo. 

Vsa navedena in v obrazcu vloge 
zahtevana potrdila morajo biti pred
ložena v originalu, razen gradbenega 
dovoljenja ter odločbe o dovolitvi 
priglašenih del in potrdila o drža
vljanstvu ter ne smejo biti starejša od 
enega meseca. Potrdil po koncu 
razpisa ne bomo vračali. 

Obrazec za vloge za pridobitev 
posojila dobite v sprejemni pisarni na 
občini Grosuplje, Taborska 2, v času 
uradnih ur, vse dodatne informacije 
pa na telefon 7888771. 

Vloge za posojila morajo prosilci 
oddati izključno na posebnih obrazcih 
osebno na občini Grosuplje, Taborska 
2, na uradu za komunalno infrastruk
turo, v času uradnih ur, vključno do 
26. 11. 2000. 

Ob vložitvi vloge se prosilcem ne 
zaračuna upravne takse. Upravičenci, 
ki odklonijo odobreno posojilo, pa so 
dolžni v roku 8 dni od poteka roka za 
sklenitev pogodbe z banko oz. hranil
nico, poravnati takso po tarifni št. III, 
Zakona o upravnih taksah (Ur. I. RS št. 
8/00, 44/00, 81/00, 33/01) v višini 
4 .000,00 SIT, v sprejemni pisarni 
občine Grosuplje, Taborska 2. 

Vloge, poslane na gornji naslov po 
pošti in po koncu razpisa, se ne bodo 
upoštevale. 

Po koncu razpisa bo v roku enega 
meseca 5-članska komisija, ki jo 
imenuje župan občine Grosuplje 
pripravila prednostni vrstni red upra
vičencev s predlogom višine dode
ljenega posojila. Uspeli prosilci, ki se 
ne bodo strinjali z odločitvijo komisije, 
lahko v roku 8 dni od prejema obvesti
la o uvrstitvi na prednostni vrstni red 
vložijo pritožbo pri županu občine 
Grosuplje. 

Prosilci vlog dovoljujejo Občini 
Grosuplje, da v skladu z veljavno 
zakonodajo preveri resničnost oz. 
verodostojnost priloženih dokazil. 

Za poprejšnjo preverbo stanja na 
terenu komisija po potrebi imenuje 
posebne delovne skupine. 

Sredstva bodo dodeljena v roku 30 
dni po sprejetju dokončnega prednos
tnega vrstnega reda. 

OBČINA GROSUPLJE 
ŽupanJanez Lesjak 

naslov: Občina Grosuplje, Urad za 
gospodarstvo in družbene dejavnos
ti , Taborska cesta 2, Grosuplje, kjer 
lahko zainteresirani v času uradnih 
ur dobijo vse dodatne informacije in 
dvignejo razpisni obrazec pri ge. 
Martini Cingerle. Vloge morajo biti 
dostavljene v zapečateni kuverti, 
kuverta pa mora biti označena z "NE 
ODPIRAJ - VLOGA ZA DODELITEV 
SREDSTEV ZA SOFINANCIRANJE 
ZAVAROVANJA PLEMENSKIH ŽIVA
LI". 

9. Od piranje vlog bo 12.11. 2001 ob 
8.30 uri v sejni sobi Občine Grosuplje, 
Taborska cesta 2, Grosuplje. 

10. Župan občine Grosuplje bo spre
jel sklep o dodelitvi sredstev za sofinan
ciranje stroškov menjave kmetijskih 
zemljišč najkasneje v 15 dneh od pote
ka roka za vložitev prošenj. Sklep bo 
prosilcem posredovan v osmih dneh po 
sprejemu. 

11. Medsebojna razmerja med obči
no Grosuplje in dobitniki proračunskih 
sredstev se bodo uredila s pisno pogod
bo. 

OBČINA GROSUPUE 
ŽUPAN Janez Lesjak 

Starši oddajo vlogo na predpisanem obrazcu Državne založbe 
Slovenije "VLOGA ZA ZNIŽANO PLAČILO VRTCA (Obr. 1,82) na Občini 
Grosuplje, Urad za gospodarstvo in družbene dejavnosti, 3 . nadstropje, 
soba 3 3 , Taborska 2 (Adamičev center), v času uradnih ur (pone
deljek, sreda, petek). 

Na občini Grosuplje oddajo vlogo starši, ki imajo stalno bivališče v Občini 
Grosuplje, oziroma ima stalno bivališče otrok skupaj z enim od staršev. 

VLQQ) JE POTREBNO P R i L p Ž m PRlLppE,. 
KI SO NAVEDENE NA VLOGI. OBVEZNO PA: 
1. odločbo o odmeri dohodnine za leto 1 9 9 9 (kopijo in original na 

vpogled); 
2. potrjeno zaposlitev staršev za leto 1 9 9 9 ; 
3 . če zaposlitev ni trajala celo leto 1 9 9 9 , predložite potrdilo o bruto 

plači za zadnje tri mesece; 
4. zasebniki predložite tudi odločbo o odmeri davka iz dejavnosti za 

leto 1 9 9 9 ; 
5 . potrdila o prejetih oz. plačanih preživninah in prejetih pokojninah; 
6. dokazila o statusu za polnoletne družinske člane (dijaki, študenti , 

nezaposleni). 
Zaradi kasnejših nejasnosti prosimo, da oddate popolne vloge. V primeru, da 

vloga ne bo oddana, bo obračunano polno plačilo, t.j. 80 % cene programa. 
O višini plačila, t.j. o razvrstitvi v plačilni razred boste starši pisno obveščeni v 

30 dneh po prejemu vloge. Vse informacije v zvezi z vlogo lahko dobite na Uradu 
za gospodarstvo in družbene dejavnosti občine Grosuplje ali na tel. 78-88-780. 

Pripravila: Potokar Cilka 

URAD ZA GOSPODARSTVO IN DRUŽBENE DEJAVNOSTI 
vodja: Jelka Kogovšek 



SREČANJE OBČINSKIH ODBOROV 
N.SI IN SDS GROSUPLJE 

Kremenca. 8. septembra - Občinska odbora N.Si in SDS Grosuplje sta v okviru koalicije Slovenija pripravila srečan

je svojih članic in članov ter simpatizerjev. Vabilu organizatorjev sta se odzvala tudi predsednika obeh strank, dr. 

Andrej Bajuk in Janez Janša s soprogama. Družabno srečanje pa je imelo tudi simbolični pomen, saj sta predsed

nik 00 N.Si Grosuplje Mihael Kadunc in predsednik 00 SDS Grosuplje Božo Predalič podpisala Pismo o nameri. V 

njem sta občinska odbora obeh strank začrtala smernice medsebojnega sodelovanja v občini Grosuplje. 

Podpis pisma o nameri. 

Pri lovski koči na Kremenci so 
se že zgodaj popoldne v sončnem 
in nekoliko vetrovnem vremenu 
začeli zbirati prvi obiskovalc i . 
Prišle so družine z otroki, mladi in 
nekoliko manj mladi. Vsi so se 
lahko preizkusil i v streljanju z 
zračno puško in v metanju pikada. 
Slavnostno pripravljen govorniški 
oder in plapolajoče zastave pa so 
dale slutiti , da sta si občinska 
odbora N.Si in SDS Grosuplje mali 
šmaren izbrala za poseben dan. 

Na začetku uradnega dela 
prireditve sta navzoče pozdravila 
predsednika občinskih odborov 
obeh strank, Mihael Kadunc in 
Božo Predalič. G. Kadunc je 
izpostavil dejstvo, da cilji, ki so bili 
zastavljeni leta 1990, še niso v 
celoti uresničeni. Opisal je razo
čaranja nad pravno državo, ki jih 
ljudje doživljajo v vsakdanjem živl
jenju, in izrazil prepričanje, da je z 
nastankom Nove Slovenije 
Socialdemokratska stranka dobila 
zaupanja vredno partner ico. 
Opozoril je na odgovornost 
vsakega posameznika pri ustvar
janju boljše prihodnosti in izrazil 
upanje, da se bo pogovorom med 
N.Si in SDS vsaj na občinski ravni 
pridružila tudi SLS-SKD Slovenska 
l judska s t ranka. Poudari l je 
pomen dane besede - zapisane ali 
samo izrečene. Tudi g. Predalič se 
je zavzel za tkanje trdnejših vezi 
med sorodnimi strankami. V sode
lovanju med strankami, ki mora 
temeljiti na poštenju, pravičnosti 
in zaupanju, predsednik OO SDS 
Grosuplje vidi edini porok za 
uspeh na lokalnih volitvah jeseni 
prihodnje leto. 

Prvak Nove Slovenije, dr. Andrej 
Bajuk, je predstavil svoj pogled na 
trenutno pol it ično situaci jo v 
Sloveniji. Izrazil je prepričanje, da 
je bila ustanovitev N.Si pravilni in 
edini možni odgovor na stanje v 
državi ter nadaljeval: "Razočaranje 
je vir vsega, kar Slovenijo teži. 
Vzrok vsega pa je v pristopu -
stara frontovska politika. V času 
okupacije so se stvari predstav
ljale v eni luči, igrala pa se je 
druga igra. Danes ima ta stara 
politika drugo ime - govori se o 
velikih koalicijah, ponovno pa se 
igra druga igra. Danes ljudje to 
vedo in razumejo, a se vse vrti v 
začaranem krogu. Manjka 
odločnosti in jasnosti - tudi v poli
tičnih vrhovih." Dr. Bajuk je nato 
predstavil alternativo sedanji vlad
ni politiki. Zavzel se je za pregled
nejši volilni s istem, v katerem ne 

bi bilo glavnih programskih uskla
jevanj šele po volitvah. Tako je 
npr. koal ici ja Slovenija svoje 
namene volivkam in volivcem 
predstavila že pred volitvami v DZ 
RS, stranki N.Si in SDS pa sodelu
jeta na jasen in transparenten 
način. S prispodobo o prekratki 
odeji je dr. Bajuk spomnil na 
"zgodbo o uspehu" v javnih finan
cah: "Primanjkljaj v pol leta je 
večji, kot je bilo planirano za celo 
leto. Mediji naj o tem poročajo ali 
pa ne - zadeve bodo prej ali slej 
prišle na dan." Ob koncu nagovora 
je predsednik Nove Slovenije 
izrazil zadovoljstvo z dogovorom, 
ki sta ga dosegla občinska odbora 
obeh strank. 

Tudi predsednik SDS Slovenije 
Janez Janša je občinskima odboro
ma N.Si in SDS čestital k 
doseženemu dogovoru in izrazil 
upanje, da podpis Pisma o nameri 
pomeni nadaljevanje pozitivnih 
premikov v slovenskem političnem 
prostoru. Spomnil je na uspeh 
koalicije Slovenija, ki je na volit
vah v svete četrtnih skupnosti v 
Ljubljani dosegla za 10 % boljši 
rezultat kot na volitvah v DZ leta 
2 0 0 0 . Tudi rezultat referenduma o 
noveli zakona o zdravljenju 
neplodnosti z BMP je vzpodbuden. 
"Referendum je pokazal , da so 
med ljudmi še vrednote. Ve se še, 
kaj je prav in kaj narobe. Tako tudi 
mediji v nekajmesečni kampanji 
ljudi ne morejo prepričati o 
temeljnih stvareh. Na srečo sta, 
kljub vsemu, zdrava logika in 
zdrav razum pri s lovenskem 
človeku še vedno prisotna." V 
nadaljevanju je g. Janša opozoril 

tudi na napake, ki so bile pred 
volitvami v DZ leta 2 0 0 0 storjene 
na pomladni strani. Spori znotraj 
vlade in nespoštovanje dane 
besede ne morejo biti predvolilni 
aduti nobene resne stranke. Nova 
Slovenija je bila v tistem trenutku 
rešilni čoln za mnogo razočaranih 
volivcev SLS in SKD. Danes koali
cija Slovenija predstavlja edino 
pravo opozicijo. Prvak SDS se je 
dotaknil tudi izzivov, ki so pred 
koalicijo Slovenija. "Jeseni prihod
nje leto bodo predsedniške in 
lokalne volitve, leta 2 0 0 4 pa 
bomo verjetno prvič volili tudi v 
Evropski par lament. Ljudem 
moramo ponuditi alternativo. Ni 
dovolj reči, da je oblast s laba. 
Pokazati je potrebno, da je nekdo 
drug boljši. Volivci pa bodo morali 
krit ično povezati vzroke in 
posledice." Ob tem je g. Janša 
navedel primer obubožanega mari
borskega gospodarstva: podjetja 
propadajo, brezposelnost se 
povečuje - vladna LDS pa na mari
borskem območju iz volitev v 
volitve dosega boljše rezultate. 
Kje je tu logika? Krivce za gospo
darsko neuspešnost bi morali 
iskati med tistimi, ki so na oblasti. 
Ob koncu nagovora je predsednik 
Socialdemokratske stranke pou
daril, da vse le ni tako črno, saj se 
na koncu predora že svetlika luč. 
Nepluralnost slovenskih medijev 
so opazili tudi v Evropskem parla
mentu, prvič po Demosu v 
Sloveniji obstaja zveza dveh 
močnih strank - koalici ja 
Slovenija, zametki te koalicije pa 
se kažejo tudi v občini Grosuplje. 

Sledi l je slavnostni podpis 
Pisma o nameri. V njem sta 0 0 
N.Si Grosuplje in 0 0 SDS 
Grosuplje izrazila željo po skup
nem političnem nastopanju v obči
ni Grosuplje, se odpovedala poli
tičnemu rivalstvu in konkuriranju 
med strankama ter k sodelovanju 
povabila tudi druge stranke in 
posameznike, ki se zavzemajo za 
podobne cilje in vrednote. 

Prireditev je popestri l Moški 
pevski zbor Samorastnik pod vod
stvom Draga Zakrajška. Uradnem 
delu prireditve je sledilo družabno 
srečanje ob domači glasbi in 
lovskem golažu. Otroci pa so se 
sladkali s sladkorno peno, hrustali 
kokice ter se igrali s podarjenimi 
zastavicami in baloni. 

Janez Plntar 

POMOČ STARŠEM 
OB ROJSTVU OTROKA BO 
To, da je družina temeljna celica družbe, je vsem znano oziroma, je že ogul

jena fraza in večkrat, žal, le zgolj črka na papirju. Zagotovo so trdne in urejene 
družine podlaga za moralno, kulturno, gospodarsko in politično obnovo in 
razvoj slovenskega naroda. Vzgoja otrok je osnovna pravica in dolžnost 
staršev, vendar niso njihova lastnina. Dani so v oskrbo, da otroke skušajo 
pripraviti za pot v življenje. Vsi vemo, da so danes razmere mnogokrat težke, 
morda še posebej zaradi stanovanjskih stisk, otroškega varstva in 
zaposlenosti mater. K temu lahko prištejemo tudi vsakdanjo skrb za otroka: 
od plenic do šolskih knjig, od neprespanih noči in solza in še in še. Pa vendar 
ne moremo pozabiti na bogastvo vsakega otroka, ki prinaša radost in veselje 
družini. Iz tega torej izhaja, da mora biti družinska vzgoja cenjena kot 
družbeno potrebna in koristna ter plemenita naloga, zato se mora soli
darnostno prenašati na celotno družbo in državo. S pomočjo naraščajoče 
lestvice družinskega dodatka, s smiselnim urejanjem in podaljšanjem porod
niškega dopusta oziroma denarnimi nadomestili materi ter drugimi pozitivni
mi ukrepi, da mora država zagotavljati obstoj in razvoj vsakega posameznika 
in vsega naroda. To je naloga države in tistih, ki so pridobili odgovornost za 
rast in razvoj slovenskega naroda. Tudi na nižji, torej občinski ravni, je zago
tovo kar nekaj možnosti, tako simbolnega pomena kot tudi konkretnih rešitev. 
Zagotovo pa je skupna naloga tako države kot lokalne skupnosti ustvarjati v 
narodu pozitivno razpoloženje in ozračje o rojstvu otrok. Vsak otrok je 
dobrodošel. V pogovorih, izjavah javnih delavcev, televizijskih in radijskih od
dajah mora izžarevati optimizem in veselje do vrednot, kar otroci zagotovo so. 
Ob sprejemanju občinskega proračuna za preteklo leto 2000 sem kot svetnik 
občinskega sveta dal predlog za finančno pomoč staršem ob rojstvu otroka in 
za ta namen predlagal 3 mio SIT. Ta predlog je bil soglasno sprejet kljub skep
tični izjavi, da zaradi tega denarja ne bo več rojenih otrok. Na občini so se 
potem odločili in staršem otrok, rojenih v letu 2000, podarili enoletno 
naročnino revije Otrok in družina. Sam sem bil naklonjen temu, da starši prej
mejo denarno pomoč, saj sami najbolj vedo, kaj otrok potrebuje. Pa vendar, 
ne glede na obliko in višino pomoči, je na tem področju tudi v občini Grosuplje 
s to pobudo sedaj simbolično spodbujeno pozitivno razpoloženje do pomem
bnosti rojstva otrok. V proračunu občine Grosuplje za leto 2001 je bilo pred
laganih le 1,5 mio SIT, potem pa se je z amandmajem postavka povečala na 
3 mio SIT. Kot predlagatelj sem izhajal iz predpostavke, da za približno 160 
novorojenih otrok v tekočem letu znaša finančna pomoč na novorojenčka v 
višini cca 17.000,00 SIT, ki ga občina podarja kot darilo ob rojstvu novega 
občana. Darila pa je zagotovo vsak vesel, ne glede na to, v kakšni obliki in 
višini je. 

Občinski svet je po petih mesecih od sprejema letošnjega proračuna na zad
nji seji soglasno sprejel še pravilnik o dodeljevanju te pomoči, ki sedaj 
omogoča odprto pot za realizacijo pobude. Vesel sem, da je vztrajanje in 
potrpežljivost ter spodbujanje občinske uprave sedaj obrodilo sadove. 
Upam, da je sedaj zagotovljeno, da bo v prihodnjih letih v občinskem pro
računu vedno umeščena postavka za pomoč staršem ob rojstvu otroka ter da 
bodo občinski svetniki temu področju namenili pozornost in razumevanje in 
se ne bodo odpovedali že pridobljenim pravicam. Občina Grosuplje je tako 
prvič v svoji zgodovini v sedanjem okviru znotraj davkoplačevalskega denarja 
zagotovila sredstva za darila ob rojstvu otroka. 
In kar je najbolj pomembno: ves trud in razprave na to temo tako na Odboru 
za družbene dejavnosti kot občinskem svetu pa bodo poplačane le s tem, če 
bo ta postavka v praksi realizirana, tako da se starši otrok, ki so rojeni v letu 
2001, na to pridobljeno pozornost odzovejo. S tem pa bo pobuda dobila vso 
verodostojnost in kredibilnost ter potrditev v javnosti. 
MATJAŽ TRONTEU, občinski svetnik SLS SKD Slovenske ljudske stranke v 
občinskem svetu občine Grosuplje 

Srečanja so se poleg Janeza Janše in dr. Andreja Bajuka udeležili tudi nekateri poslanci 
Državnega zbora RS in župani bližnjih občin, ki so člani strank SDS in N.Si. 

Izhajajoč iz pozitivnih vrednot 
slovenske pomladi in slovenske 
osamosvojitve ter pozitivnih 
izkušenj, pridobljenih s sodelovan
jem in skupnim nastopom v okviru 
koalicije Slovenija, podpisujeta 
Občinski odbor N.Si Grosuplje in 
Občinski odbor SDS Grosuplje 
naslednje: 

PISMO 0 NAMERI 

Občinski odbor N.Si Grosuplje in 
Občinski odbor SDS Grosuplje 
izražata jasno željo in namero po 
sodelovanju in skupnem političnem 
nastopanju v občini Grosuplje. 

Zaradi skupne pomladne usme
ritve in pozitivnih izkušenj koalicije 
Slovenija želita tudi občinska odbo
ra N.Si in SDS Grosuplje svoja 
občinska politična programa uskla
diti tako, da bo možen enoten 
nastop tako pri bodočem delu v 
občini kot na bližnjih lokalnih volit
vah. 

Občinska odbora nameravata v 
prihodnosti sodelovati ne glede na 
izid lokalnih volitev 2002. 

Na lokalnih volitvah si bosta 
občinska odbora po svojih močeh 
medsebojno pomagala in se trudila 
za enoten nastop. 

Zavedajoč se potrebe po skup
nem nastopu se bosta občinska 
odbora izogibala vsakemu medse
bojnemu rivalstvu in konkuriranju. 

Na lokalnih volitvah 2002 bosta 
odbora v delu, kjer se voli po pro
porcionalnem volilnem sistemu 
(občinski svet), nastopila vsak s 
svojo listo, v delu, kjer se voli po 
večinskem volilnem sistemu (KS, 
župan), pa bosta odbora kandi
datne liste poizkušala uskladiti . 
Vsekakor pa nameravata oba odbo
ra nastopiti s skupnim županskim 
kandidatom, ki ga bosta uskladila 
na podlagi sorazmerja, dosedanje
ga dela, prepoznavnosti in ugleda 
ter možnosti izvolitve kandidata. 

Občinska odbora sta pripravljena 
in si želita sodelovati tudi z drugimi 
političnimi strankami in posamezni
ki, ki zagovarjajo in se zavzemajo za 
iste ali podobne cilje in vrednote. 

O sodelovanju z drugimi zaintere
siranimi strankami ali posamezniki 
se bosta oba odbora predhodno 
medsebojno uskladila. 

Občinska odbora N.Si in SDS 
Grosuplje nameravata še pred kon
cem leta pripraviti in podpisati 
koalicijsko pogodbo, v kateri bosta 
prihodnje sodelovanje in medsebo
jen odnos obeh strank podrobneje 
določena. 

Na Kremenci, 8. september 2001 

Predsednik 00 N.SI Grosuplje, 
Mihael Kadunc 

Predsednik 00 SDS Grosuplje 
Božo Predalič 



TERMINI POSLANSKE 
PISARNE JANEZA JANŠE 
PO POSAMEZNIH KRAJEVNIH SKUPNOSTIH. 

Datum ura KS kraj 

5. november 14 Mlačevo Gasilski dom. V. Mlačevo 6a 

16 Žalna Kulturni dom Žalna. Žalna 37 

3. december 14 Škocian Šola Škocian 
16 ŠtJurii Gasilski dom. Mala vas 3 

7. ianuar 14 Sd. Slivnica Zadružni dom Sd. Slivnica 

16 Grosuplje Pisarna KS. Kolodvorska c. 5 

4. februar 14 Ilova Gora Gasilni dom Velika Ilova Gora 

16 Račna Kulturni dom Račna 

4. marec 14 Polica Zadružni dom Polica 

16 Šmarie-SaD Družbeni dom. Ljubljanska c. 41 

DO KDAJ TAKSNE SEJE? 
Seje Občinskega sveta občine Grosuplje so že tradi
cionalno nenavadno dolge in zapletene. 

Neredko je celo za sprejem dnevnega reda potrebno uro ali celo več. 
Običajno občinski svetniki po več urah neproduktivne seje ob 2 3 . ali 
24. uri prično zapuščati sejo in takšna seja prej ali slej postane 
nesklepčna. Tako nekatere točke dnevnega reda ostanejo neobravna-
vane, kar v takih primerih posledično zavira delo občine. Župan se 
običajno huduje na svetnike in jim tako na samih sejah kot tudi v medi
jih očita neodgovornost do občine in občanov. Očita j im, da bi za pre
jeto sejnino morali vztrajati do konca dnevnega reda, v nasprotnem 
primeru pa po njegovem mnenju škodujejo tako občanom kot občini. 

KOT OBIČAJNO IMA VSAKA MEDALJA DVE PLATI. 
Zgovoren je primer zadnje seje občinskega sveta. Dejstvo, da je med 

zadnjima sejama preteklo kar 77 dni (dva meseca in pol), je povzroči
lo, da se je za dnevni red tokratne seje nabralo kar 19 točk. Med njimi 
so bile tudi tako pomembne, kot je zaključni račun občine, rebalans 
proračuna občine, sklepi o odtujitvah občinskih nepremičnin.. . , torej 
točke, ki že same po sebi zahtevajo zbrano in odgovorno obravnavo, 
kar pa je po več urah seje izredno težko. Pa vendar je bil zaključni 
račun občine šele na šestem, rebalans občinskega proračuna pa na 
sedmem mestu dnevnega reda, ki je v celoti obsegal 19 točk. Ni se 
čuditi , da so svetniki potem, ko so bili po šestih urah seje šele na drugi 
točki in ni bilo sprejetega nobenega sklepa, pričeli zapuščati dvorano. 

Poizkušajmo stvari malce poenostaviti in poizkusiti predvideti, kdaj 
bi s takim načinom vodenja seje prišel na vrsto zaključni račun občine 
kot 6. in rebalans kot 7. točka dnevnega reda. Preprost sklepni račun 
nam pove, da v primeru, ko potrebujemo za dve nezahtevni točki 
dnevnega reda 6 ur, potem za obravnavo šestih točk potrebujemo kar 
18 ur, za obravnavo vseh 19 točk pa celo 57 ur. Torej se od svetnikov 
pričakuje, da bodo odgovorno in kvalitetno odločali po več kot dveh 
dneh praktično neprekinjenega sodelovanja na seji. Osebno misl im, da 
je nedopustno zahtevati, da svetniki po več urah psihične koncen
tracije odgovorno odločajo. Tak način načrtovanja občinskih sej bolj 
spominja na poizkus utrujanja svetnikov, kot pa na željo po konstruk
tivnem delu. Dejstvo je, da mnogi svetniki po več urah mučnih razprav 
začno nekritično in po hitrem postopku sprejemati sklepe z željo, da se 
seja čimprej konča. Tak način dela pa je nedopusten in neodgovoren do 
občine in občanov. 

Problematiko preutrujenosti in dolžino sposobnosti maksimalne kon
centraci je je zakonodaja lec , oziroma pripravl jalec poslovnika 
občinskega sveta očitno dobro poznal, kajti v 6 3 . členu poslovnika 
jasno in nedvoumno piše: "Seje občinskega sveta se sklicujejo najprej 
ob petnajsti uri in trideset minut in morajo biti načrtovane tako, da 
praviloma ne trajajo več kot štiri ure". Če sledimo določilom poslovni
ka, vidimo, da v primeru, ko na sejo župan uvrsti kar devetnajst točk in 
sprejem dnevnega reda, ugotovimo, da je za predstavitev posamezne 
točke, razpravo o njej in glasovanje predvideno natanko 12 minut. 
Dvanajst minut je nedvomno premalo celo za najbolj nezahtevno točko 
dnevnega reda, razen če se od svetnikov pričakuje, da bodo brez obrav
nave in razprave potrdili vsako točko, ki jo predlaga župan. Takšnih 
svetnikov občina verjetno ne potrebuje. Človek se potem nehote 
vpraša, čemu takšno načrtovanje sej in čemu se vsebina ni razdelila na 
tri ali štiri seje, kar bi bilo glede na dolg razmak med zadnjima sejama 
realno izvedljivo. Iz istega razloga se mi zdi nesprejemljiv pritisk na 
svetnike, kako je neko točko nujno potrditi še na tekoči seji , kajti dru
gače bo prepozno in nastajala bo velika škoda. Hkrati pa ugotovimo, da 
je pripravljalec za potrebne roke vedel dovolj dolgo. 

Tako sestavljen dnevni red in takšno vodenje seje, ko imajo svetniki 
možnost le ene razprave, predsedujoči pa razpravlja in razlaga svoje 
prepričanje po vsaki svetniški razpravi, po nepotrebnem podaljšuje 
seje. 

Županovi očitki glede sejnine pa so nerazumljivi in zavajajoči . 
Sejnina se zaradi ponavljajočih se sej ne poveča, torej imamo svetniki 
od dolgih ponavljajočih se sej le kavo, ki nam jo tam postrežejo. Če bi 
očitki držali in bi bili res tako neodgovorni do občine, bi prišli na sejo, 
na hitro potrdili vse točke, pobasali sejnino in odšli . Komu bi se le lju
bilo po dvakrat ali celo trikrat hoditi na isto sejo in delati pozno v noč? 

Zagotavljam vam, da si tudi svetniki želimo kratkih in jedrnatih sej, 
podobno kot jih imajo nekatere sosednje občine, pa vendar to ni odvis
no le od nas svetnikov. 

Božo Predalič, občinski svetnik 

NAPAKE NASE VLADE 
Čas hitro mineva in kmalu se bo zapisalo prvo leto, koje na oblasti zopet nova Drnovškova 

vlada. Kljub temu, da se vlada v javnosti prikazuje kot močna, strokovna in nezmotljiva, pa se 
je stvar obrnila. Če ne ravno posredno, pa so vsaj neposredno priznavajo svoje hude napake. 

Že decembra 2000 je vlada predlagala novo spremembo zakona o pokojninskem in 
invalidskem zavarovanju, ki je usklajeval pokojnine (spremenili so ga že v začetku leta). Po tem 
vladnem predlogu se pokojnine ne bi več usklajevale glede na resnično rast povprečnih plač v 
času od prejšnje uskladitve, niti na resnično rast življenjskih stroškov, temveč za toliko, za 
kolikor se bodo dogovorili vlada, delodajalci in sindikati. Predlog je bil v celoti podprt s strani 
strank vladajoče koalicije, vključno s stranko Desusa, ki naj bi bila nekakšna zaščitnica upoko
jencev. Prišlo ni do nobene javne razprave, zakon je bil sprejet po hitrem postopku (da javnost 
izve čim manj). Člani opozicijske SDS in NSi so bili proti takemu grobemu posegu ter skušali 
prepričati koalicijo, da bodo upokojenci izgubili po novem zakonu 13,21 % pokojnine, ki bi jo 
dobili po starem zakonu. Opozorili so tudi, da bo to privedlo do ponovnega popravka tega 
zakona. Opozicija je imela prav, saj je vlada sprevidela svoje zmote in septembra letos zvišala 
pokojnine za 7,2 % (februarja so se povišale že za 4,8 %). Po vladnem predlogu pa bi se povišale 
šele februarja 2002. Vlada zaradi pritiskov torej ni uspela zapolniti svojega proračuna na račun 
upokojencev. 

Novo povišanje pokojnin pa ni rešilo problema, saj tudi nova sprememba usklajevanja pokoj
nin ni vezana na rast plač in inflacijo. Usklajena je po novi metodologiji, za katero še ni čisto 
jasno, ali je zakonsko urejena. Na to je opozarjala N.Si in predlagala, da je treba sprejeti tak 
zakon, ki je odvisen od statistične rasti plač, je trden in zagotavlja dostojne pokojninske pre
jemke. Narobe pa je, da opušča in prepušča svobodo tolmačenja, kajti potem pride do težav, 
saj bo višina pokojnine odvisna od dobre volje vlade ali pa kar celo od določenega ministra. 
Pokojnina pa naj bi v širšem smislu predstavlja pridobljeno pravico vsakega upokojenca, ki jo 
je vsak preplačal v svoji aktivni delovni dobi, in ne kot neke stroške, ki po nepotrebnem bre
menijo državo. 

Aprila pa je bil sprejet proračun za leto 2001. Proračun je bil nominalno višji za 16,1 % od 
lanskega. Primanjkljaja naj bi bilo 49,7 milijard tolarjev, (prihodki 1.150 milijard SIT, odhodki 
1.199,7 milijard SIT). Optimistično so napovedali tudi inflacijo, saj naj bi znašala 7,8 %. Tak pro
račun pa že sam po sebi spodbuja inflacijo, saj so prihodki, odhodki in deficit višji od lanskih. Spet 
smo poslušali o razvojno naravnanem proračunu (raje sanacijskem) in da se bo največ sredstev 
namenilo za šolstvo, zdravstvo, kmetijstvo... Opozicija je opozarjala, da je proračun nepregleden 
in da ni bilo nikjer zapisane temeljne predpostavke za primerjavo letošnje porabe z lansko. 
Septembra pa se je pokazalo, da tekoči polletni proračunski primankljaj znaša že preko 115 mi
lijard tolarjev. To naraščanje primankljaja je priznala tudi vlada sama pri oblikovanju dvoletnega 
državnega proračuna (2002 in 2003), kjer ne bodo več podaljšali proračunskega leta v januar 
naslednje leto. Zaradi tega pa bo nastal nov primankljaj v višini 74 milijard tolarjev. Vseeno je 
predsednik vlade obljubil boljšo preglednost financ in da bo država odslej bolj reden plačnik. 

Upamo lahko le, da bo vlada naredila še kaj več, kot priznavala napake in obljubljala nove in 
nove rešitve brez pozitvnih rezultatov. 

Andreju Rajh, N.SI 

Izjava za javnost: 

NOVA SLOVENIJA 
OSTRO 

NASPROTUJE 
REVIZIJI 

SLOVENSKE 
USTAVE 

Predsedniki občinskih 
odborov, občinski svetniki in 
župani ter člani Izvršilnega 
odbora in Sveta Nove 
Slovenije podpiramo le tiste 
spremembe ustave, ki so 
nujne za vstop Slovenije v 
Evropsko zvezo. Odločno pa 
nasprotujemo reviziji sloven
ske ustave, s katero želi 
vladajoča koalicija omejiti 
referendumsko možnost 
neposrednega odločanja, saj 
je s tem državljanom odreče-
na pravica, s katero smo se 
osamosvojili, pa tudi zamejiti 
vlogo parlamenta in ustaviti 
razvoj lokalne samouprave. 

Nova Slovenija bo za 
preprečitev teh namer vlada
joče koalicije uporabila vsa 
dopustna demokratična sred
stva. 

Lepo pozdravljeni. 
Janez Lapajne 
pom. gl. tajnika 

GROSUPLJE, KDO BO TEBE LJUBIL? 
OSEBNO RAZMIŠLJANJE XXV. 

Grosupeljska dolina z bližnjo okolico, 
je po mojem mnenju najlepša dolina v 
daljni in bližnji okolici Ljubljane in tudi 
širše v Sloveniji. V zadnjih letih se ta 
dolina intenzivno zapolnjuje tako z obrt
nimi, industrijskimi in celo s skladiščni
mi prostori. Osebno pa mislim, da je 
potrebno v ta življenjski prostor v 
glavnem pripeljati take dejavnosti, ki 
bodo ustvarjale veliko dodano vrednost 
na majhnem prostoru in tudi z ekološko 
neoporečnimi proizvodnjami. Ena od 
takih gospodarskih oblik je turizem, ki v 
občini Grosuplje nikakor ne more 
zaživeti, ne v samem mestnem jedru, ne 
v širši okolici. 

Nemalo se je treba v grosupeljski 
občini potruditi, da odkrije primerne 
gostinske lokale ali gostilne, da o 
kmečkem turizmu sploh ne govorimo. 
So velika naselja, ki nimajo niti 
gostinskega lokala, kaj šele atraktivne
ga kmečkega turizma. Poglejmo večje 
kraje. Slivnica je brez ustreznega 
gostinskega lokala, pa imamo v bližini 
Zavrh, Tabor in Županovo jamo. Preko 
nje pelje ne vem koliko turističnih poti, 
pa ni ustreznega lokala. Drugi taki kraji 

so še Račna z okolico, obe Ilovi Gori, 
Polica z okolico. Velika in Mala stara vas, 
Lipljene, Škocjan, Šmarje-Sap... 

Po mojem mnenju je potrebno ravno 
na področju turizma animirati mlajšo 
generacijo, da se bo oprijela tega lepe
ga, toda tudi težkega in strokovno 
zahtevnega dela. Mislim, da bi morali v 
bodočnosti v Šolskem centru Josip 
Jurčič Ivančna Gorica nujno ustanoviti 
srednjo gostinsko šolo (ali pa v 
Grosupljem - opomba J.M.!), ki bi nudila 
ustrezno strokovno znanje za bodoče 
gostinske in turistične delavce. 

Če nadalje pogledamo mestno jedro 
bodočega mesta Grosuplje, vidimo, da 
se lokacije, ki so najbolj atraktivne za 
ustanove, ki tvorijo neko mesto, kot so: 
trgovske, upravne, storitvene, bančne 
usluge nekako zapolnjujejo z ne dovolj 
atraktivnimi arhitektonsko zanimivimi, 
da ne rečem celo modernimi stavbami. 
Izjema je mogoče nova občina s 
stanovanjsko-poslovnim blokom. 

Najbolj vitalni del bodočega mesta je 
gotovo "upravni trikotnik". To je del med 
Adamičevo, Kolodvorsko in 
Taborsko cesto. Tu se pojavljata 
dve varianti zazidave, in sicer 
adaptacija prostora brez rušitve 

Zadružnega doma (bivša občina in 
sedanja upravna enota) in skoraj boječi 
predlog arhitektov, da se Zadružni dom 
poruši in ta prostor nameni peš coni 
brez nadomestne gradnje, tako da bi 
objekti bodočega zazidalnega načrta 
zavzemali samo lokacijo ob Taborski oz. 
Adamičevi cesti. S tem bi se 
Kolodvorska ulica s parkovnim delom 
na mestu Zadružnega doma lahko 
zaprla za promet ta del bi se ekološko 
razbremenil zaradi čezmernega prome
ta. 

Predlog je po mojem mnenju vreden 
premisleka in najboljših arhitektonskih 
rešitev. Da bi dobili tudi atraktivnejše 
arhitektonske rešitve, bi se lahko 
poslužili za ta prostor celo mednarodne
ga urbanističnega natečaja za ureditev 
mestnega jedra bodočega mesta ne 
samo za "upravni trikotnik" ampak tudi 
širše v radiju najmanj 1000 metrov ali 
več iz centra Grosuplja (Košakova hiša). 

Bolje trikrat premisliti, kot enkrat 
pogrešiti. 

Anton Žitnik 
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KORISTI LESNE BIO IVI AS E Predstavitev Strojnega krožka Kmetovalec 
Boštanj, 23. septembra 2001 • Že šesta tradicionalna predstavitev Strojnega krožka Kmetovalec, ki deluje na območju občin Dobrepolje, Ivančna Gorica in Grosuplje, je bila to pot na posest

vu v Boštanju. Tematsko je bila predstavitev namenjena izkoriščanju lesne biomase, ki jo je v naši okolici kar precej. V bodoče bo to pomembna oblika izkoriščanja domačih surovin, ki smo 

jih v zadnjih letih vse preveč zanemarjali. 

kit. 

Podiranje debla na balonček. 

Predstavitev in tekmovanje sta 
potekala v organizaciji Strojnega 
krožka Kmetovalec in v sodelovanju s 
kmetijsko pospeševalno službo na 
prireditvenem prostoru pod nad
streškom posestva v Boštanju. Novi 
lastnik Franc Krampelj je precej 
izboljšal izgled okolice posestva, glede 
na stanje, kakršnega je zapustil pred
hodni "družbeni" lastnik. Prav tako je 
na novo prekril strehe velikih gospo
darskih poslopij, v sklopu katerih je 
tudi omenjeni večji nadstrešek, pod 
katerimi se je odvijala večina 
dejavnosti na sami predstavitvi. Zdaj 
pa ureja notranjost samih prostorov, 
pa tudi o ureditvi pročelij že razmišlja. 

Posebno pozornost na predstavitvi 
sta vzbudila dva različno močna trak
torska priključka za predelavo (mletje) 
biomase, ki še najbolj spominjata na 
kombanj za silažo koruze, le da se z 
njimi lahko meljejo veje, lesni odpadki 
ali pa kar celi hlodi debeline nekaj več 
kot 20 cm. Seveda mora biti zaradi 
tega tudi traktorska moč toliko večja. 
Lažjo izvedbo je predstavil predstavnik 
družbe Bider kmetijski stroji iz Dolenje 
Suhe - Rečica ob Savinji, močnejšega 
pa podjetje Biber 7. Razstavljena je 

bila tudi peč za kur
jenje lesnih sekancev, 
ki se ji doda dozirno 
napravo, tako da je 
kurjenje v takšnih 
pečeh močno avtoma
tizirano. Predstavil jo 
je predstavnik družbe 
Pesed d.o.o. iz Pra-
preč. Peč za kurjenje 
polen pa je predstavil 
podjetnik Rok Suha-
dolnik iz Logarske 
doline. 

Ta postrojenja pri 
nas že uporabljajo v 
Zgornjesavinjski doli
ni. V gozdnatih pre
delih Švice, Nemčije 
in Avstrije pa so pris

otna že več kot desetlet
je, kjer se ogrevajo cele strnjene vasi 
in deli večjih naselij s skupnimi kot
lovnicami in primerno lažjo izvedbo 
toplovodnih omrežjih. Pri uvajanju teh 
novosti v naše okolje bodo še posebej 
pomembne pravilne in med seboj 
uglašene razdelitve državnih stimu
lacij oziroma davčnih olajšav, odnos do 
varovanja okolja in podjetniška misel
nost. 

Motorne žage Husquarna je na za
nimiv način z žrebanjem sodelujočih v 
anketi predstavil Darko Opara iz 
trgovine in servisa v Domžalah. Poleg 
tega naj omenimo še širok spekter 
različnih kmetijskih strojev, ki so jih 
predstavila podjetja: Mehanizacija 
Miler d.o.o. iz Šentanela, Korotan 
Kranj, lili d.o.o. iz Tlak in člani SK 
Kmetovalec s svojo novejšo strojno li
nijo. Posebej je treba poudariti, da so 
bili razstavljeni in predstavljeni stroji in 
naprave večinoma plod domačih izde
lovalcev. 

V sklopu predstavitev je bilo prvič 
organizirano tekmovanje gozdarjev, ki 
so morali podirati drog na 
cilj/balonček, pravilno prečno odrezati 
hlod (najprej od spodaj, nato še od 

Na predstavitvi je DPZ Sončnica iz Grosupljega obiskovalce posladkalo z dobrotami. 

zgoraj) in nato še oklestiti veje. Pri tem 
so predhodno poskrbeli za približno 
šest strani navodil o pravilih tek
movanja - pravilno postopanje z 
motorno žago, pristopanje k delovišču, 
pa celo za pravilno prestopanje npr. pri 
kleščenju vej. 

Tekmovalo je 12 gozdarjev, pretežno 
občanov iz bližnje in daljne okolice, ki 
se intenzivneje ukvarjajo z delom v 
gozdu. Tekmovanje so budno spreml
jali sodniki Marjan Turenšek, Franc 
Kogovšek, Roman Črnič, Andrej Mirtič, 
Marko Slapničar in Franc Horvat, ki so 
pridno zapisovali rezultate. Zmagal je 
Rudolf Goršič iz Male Ilove Gore, drugi 
je bil Andrej Vovk iz Spodnje Slivnice, 
tretji pa Igor Fink iz Spodnje Slivnice. 
Ostali so se uvrstili po naslednjem 
vrstnem redu: Jože Erjavec - Oslica, 
Dušan Pugelj - Kolenča vas, Anton 
Babic - Zdenska vas, Janez Grum -
Leskovec, Stane Rus - Leskovec, 
Franc Oven - Žalna, Peter Zaje -
Leskovec, Anton Novak - Bruhanja 
vas, Alojz Menart - Vino, Anton Perko 
- Velika Ilova Gora, Franci Berlan -
Luče in Aleš Pečjak - Grosuplje. Poleg 
nagrad prvim trem so organizatorji tek
movanja vsakemu podarili tudi pravo 
gozdarsko sekiro. 

Na koncu je bilo poskrbljeno še za 
razvedrilni del srečanja, v katerem so 
sodelovale po ena ekipa sedmih naj
močnejših mož iz vseh treh občin, ki so 
se pomerili v vlečenju vrvi. Na prvi 
pogled je izgledalo, da bodo tekmoval
ci pretrgali vrv, ki jo je podaril Motvoz 
in platno, a je izdelek grosupeljske 
tovarne zdržal težko preizkušnjo. Po 
neusmiljenem zatezanju tekmujočih in 
bučnem navijanju obiskovalcev je na 
koncu zmagala ekipa iz Dobrepolja. 
Glede na uvrstitev so vse tri ekipe pre
jele dokaj enakovredne nagrade, ki so 
jih prispevali različni sponzorji, katerim 
so se organizatorji na prireditvi 
najlepše zahvalili. Tekmovalci, prire
ditelji in obiskovalci so nato popoldne 
še posedeli skupaj ob hrani in dobri 
kapljici. Gospodinje iz Društva 
podeželskih žena Sončnica so ves čas 
prireditve razveseljevale slad-
kosnedne s svojimi dobrotami, neka
teri pa smo okusili tudi pravega in 
krepkega domačega iz Blečjega Vrha, 
pa še v zasedbi "en mož - orkester" je 
Janez Gerl razveseljeval staro in 
mlado, da so nekateri celo zaplesali. 

Prireditev je vodila napovedovalka 
Jana z radia Zeleni val, posamezne 
predstavitve razstavljalcev pa so 
opravili predstavniki podjetij. 
Organizatorji v Strojnem krožku 
Kmetovalec s predsednikom Antonom 
Permetom ml. pa vas že zdaj vabijo na 
naslednjo prireditev, na kateri bo spet 
prav tako zanimivo, poučno in veselo. 

Jože Mlkllč 

Kleščenje vej. 

Prežagovanje debla. 

Tekmovalci v gozdarskih veščinah po razglasitvi rezultatov. 

NEKAJ POSTNIH ZIG0V GROSUPLJEGA 
Službeni pečat poštnega urada Grosupljega. Na zgornjem delu je napis v nemškem jeziku Grosslupp Bahnhof, 
v spodnjem delu polkroga pa je slovenski napis Grosuplje kolodvor. Premer kroga znaša 26 mm, notranji del pa 
17 mm. Žig nosi datum 21.111918, - torej čas, koje bila že ustanovljena država 
SHS. 

Prvi žig poštnega urada Grosuplje v državi SHS. Premer kroga meri 27 mm, premer notranjega 
kroga pa 17 mm. V spodnjem delu polkroga je odtisnjeno ime kraja Grosuplje v slovenščini z datu
mom 5. 7. 1919. V uporabi je žig brez izpisanega imena kraja v cirilici, čeprav bi moral žig po 
uredbi iz 5. 5. 1919 to že vsebovati. Velja za redek žig! 

Poštna štampiljka Grosuplja z datumom 6. 9. 1 9 2 1 Zunanji premer 
kroga meri 28 mm, notranji del pa 18 mm. Službeni zapis je v zgornjem 
delu v latinici, v spodnjem delu pa je izpisan napis Grosuplje v cirilici. 

Okupacijski poštni žig Grosupljega z datum 21. 1. 1944. 
V zgornjem delu polkroga je odtisnjen napis Grosslupp, pod njim pa je 
številka žiga - 2. V spodnjem delu je slovenski napis Grosuplje izbrisan 

Zmagovalna ekipa iz Dobrepolja je ob bučni podpori navijačev premagala ostali dve ekipi. Bojan Jerlah 



V zahodnem delu Šmarja-Sapa so 

bile v letih 1999, 2000 in 2001 

asfaltirane kar štiri ceste. Cesti 

skozi Tlake in Nad predorom -

Gajniče sta bili asfaltirani prvič, 

Rimska cesta in južni del Malega 

Vrha pa po izdelavi kanalizacijskega 

omrežja drugič. 

O asfaltiranju ceste skozi Tlake je bil 
v Grosupeljskih odmevih že objavljen 
članek izpod peresa predsednika grad
benega odbora, Dušana Hočevarja, 
zato bom opisala le potek modern
izacije cest Nad predorom - Gajniče in 
Malega vrha. 

NAD PREDOROM - GAJNIČE 
Domačini in drugi, ki jih je pot 

zanesla v naš konec, se spomnijo, da 
je bila cesta v obupnem stanju -
strma klanca na obe strani Mežnar-
jevega hriba, makadam. Deževje je 
stalno odnašalo nasutje, vzdolžni in 
prečni grabni so se vedno bolj 
poglabljali. Pozimi se ni dalo plužiti 
tako, da bi lahko z avtomobili varno 
odhajali v službo, šolo in drugam. 
Zadnja leta je bila večkrat 
prekopana, najprej zaradi telefona, 
potem vodovoda, kanalizacije in tako 
še dodatno zmehčana. 

Pa smo se lotili dela. Pripravljene 
za delo smo izvolili v gradbeni odbor: 
Milena Glavan, Tatjana Petrovič, Ana 
Fabjan, Brane Petrovič in Brane 
Žagar. Začelo seje potovanje od hiše 
do hiše. Mejaši ceste so podpisovali 
soglasja za obnovo ceste. Razumeli 
so, da moramo cestišče razširiti za tri 
metre asfaltne prevleke, pol metra 
mulde, za zimski čas pa mora biti na 
vsaki strani še po pol metra prostora 
za odrinjeni sneg. Nekateri so zemljo 
kar sami ponudili, nekateri so rabili 
malo več časa za razmislek. A to delo 
je opravljeno, imamo štiri metre in 
pol široko cestišče. 

Začela sem z zbiranjem denarja. 
Prepričala sem se, da dati denar za 
nujno potrebno cesto ni odvisno od 
denarnih zmogljivosti posamezne 
družine. Potrebna so bila prijazna 
prepričevanja, da brez denarja ne 
gre. Polni prispevek na hišo je bil 
150 OOO tolarjev. Hkrati z zbiranjem 
denarja je bilo potrebno prepričevan
je odgovornih na občini, naj denar za 
asfalt odobrijo v rebalansu proraču
na, ker nismo bili v rednem progra
mu. In začeli smo, kar bo, pa bo. 
Rebalans občinskega proračuna je 
bil sprejet šele konec novembra. S 
pridobitvijo odločbe o priglasitvi del z 
občine ni bilo problemov. 

Z deli smo začeli sredi oktobra. 
Bregove obeh strani ceste smo kra
jani očistili grmovja in drevja. 
Izvajalci zemeljskih del so bili delavci 
Jožeta Mehleta iz Paradišča. Najprej 
so s stroji razširili traso na štiri metre 
in pol. 250 metrov kanalov za 
betonske cevi za odvod meteornih 
voda je bilo potrebno večinoma 
kopati s kladivom. Potem se je zače
lo garaško delo tudi za krajane. 

ASFALTIRANJE CEST V SMARJU-SAPU 

Asfaltiranje nad predorom - Gajniče 

Polaganje cevi je potekalo ročno, tudi 
med tednom. 

Z višjih delov ceste so delavci 
nasutje prepeljali v kotanje, z 
odkopavanjem brežin so blažili 
ovinke. Na cestišče so navozili preko 
700 kubičnih metrov peska, ga zrav
nali in povaljali. Spremenjeni načr.t 
odvodnjavanja nas je stal kar dosti 
denarja in dela. Na 657 metrov dolgi 
trasi smo dobili precej metrov zemlje 
za razširitev zastonj. Skoraj vsak dan 
so prihajali razni občinski usluž
benci, ki so se odzvali na pritožbe 
treh krajanov Gajnič. Ogledali so si 
gradbišče, dokumente, svetovali. 
Hitro smo morali spreminjati načrto
vano, da smo lahko delali naprej. Pri 
pritožbah oziroma reševanju nastalih 
problemov si se moral tolažiti z misli
jo, da smo ljudje različni, da nekateri 
postavljajo v ospredje svoje, drugi, 
bolj širokega srca, pa skupne koristi. 
Saj so skupne koristi vendar tudi 
korist za vsakega posameznika. 

Spomladi smo lahko nadaljevali z 
delom. Mehletovi delavci so v klancu 
proti Gajničam vzidali dve prečni 
litoželezni rešetki. Z dobetoniranjem 
so dvignili na višino več požiralnikov 
meteorne vode proti Gajničam kot 
tudi kanalizacijske jaške od vrha 
Mežnarjevega hriba do Rimske 
ceste. 

Od srede, 3. maja, do petka, 5. 
maja 2000, je potekalo asfaltiranje. 
Začeli so v ovinku proti Tekavcu, delo 
pa nadaljevali po klancu navzgor. 
Delo s stroji po klancu navzgor je bilo 
težko, posebno v zadnjem, najstr-
mejšem delu. Delavci Cestnega pod
jetja Ljubljana so bili zelo uglašena 
ekipa, lepo se je dalo o vsem pogov
oriti z njihovim delovodjo. 

Delo je redno spremljal občinski 
nadzorni Milan Glinšek. Ves čas nas 
je opozarjal na natančnost pri delu. 
Večkrat je prišel na gradbišče ali pa 
svetoval po telefonu. 

Po končanem asfaltiranju smo s 
prostovoljnim delom uredili še ban-
kine. V Gajničah so lastniki zemlje ob 
cesti to delo opravili sami, ostalo pa 
smo opravili krajani iz treh hiš. V 

Asfaltiranje na Malem Vrhu - foto Ana Fabjan 

obeh letih je bilo opravljenih skupaj 
600 ur. Uporabljali smo svoje orodje, 
material, dopust. 

Krajani smo zbrali skupaj 2 975 
000 SIT, 120 000 SIT je en krajan 
nadomestil z materialom (gramoz, 
betonske cevi). 10% vrednosti 
zemeljskih del je plačala KS Šmarje 
Sap, to je 516 683 SIT. Asfaltno pre
vleko in 1 400 000 SIT za zemeljska 
dela pa je plačala občina Grosuplje. 
Skupaj je modernizacija stala 9 512 
000 SIT, če pa prištejemo še vred
nost prostovoljnega dela, pa kar 
okroglo 10 000 000 SIT ali 100 000 
nemških mark. 

Dela in skrbi je bilo ogromno, 
ampak se je splačalo. Uresničile so 
se nam dolgoletne želje po urejeni 
cesti. Velikokrat sem se tiste dni 
spomnila na graditelje stare rimske 
ceste pred dva tisoč leti... 

MALI VRH 
Komunalno podjetje Grosuplje je v 

letu 2000 na krajevni cesti na 
Malem Vrhu izdelalo kanalizacijsko 
omrežje. Prejšnja asfaltna prevleka 
je bila uničena. Podjetje jo je bilo 
dolžno obnoviti po starih izmerah, to 
je 2,5 metra cestišča in 0,5 metra 
mulde. Krajani smo se odločili asfalt
no prevleko razširiti za 0,5 metra, 
zato so morali zemeljska dela opravi
ti na širini dobrih 4 metrov. 

Skupaj smo krajani za zemeljska 
dela in javno razsvetljavo zbrali 
1 .130.000 SIT. Nekaj asfalta je 
doplačala občina Grosuplje, KS 
Šmarje-Sap pa 105 000 SIT. Krajani 
smo iz zbranih sredstev postavili 8 
drogov javne razsvetljave. V sodelo
vanju z delavcem iz PAP Telematike 
smo na dolžini 250 metrov položili 
tudi po dve zaščitni cevi za bodočo 
kabelsko televizijo, da ne bo treba 
ceste ponovno prekopavati. Pri 
kapelici smo obnovili odvodnjavanje. 
Nabavili smo 12 metrov plastičnih 
cevi, izkopali kanal, cevi obbetonirali 
ter zasutje dobro utrdili. Pri 
Brezovarju smo cestišče premaknili 
za dobrega pol metra v nasprotno 
smer, uredili odvod meteorne vode v 
cev pod cesto, polepšali betonirani 
rob dvorišča. Delavci Komunalnega 
podjetja so položili cevi še za šest 
hišnih kanalizacijskih priključkov. 

Vse to delo je potekalo deset dni 
koncem novembra in v začetku 
decembra leta 2000. Vaščani iz vseh 
hiš so opravili veliko ur prostovoljne
ga dela. Zelo so pomagali tudi na 
dan asfaltiranja, 9. decembra. Sproti 
je bilo treba popravljati nivo nasutja, 
da se je ujemal z višino pokrovov in 
debelino asfaltne prevleke. Zaradi 
zime so luči javne razsvetljave 
posvetile šele proti koncu zime leta 
2001. Betonske cevi smo postavili 
sami, za strokovne stvari pa so seve
da poskrbeli električarji. Denarni 
prispevek na hišo je bil najprej 60 
000 SIT, za poplačilo vseh računov 
pa je večina dodala še po 10 000 
SIT. 

Cesta je lepa, primerno široka, ob 
jutrih in večerih jo obsvetljuje prijet
na svetloba. Upam, da zato krajanom 
ni žal vloženega denarja in prosto
voljnega dela. Brez tega bi bilo precej 
drugače. 

Vsi skupaj smo trdno prepričani, 
da bo občina Grosuplje v letu 2002 v 
svoj program vključila dokončanje 
kanalizacije od Malega Vrha ob 
Ljubljanski cesti čez most nad staro 
avtocesto, da bo konec hudega 
smradu pod vasjo. 

Za delo je skrbel gradbeni odbor, ki 
so ga sestavljali Boštjan Tomažin, 
Aleš Strežek, Slavko Frbežar, Slavko 
Ceglar in Ana Fabjan kot predsedni
ca. 

O zbranih sredstvih in izdatkih za 
obe cesti sem vodila natančno pisno 
dokumentacijo, ki je shranjena na KS 
Šmarje-Sap. 

RIMSKA CESTA 
Konec avgusta 2000 so delavci 

Komunalnih gradenj Grosuplje pričeli 
s prekopavanjem Rimske ceste in 
polaganjem cevi za odvod tekalnih in 
meteornih voda. Potrebno je bilo 
hitro ukrepanje, da so od glavne cevi 
položili tudi cevi za hišne priključke. 
Nadzor je prevzel Milan Glinšek in 
delo se je začelo odvijati. Trajalo je 
skoraj pet mesecev, ker so morali 
kopati v živo skalo. En krak je 
položen po cesti od Gregorca do 
Samca, drugi pa od Brezovarja do 
začetka Rimske ceste. 

Trpeli so delavci, hudo je bilo tudi 
za stanovalce ob prekopani cesti. Ob 
suhem vremenu se je kadilo, da je 
bilo kar težko pričakati asfaltiranje. 

Položili smo tudi zaščitne cevi za 

bodočo kabelsko televizijo in kable 
za javno razsvetljavo. Delavci 
Komunalnega podjetja Grosuplje so 
obnovili še toliko vodovodnega 
omrežja v križišču Rimske in 
Ljubljanske, da ne bo treba ceste več 
prekopavati. 

Priprava cestišča za asfaltiranje 
Rimske ceste je bilo všteto v stroške 
kanalizacije, ker so krajani asfalt 
imeli že preje. Od Gregorca naprej pa 
so morali stroške zemeljskih del 
poravnati krajani sami. Za te stroške 
in za javno razsvetljavo je bil 
prispevek na hišo 105 000 SIT. 
Hkrati je bilo treba dati na hišo 200 
000 SIT za skupne stroške kanal
izacije in plačati še vso napeljavo od 
glavne cevi do hiš. 

Težko je bilo na dan asfaltiranja. 
Izvajalci so hiteli in se je komaj dalo 
kaj zmeniti, nekaj šele ob drugem 
asfaltiranju s finim slojem. Tudi kra
jani so glasno izražali mnenja, da 
asfalt ne bo nalit točno po sredini 
občinske zemlje. Ni mi bilo lahko v 
vlogi usklajevalca. 

Nekateri so bankine uredili že 
sami, drugi bodo to še opravili. 

Računi so plačani. Prispevali sta 
tudi občina Grosuplje in KS Šmarje-
Sap. 

Predsednik gradbenega odbora je 
bil Srečo Goli, nekaj časa tudi Anton 
Frbežar, člani pa Gorazd Križman, 
Cveto Jakša, Lojze Čeme in Martin 
Štibernik. 

Težko delo, veliko stroškov, hude 
skrbi, kako hitro sproti rešiti nastale 
probleme, urejeno cesto pa le 
imamo. 

Ana Fabjan, Šmarje-Sap 

Obnova obodnega zidu okrog cerkve Pri treh križih v Šmarju - foto Ana Fabjan 

SREČANJE KULTURNIH SKUPIN 
DRUŠTEV UPOKOJENCEV V VIŠNJI GORI 

Društva upokojencev na območju bivše občine Grosuplje (to so društva 
Višnja Gora, Ivančna Gorica, Stična, Šentvid, Dobrepolje, Šmarje-Sap in 
Grosuplje) so se odločila za sodelovanje na področju kulturnih dejavnosti. 
Dogovorila so se, da bodo v okviru te koordinacije vsako leto organizirali skup
no kulturno prireditev. Nosilec in organizator prireditve je po krožnem sistemu 
vsako leto drugo društvo. Letos je bilo na vrsti društvo upokojencev Višnja Gora. 

Prireditev je bila v soboto, 15. septembra, v dvorani gasilskega doma v Višnji 
Gori. Sodelovala so vsa društva, ki se vključujejo v koordinacijo s svojimi kul
turnim skupinami. Program je bil resnično pester - od petja in instrumentalne 
glasbe do izvirnih etno-pripovedi. Zlasti zanimiva je bila pripoved gospoda Pavla 
Groznika o zgodovini Višnje Gore, kije leta 1478 dobila mestne pravice zaradi 
uspešne obrambe pred Turki. Pri tem se je v svojem stilu prijetno pošalil, da 
imajo zasluge, da danes v Sloveniji govorimo slovensko. Albert Višnjegorski je 
pred 800 leti skupaj z višnjanskimi podaniki priključil Belo Krajino Kranjski. 

Po končanem kulturnem programu je bilo še nadvse prisrčno družabno 
srečanje. Kolikor je prostor dopuščal, so udeleženci ob živi glasbi tudi zaplesali 
in zapeli. Videti je bilo, da so se nekateri srečali po mnogih letih in niso skrivali 
veselja. Vsi so z navdušenjem izražali pričakovanje, da se kmalu ponovno 
srečajo. 

Zadovoljstvo ljudi, kakršnemu smo bili priča v Višnji Gori, gotovo odtehta 
organizacijski napor, ki je potreben za uresničitev takšne prireditve. Za naše 
društvo pa lahko to pomeni namig, da pri snovanju programa dela za naslednje 
leto razmislimo o možnostih povezovanja z drugimi društvi na različnih 
področjih in s tem obogatimo ter popestrimo društveno življenje. 

Iz Društva upokojencev GROSUPLJE 
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GASILCI V RACNI AKTIVNI TUDI MED POČITNICAMI 
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Skupinska fotografija (pravijo, da zadnja!) pred starim gasilskim domom 

Za nami je izredno vroče in suho 
poletje, v Račni pa je bilo vroče tudi 
na gasilskem področju. Pa s tem 
nimam v mislih ognjenih zubljev, 
katerih nastanek skušamo prepreče
vati že s preventivo, ampak aktivnosti, 
ki jih v Račni tudi med počitnicami ni 
manjkalo. 

Uvod v poletje je bilo občinsko gasil
sko tekmovanje 12. maja, katerega so 
se iz PGD Račna udeležile kar štiri 
ekipe. Pionirji so žal klonili že na prvi 
stopnički, zato pa so pionirke z drugim 
mestom ter članice B in člani B s 
tretjim mestom dokazali, da trud ni bil 
zaman, saj so se s tem uvrstili na re
gijsko tekmovanje, kjer so sodelovale 
ekipe iz GZ Dobrepolje, Grosuplje, 
Ivančna Gorica in Kočevje. Na tem 
tekmovanju so nam največje veselje 
zopet pripravile članice B, ki so se s 
tretjim mestom nepričakovano, kot 
edina ekipa iz GZ Grosuplje v tej kate
goriji, uvrstile na državno tekmovanje. 
Tudi pionirke so nas dostojno 
zastopale in se s tretjim mestom prav 
tako uvrstile na državno tekmovanje. 
Največji napredek so doživeli člani B, 
ki se tekmovanj udeležujejo šele 
drugo leto in so pri vaji z motorno briz-
galno dosegli drugi najboljši čas, pri 
raznoterostih pa jim je zmanjkalo 
nekaj tekmovalne sreče in izkušenj, 
tako da so pristali na petem mestu. 

Ob pripravah na tekmovanja so bile 
naše aktivnosti usmerjene tudi na 
proslavitev 90-letnice obstoja PGD 
Račna. Praznovanje se je začelo že 9. 

junija 2001, ko smo na slavnostni seji 
prisotnim članom orisali dosedanje 
delovanje društva ter predstavili 
načrte za prihodnost. Ob tej 
priložnosti smo pripravili unikatna 
društvena priznanja. Podelili smo jih 
članom, ki so v zadnjih letih kakorkoli 
pripomogli, da se je društvo 
nemoteno razvijalo. Slavnostna seja 
je imela še eno posebnost, saj smo 
vsi udeleženci pozirali za zadnjo gasil
sko sliko pred starim gasilskim 
domom, ki ga bo v bližnji prihodnosti 
zamenjala nova in sodobnejša stavba. 
Na priznanja, ki so le zunanja skrom
na zahvala za trud ali pa samo za 
moralno podporo v korist društva, ob 
prijetnem druženju po koncu seje ni 
nihče več pomislil, saj so urice ob 
klepetu in preprosti postrežbi za
gnanih gasilk hitro minevale, misli pa 
so nam že uhajale k pripravi proslave 
in veselice. 

Skoraj ni bilo aktivnega člana 
gasilskega društva Račna, ki ne bi v 
dneh pred proslavo sodeloval pri 
pripravi veseličnega prostora, prosto
ra za proslavo ter pri urejanju okolice 
več kot 110 let starega vaškega vod
njaka. V soboto 16. 6. 2001 pa je šlo 
zares. Naše delo je bilo nagrajeno s 
sončnim in lepim vremenom. Ob 18. 
uri je bilo vse pripravljeno za začetek 
parade, katere so se udeležili gasilci 
vseh 18 društev iz OGZ Grosuplje, 
godba, otroška folklorna skupina iz 
Račne, pevski zbor Zarja Iz Račne ter 
narodne noše. 

Z obiskom so nas počastili mnogi 
gostje, zato naj med njimi omenim le 
župana občine Grosuplje, g. Janeza 
Lesjaka, ki je povedal, da je delo gasil
cev pomembno tako na področju 
varovanja lastnine, kot na družabnem 
področju in priznal, da smo v Račni na 
obeh področjih zelo aktivni. Gospod 
Janez Janša, ki je obljubil, da se bo 
udeležil proslave, je bil zaradi obiska 
predsednikov Rusije in ZDA službeno 
zadržan. Kljub zasedenosti je držal 
obljubo ter nas s svojim obiskom 
počastil kar na veselici. 

Vsem, ki so se trudili s pripravo 
prireditve, je bilo toplo pri srcu, ker se 
je proslave in pozneje veselice 
udeležilo veliko število ljudi, ob zvokih 
priznanega ansambla pa je bilo ple
sišče tako polno, da je marsikdo ple
sal le po eni nogi in še to ne po svoji. 
Vzdušje je bilo enkratno, pijača prijet
no hlajena, hrana lepo zapečena in 
tudi nekaj kapelj dežja, ki so padle 
nekaj minut pred drugo uro zjutraj ni 
pokvarilo razpoloženja. Člani ansam
bla so izklopili ozvočenje in ob pomoči 
nekaterih domačinov zaigrali in 
zapeli, osebje, kije delalo na veselici, 
pa je plesalo kar po dežju. Bilo je res 
nepozabno in vsi smo mislili, da nas 
čakajo daljše počitnice. 

Toda sredi julija nam je že postalo 
malce dolgčas po gasilcih. Moški so v 
velikem številu pristopili k pripravi 
lesa, kije namenjen novemu gasilske
mu domu, članice pa so se odločile, 
da se bodo udeležile tekmovanja, ki 
ga je organiziralo PGD Jakovica-Laze 
iz GZ Logatec. Redno so se 
udeleževale vaj v najbolj vročih polet
nih dneh. V soboto, 21. 7. 2001, so 
odšle na tekmovanje, kjer so tek
movale v vaji s hidrantom, 
raznoterostih, pokazati pa so morale 
tudi teoretično znanje iz gasilstva. Na 
koncu so dosegle četrto mesto med 
devetnajstimi udeleženimi ekipami. 

Kmalu za tem so se začele priprave 
na gasilski kviz na Spodnji Slivnici, ki 
se ga je udeležila tudi tričlanska ekipa 
PGD Račna. Skozi predtekmovanje se 
je ekipa PGD Račna uspešno prebila 
in se potem v finalu srečala z ekipama 
iz Spodnje Slivnice in Male Ilove Gore. 
Šele s pravilnim odgovorom v zadnjem 
krogu si je ekipa PGD Račna zagotovi
la prvo mesto in tako ubranila lansko 
zmago na tem tekmovanju. 

Le slab teden kasneje je bilo v 
Št.Juriju gasilsko tekmovanje za člane 
in sicer mokra vaja z uporabo 

motornega vozila. Na pobudo poveljni
ka se je nekaj dni pred tekmovanjem 
zbrala moška desetina in padla je 
odločitev, da se ga udeležijo. Ker so 
se tovrstnega tekmovanja udeležili 
prvič, je bil edini cilj osvojiti katerokoli 
mesto razen zadnjega. Med desetimi 
prijavljenimi ekipami so na pre
senečenje vseh radenski gasilci osvo
jili drugo mesto in s tem dokazali, da 
dobri rezultati na občinskem in re
gijskem tekmovanju niso bili le slučaj. 
Ko smo se vrnili domov, smo zopet 
ugotovili, da je res nujno potrebno 
zgraditi nov gasilski dom, saj je v tem 
že zmanjkalo prostora za pokale in 
priznanja. Razlog je dober, motivacija 
tudi, le dokumentacija je tista, ki nam 
ne dovoli uresničiti zastavljenih ciljev. 
Gasilci v Račni s svojimi aktivnostmi 
in uspehi dokazujemo, da smo 
pripravljeni delati in upamo, da nam 
veselja do dela ne bodo odvzeli mlini, 
ki se ne morejo primerjati s hitrostjo 
tekmovalnih ekip PGD Račna. 

Zadnja nedelja v mesecu avgustu je 
bila rezervirana za izlet, ki smo ga 
gasilci pripravili že četrtič zapored. Z 
gospodom župnikom smo se dogovo
rili, da je ob 6.30 daroval mašo v čast 
sv. Florijanu in nas tako pospremil na 
pot proti morju. Prvi postanek smo 
imeli v Luki Koper, kjer smo si ogledali 
delovanje enega največjih pristanišč v 
Jadranskem morju in industrijsko 
gasilsko enoto omenjenega podjetja. 
Po ogledu smo se namesto na avto
bus vkrcali na ladjo, ki nas je popel
jala na križarjenje ob slovenski obali. 
Nekateri so se s skokom v morje 

ohladili v piranskem zalivu, zopet 
drugi so se osvežili z vinom in sveže 
pečenimi ribami, ki so pričarale pravo 
pomorsko vzdušje. Zlasti za starejše 
izletnike, ki niso ravno pogosti obisko
valci obale, je bila vožnja z ladjo in 
obisk pristanišča nepozabno doživet
je, mlajši pa so tudi dodobra izkoristili 
brezskrben dan, ko v rokah ni bilo 
potrebno držati avtomobilskega 
volana. Po kosilu smo težko čakali, da 
se malo ohladimo, saj je bila vročina 
skoraj nevzdržna. Dobesedno prilegel 
se je sprehod po vipavski vinski kleti, 
v kateri je bila temperatura okoli 
15° C, v takšnih klimatskih razmerah 
pa se ni nihče branil poizkusiti nekaj 
vrst vina, ki ga pridelujejo v tej kleti. 
Dan smo zaključili v eni izmed števil
nih gostiln v Vipavi, kjer so nam 
postregli s pravim kraškim pršutom. 
Mladi harmonikar je še poskrbel, da 
smo izgubili odvečno energijo, ki smo 
jo nabirali skozi ves dan in kar težko 
se je bilo sprijazniti z dejstvom, da se 
moramo odpraviti proti domu. 
Prenekateri so se že letos odločili, da 
se bodo tudi naslednje leto udeležil 
izleta, saj so bila doživetja enkratna, 
družba pa prav tako. 

Počitnice so se končale in kljub 
vsem aktivnostim, ki smo jih radenski 
gasilci imeli v letošnjem letu, smo si 
lahko privoščili tudi malo oddiha, tako 
da bomo lažje zadihali v sveže jesen
sko vreme. Toda - kako, saj je tukaj že 
mesec oktober - mesec požarne 
varnosti! 

za UO PGD Račna, Aleš Kaatellc 

Povorka ob 90 letnici PGD Račna, 16. junija 2001. 

Po Mehiki in Gvatemali: OKUS PREPOVEDANEGA 
Z Urško sva od ruševin nekdanje

ga mesta Palenque želeli videti več, 
kot si običajno ogledajo turisti, ven
dar naju je vojak s puško odločno 
ustavil. V gozdu je namreč gverila -
zapatisti . Njihov cilj je izboljšati 
pogoje življenja domačinov, pred
vsem tistih, ki izvirajo iz prvotnih 
kultur, saj živijo še vedno v zelo 

revnih pogojih. Vlada se je že poga
jala z njimi, vendar jih še vedno 
poskuša zatreti. Katera vlada pa ne 
bi poskušala zatreti nasprotnikov, 
še posebej, če ti svetu govorijo 
resnico, ki jo vlada poskuša zakriti. 
Nameni tamkajšnje gverile so zelo 
dobri, žal pa običajno uporablja 
nasilje. 

Vladni uslužbenci na južnem 
področju ne skušajo ujeti le zapatis-
tov, ampak tudi pribežnike, ki hitijo 
v "boljši" svet, v ZDA. Mnogo jih 
odkrijejo že prej, npr. v Gvatemali. 
Najbolj preprost sistem je ustavljan
je avtobusov, zato smo nekajkrat 
stali v obeh državah. Vojaki gredo 
skozi cel avtobus, pregledajo doku
mente, mnogokrat tudi prtljago. 
Bolje zate, da ti ne odkrijejo česa 
prepovedanega ali da se jim ne zdiš 
sumljiva oseba. Sicer te pridržijo. 
Skoraj vedno smo se odpeljali brez 
kakšne osebe, ki stoji potem ob 
cesti; vidiš lahko žalostne oči, ki so 
ponovno izgubile upanje v boljšo pri
hodnost. Ali pa morda niti niso krivi. 
Vedno te je malo strah, čeprav 
nimaš nič na vesti. 

Pravzaprav sva z Urško v 
Gvatemali imeli slabo vest. Vstop v 
državo z ne čisto pravo vizo. V mestu 
Palenque (ki ima na zemljevidu več 
ulic kot v resnici) sva se odpravili v 
Gvatemalo skozi džunglo. S kombi
jem 3 ure do mejne reke, polurno 
vožnjo s čolnom po reki sredi 
džungle in že stopiš na ozemlje na 
drugi strani reke. Vendar te od 

Gvatemale loči še žig. Nekateri so 
nama govorili, da so šli po vizo, spet 
drugi, da je ne rabiš, uradne verzije 
pa nisva vedeli. Zanašali sva se na 
najboljšo možnost - da vize ne rabi
va. A sta naju carinika hitro ustavila. 
Slovenija je bila na seznamu držav, 
ki jih najstrožje obravnavajo. To 
pomeni, da greš na kozulat/vele-
poslaništvo, zaprosiš za vizo, 
konzul/veleposlanik pokliče v 
državo in tam se odločijo, ali smeš 
vstopiti ali ne. Potrebno je bilo 
plačati 25 dolarjev in dobil si vizo z 
avtoriziranim podpisom. Midve pa 
sva se delali nevedni. Carinika pravi
ta, da morava plačati vsaka 35 
dolarjev in sva lahko v državi 10 dni. 
Strinjava se, potem pa rečeta: 
"Dobro, plačajta 25 dolarjev, v 
državi sta lahko 10 dni in vrniti se 
morata na tem prehodu, sicer bosta 
imeli težave." Tudi onadva bi jih 
imela. Ko sva prišli ven iz hiše, sva 
dojeli, da je šlo za podkupnino in bo 
denar pristal v njunih žepih. 

Do mesta Flores smo se nekaj ur 
vozili po blatu v avtobusu "Ko to 
tamo peva". V okolici pa je bila taka 
revščina, da o tem raje nisva govo

rili, tako sva bili šokirani. A ljudje so 
ponosni. Zapletem se v pogovor in 
moški me vpraša, če je res, da 
obstaja neka črta, ki sej i reče ekva
tor. In da je slišal, da se zemlja vrti. 
Po prvem presenečenju dojamem, 
da morda niti ni bil v šoli in je bila to 
zanj prava novica. Sprevodnik pa 
uživa v vožnji in osvaja vse ženske, 
ker pa je on dobre volje, zabava cel 
avtobus in pozabimo na vse tegobe 
(umazanija, gneča, premetavanje). 

Flores je edino izhodišče za ogled 
ruševin Tikala in tja prihajajo ljudje 
celega sveta. A mestu to nič ne 
pomaga, da bi bilo kaj bolj čisto, 
asfalt je že davno pozabljen. Tikal, 
slavno majevsko mesto, veliko lepše 
od Floresa, leži sredi džungle. V 
okolici gospodarijo živali, ruševine 
stalno zarašča gozd, zato vseh niti 
ne poskušajo odkopati. Midve pa 
sva se začeli pripravljati na spanje 
na piramidi, sredi džungle. Seveda 
je tako početje prepovedano, a že 
misel na to je tako privlačna, da 
izginejo pomisleki. 

Se nadaljuje 
Alenka Oblak Pepsi in Coca-Cola prideta tudi v najhujšo revščino - center mesta Flores - foto A. Oblak 



TV GROSUPLJE VZTRAJNO PRIDOBIVA GLEDALCE ZA SVOJ PROGRAM 
Prepričan sem, da je večina občank 

in občanov seznanjena, da imamo v 
občini Grosuplje svojo lokalno televiz
ijo, ki deluje od konca leta 1998 
naprej. Za njeno uspešno delovanje 
skrbi ekipa, ki jo usmerja odgovorni 
urednik Miran Zore. Za Grosupeljske 
odmeve sem zaprosil gospoda Zorca, 
da spregovori o dosedanji prehojeni 
poti in izzivih v prihodnosti. 

Minilo je kar nekaj časa od 
ustanovitve In zagona lokalne grosu
peljske televizije. Kako bi sedaj oce
nili prehojeno pot, ki Je kratka, ven
dar zagotovo zelo dinamična In zan
imiva. 

Drži. Sedanja ekipa TV Grosuplje, se 
je prvič zbrala konec leta 1998 z 
visokoletečimi cilji in željami. Trudimo 
se, da bi večino začrtanih hotenj prelili 
v kar se da privlačne in obče zanimive 
prispevke, da bi krajanom tudi prek 
tovrstne oblike elektronskega medija 
objektivno, jasno in kakovostno pred
stavili dogodke, ki jih v naši sredi ni 
malo. Marsikdo ne ve, koliko ur, sred
stev in kreativnega dela posameznikov 
je potrebno za nekajminutni prispevek 
bodisi informativnega, kulturnega ali 
povsem zabavnega značaja. Zato je po 
vsaki uspešno zaključeni oddaji, ki si 
ustvari dobro ime med gledalci, še 
toliko bolj spoštljiv naš odnos do tistih, 
ki pred kamero in za njo, v režiji in 
nenazadnje v montaži, prispevku 
pustijo tudi svoj osebni pečat. 

Kakšna Je pravzaprav programska 
shema TV Grosuplje? Prepričan sem, 
da spremljate odzive pri gledalcih 
glede spremljanja oddaj, ki Jih 
pripravljate. Kaj je tisto, za kar bi 
dejali, da Je vaš takolmenovani 
paradni konj, ki pri gledalcih najbolj 

Izstopa po gledanosti oziroma 
priljubljenosti? 

Naša programska shema je zasno
vana tako, da skušamo z njo zadovolji
ti zahtevne in številne gledalce. 
Program gradimo z informativnimi 
oddajami, slikovitimi reportažami in 
drugimi zanimivostmi s kulturnega, 
političnega, gospodarskega in šport
nega področja naše občine. 

Ponosni smo predvsem na oddaje, 
ki jih pripravljamo sami in za katere 
menim, da so ljudem zanimive. 
Trudimo se pred oko kamere pripeljati 
čimveč zanimivih gostov. Izpostavil bi 
predvsem tematsko raznovrstno obar
vane pogovorne oddaje, sklope 
potopisnih oddaj; obojih smo pripravili 
že kar lepo število in jih bomo priprav
ljali tudi v prihodnje. 

Največjo težo med gledalci pa imajo 
prav gotovo prenosi sej občinskega 
sveta, ob tem pa naj dodam, da ima 
za nas večjo vrednost prispevek lastne 
produkcije. 

V tem trenutku je lokalno televizijo 
možno sprejemati v večjem delu 
Gosupljega, medtem ko Izven 
Grosupljega to še nI možno. Po 
podatkih, ki Jih Imam, se pripravlja 
projekt za priključitev na sistem v 
Šmarju -Sapu. Kakšna Je pravzaprav 
prihodnost širitve kablskega omrežja 
v občini Grosuplje In koliko gospodin
jstev Je priključenih na kablski sis
tem v tem trenutku? 

Po zadnjih podatkih kablskega ope
raterja PAP Telematike trenutno število 
na kablski sistem priključenih gospo
dinjstev že presega 1500, kar pomeni 
blizu 5000 gledalcev. Še v letošnjem 
letu namerava delniška družba PAP 
Telematika iz Ljubljane začeti s širjen
jem omrežja proti Šmarju-Sapu in s 

signalom pokriti vse zaselke, ki na tem 
območju pripadajo naši občini. Med 
občino Grosuplje in PAP Telematiko je 
sklenjena koncesijska pogodba, na 
osnovi katere bodo kasneje s signalom 
pokrita tudi ostala naselja v občini. 

Velik poudarek v vaši programski 
shemi Je namenjen informativnemu 
programu, kot Je prenos sej 
občinskega sveta, pogovori s 
predsedniki političnih strank, 
mesečni pregledi dogajanj v občini. . . 
Itd. Kakšno Je sodelovanje z občino 
in ostalimi dejavniki v kraju, kot so 
krajevne skupnosti, razne občinske 
zveze s kulturnega, turističnega In 
športnega področja? 

Sodelovanje z občino in ostalimi 
organizacijami je kar dobro. Našim 
gledalcem se trudimo čimbolje pred
staviti delovanje in dejavnosti občine, 
pa tudi drugih segmentov družbe. 

Sedaj pa se dotaknlva še 
kadrovske zasedbe. Kako vam uspe 
pridobiti kader za deio na televiziji? 

To so v glavnem ljudje, ki jih delo, 
povezano s televizijo, zanima. Večina 
teh, kijih lahko vidite, slišite in sprem
ljate njihovo delo na televiziji, se že 
dalj časa ukvarja z novinarskim delom 
oziroma z delom za kamero ali 
montažo. 

BI pa ob tej priliki Izkoristil 
možnost In povabil vse, ki Jih delo na 
TV zanima, da se oglasijo v naših 
prostorih na Gasilski 6 v Grosupljem, 
saj bi zaradi načrtovane širitve pro
grama radi dobili novo pomoč. 

Dobrodošli pa so tudi vsi tisti, ki jih 
zanima trženje oglasnega TV prostora. 
Večina ljudi se namreč sploh ne zave
da, koliko finančnih sredstev je potreb
nih za eno samo uro programa. 

Znano Je, da je v Sloveniji kar lepo 

V tehničnem prostoru grosupeljske televizije. 

število lokalnih televizij. Je med vami 
morda določena oblika sodelovanja 
in povezovanja v smislu dopolnjevan
ja programa? 

Seveda, tudi mi sodelujemo s števil
nimi lokalnimi televizijami. Program
sko povezovanje se mi zdi koristno in 
dobrodošlo. S tem zabrišemo lokalne 
okvire in smo kot občina, v kateri se 
ves čas kaj dogaja, odprti za spre
membe, naše oddaje pa si lahko 
ogledajo tudi drugod po Sloveniji. 
Moram poudariti, da so lepo sprejete 
in nekatere tudi večkrat predvajane. 

Mislim, da lokalna televizija, ki ust
varja specifični program in se svojim 
občanom, mnogo bolj kot nacionalni 
TV medij, trudi kar najbolj široko pred
staviti dogajanje s svojega področja, 
lahko tudi na podlagi medtelevizijskih 
izmenjav korenito pripomore k spozna
vanju in odkrivanju naše domovine. 

Ponavadi se zgodi, da televizije v 

jesenskem času, ko Imajo ljudje več 
časa za spremljanje medijev, ponudi
jo gledalcem kakšne novosti. So 
morda pred gledalci Televizije 
Grosuplje določene novosti? 

Tako je, tudi mi pripravljamo v 
jesenskem času nekaj novosti. 
Predvsem bomo dajali poudarek 
pogostejšim informativnim oddajam, 
pripravljamo nov sklop oddaj, v katerih 
bomo predstavili kulturne in naravne 
znamenitosti občine Grosuplje. 
Seveda bomo nadaljevali z oddajami, v 
katerih gostimo znane Slovence, pred
vsem s področja Grosupljega in oko
lice, ki so kakor koli zaznamovali naš 
prostor. Manjkalo ne bo potopisnih 
oddaj, ki so jih gledalci zelo lepo spre
jeli pa seveda reportaž in kulturnih, 
izobraževalnih, športnih, zabavno glas
benih oddaj in še in še... 

Pogovarjat se je Matjaž Trontelj 

OBLETNICA VALETE UČENCEV OŠ L0UIS ADAMIČ GROSUPLJE ŠOLSKEGA LETA 1975/76 

Valeta. Se spomnite kaj naj bi ta 
beseda pomenila. Se spomnite svo
jih sošolk in sošolcev? Si želite še 
kdaj srečati svojo osnovnošolsko 

ljubezen,tisto ki je imela tako dolge 
kitke? 

Učenci in učenke 8. a, b, c in d 
razreda OŠ L. Adamič, šolskega leta 
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1975/76, smo si zaželeli videti 
eden drugega, obenem pa proslaviti 
četrt stoletja našega zaključka 
osnovnošolskega šolanja. Prišlo nas 
je preko 70. Glede na skupno število 
vseh učencev 8. razredov zelo 
veliko. Nekateri med nami se nismo 
videli od dne, ko smo se poslovili od 
osnovnošolskih klopi. Zbrali smo se 
v motelu na Grosupljem ter ob 
jedači, plesu, zabavi in neskončnih 
pogovorih preživeli nekaj čudovitih 
skupnih uric. Čas je kar prehitro 
mineval. Bilo je, kot da smo se vrnili 
nazaj v leta naše brezskrbne mla
dosti, v leta nedolžnih norčij, ki so 
nam popestrila mlada življenja, v 
leta osnovnošolskih ljubezni, velikih 
pričakovanj, neizmerne samozavesti 
in velikih želja po spreminjanju 
sveta, ki pa se na našo srečo še 
vedno vrti v isto smer. V resnici pa 
smo se vrnili nazaj drugačni. Vsi za 
nekaj let starejši, zrelejši ter za mar
sikatero, tudi grenko izkušnjo 
bogatejši. Čas obraze počasi sprem
inja, dodaja jim gube in plemenitost. 
Ob gledanju teh obrazov nastajajo 
zgodbe, ki jih piše življenje. Življen
je, ki ne prizanaša nikomur. Čas je 
njegov gospodar. Vedno v istem 
tempu, od sekunde do meseca, leta, 
desetletja, dokler ne pride čas 
slovesa, za nekatere za vedno, 
nekateri pa si bomo še ustavili čas, 
ko se bomo ob naslednjem srečanju 
spet vrnili nazaj v naša mladostna 
leta. 

Vse prehitro je minil čas, namen
jen našemu srečanju. Spet smo 
odšli vsak na svojo pot. Pot, ki si jo 
je vsak izbral sam, pa naj si to priz
na ali pa tudi ne. 

Zahvalil bi se vsem, ki ste kako
rkoli pomagali, da je naše srečanje 
tako odlično uspelo. Posebna zah
vala velja Mileni, Mojci, Blanki, 
Andreju, Francetu, Tonetu in njegovi 

ženi Tatjani za ves trud pri iskanju 
novih naslovov in pomoč pri organi
zaciji tako prijetnega srečanja. 

Učenci osnovne šole Louis 

Adamič šolskega leta 1975/76, 
srečno. Čez 5 let se zopet vidimo. 

Alojz Tisu 
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CERKEV SVETEGA MIHAELA 

NOVA ZUNANJA IN NOTRANJA PODOBA 
V LETOŠNJEM POLETJU JE POTEKALA CELOVITA PRENOVA ZUNANJOSTI IN NOTRANJOSTI GROSUPEUSKE CERKVE. NOVOSTI 
SO ŠTEVILNE, OD BOGOSLUŽNIH DO UMETNIŠKIH. TAKO CERKEV SVETEGA MIHAELA POSTAJA NE LE PROSTOR, KJER VER
NIKI POSLUŠAJO BOŽJO BESEDO, TEMVEČ TUDI POMEMBNA KULTURNO UMETNIŠKA ZAKLADNICA KRAJA. 

Nova grosupeljska cerkev svetega 
Mihaela, dograjena in blagoslovljena 18. 
junija 1972, je v letošnjem letu dobila 
povsem novo zunanjo in notranjo 
podobo. Pobudo za izgraditev cerkve je 
podal prvi grosupeljski župnik, gospod 
Tone Bohinc, ki je gradnjo tudi v celoti 
izpeljal. Gradnja je potekala pod 
strokovnim vodstvom arhitekta Janeza 
Fiirsta. Cerkev, ki ima 400 sedežev in 
500 stojišč, je bila nujno potrebna, saj je 
stara postajala pretesna zaradi hitre 
rasti kraja. Stara cerkev je bila, po naved
bah Jakoba Mullerja, v virih prvič omen
jena leta 1305 ter leta 1965 zadnjič 
prenovljena. Dolga je 18,3 metra in širo
ka 7,56 metra. Zvonik je visok okroglih 
22 metrov ter je ohranil svojo vlogo do 
današnjih dni, saj ga nova cerkev nima. 

Kot je v knjigi z naslovom Župnija 
Grosuplje zgodovino povzel Jakob Muller, 
je prvi stalni duhovnik v Grosupljem, 
ekspozit Anton Ravnikar, konec novem
bra leta 1929 oznanil ustanovitev odbo
ra za zidavo nove cerkve. 26. aprila 
1930 je bilo zabeleženo prvo darovanje 
grosupeljskih vernikov za novo cerkev. 
Istega leta je bil pripravljen načrt zanjo. 
Sledilo je obdobje velike gospodarske 
krize, vojne ter nato socializma, zaradi 
česar se je uresničitev načrtov odložila 
za 36 let. 

1969 PRVO SREČANJE Z ARTVUTEK-
TOM, 1972 ŽE BLAGOSLOVITEV. Prihod 
gospoda Toneta Bohinca v župnijo je 
pomenil novo obdobje verskega življenja 
v kraju. G. Bohinc je bil sicer kaplan v 
Šmarju-Sapu, stanoval pa je v 
Grosupljem, ki takrat še ni bila samostoj
na župnija. Po zaslugi g. Bohinca je bilo 
Grosuplje leta 1964 razglašeno za župni
jo. Kot je že bilo omenjeno, je takoj nato 
prenovil staro cerkev ter začel hkrati 
priprave na izgradnjo nove. Po odkupu in 
zamenjavi zemljišča so se dogodki odvi
jali z veliko naglico. 12. marca 1969 se 
je župnik Tone Bohinc prvič srečal z 
arhitektom, temu je sledil ogled 
zemljišča. 6. julija 1970 je bilo izdano 
lokacijsko in mesec dni zatem še grad
beno dovoljenje. 31. avgusta 1970 so 
delavci Splošnega gradbenega podjetja 
Grosuplje že pričeli z gradnjo. V prej kot 
dveh letih, to je 18. junija 1972, je novo 
cerkev že blagoslovil ljubljanski nadškof 
dr. Jožef Pogačnik. 

VELIKO OSEBNIH ODPOVEDI. In kot 
je g. Muller še dodal: "Oblast je v devetih 
mesecih izdala lokacijsko in v enem 
mesecu gradbeno dovoljenje - to je 
edinstven primer v svetovnem komunis
tičnem svetu! Nedvomne zasluge za to 

ima župnik Tone Bohinc, in to ne le zara
di svojih organizacijskih sposobnosti, 
ampak tudi zaradi korektnega odnosa 
do oblasti, socializma in narodnoosvo
bodilnega boja. Ob tem pa je treba pose
bej poudariti, da je vseskozi delal v korist 
celotne slovenske Cerkve in širil prostor 
demokratičnih pravic Cerkve in vernikov. 
Od Bohinčevih velikih osebnih odpovedi 
in žrtvah je bila gradnja cerkve prej kot v 
dveh letih zaključena, arhitektura cerkve 
pa dokazuje ne le arhitektov, temveč tudi 
župnikov izredni čut za sodobno estetiko 
in sodobne pastoralne potrebe." 

KAMEN S TRIGLAVA Ob srebrnem 
prazniku cerkve je g. Bohinc o delih med 
drugim zapisal: "Vsak teden so napre
dovala in vedno večje bilo videti, dokler 
se ni nad gradbenimi odri pokazalo 
sleme strehe, ki vas bo zmeraj spominja
lo na tračnice življenja in časa 
zemeljskega popotovanja od Boga k 
Bogu, iz večnosti v večnost. Osebno so 
mi najbolj v spominu posebni dogodki, 
od dne, ko so vzidali v temelj kamen, ki 
sem ga prinesel z vrha Triglava za simbol 
povezave in pripadnosti slovenstvu in 
Cerkvi, pa potem, kako so betonirali 
stene in nazadnje streho. Bilo je lepo vse 
to spremljati, neponovljivo lepo." 

MODERNI SLOG - PRIBLIŽANJE 
ČLOVEKOVEMU VSAKDANJEMU ŽIVL
JENJU. "Grosupeljska cerkev je bila ob 
izgradnji ena najbolj modernih cerkva v 
Sloveniji," opisuje zgodovino sedanji 
župnik, dr. France Šuštar. Enak trend je v 
tistih časih prevladoval tudi v Nemčiji in v 
Holandiji. Preko modernega sloga, v 
katerem je cerkev izgrajena, je želel 
arhitekt strukturo stavbe približati 
človekovi vsakdanjosti in na sploh lju
dem. Tako kot se je Kristus skozi svoje 
učlovečenje želel približati človeku. 
Nadalje si je arhitekt cerkev zamislil 
nepobeljeno, tako zunaj kot znotraj. V 
podobnem slogu sta zgrajeni še cerkvi v 
Kosezah in v Poljanah nad Škofjo Loko. 
Arhitekt Furst je po grosupeljski uredil 
načrte tudi za cerkev v Senovem. Kmalu 
zatem se je smrtno ponesrečil v promet
ni nesreči. Zaradi tega in zaradi denarnih 
težav so bila nadaljnja dela v grosupeljs
ki cerkvi zaustavljena. Vgrajene luči in 
klopi so bile mišljene kot začasna rešitev, 
do izboljšane finančne situacije. 

29 LET SKORAJ BREZ SPREMEMB. 
Vse do letošnjega poletja, torej skoraj 29 
let, je grosupeljska cerkev ostala prak
tično nespremenjena. Župnik Jože 
Kastelic, ki je v Grosupljem služboval od 
leta 1986 do 1989, je pripravil nekaj 
načrtov za spremembe, predvsem za 

barvna okna na stropu. Med pomemb
nejšimi spremembami velja omeniti 
nakup novih orgel s piščalmi ter 
postavitev kipa Vstalega Križanega, 
akademskega slikarja Staneta Jarma 
pred cerkvijo leta 1988. Njegov nasled
nik, župnik Franc Novak, je začel s 
postopki za ureditev večnamenskega 
prostora, to je platojev med obema cerk
vama. Zanje je načrt pripravila arhitektka 
dr. Tatjana Capuder. 

Sedanji župnik, dr. France Šuštar, je v 
Grosuplje prišel avgusta 1997. Že kmalu 
po prihodu so mu verniki ter predstavni
ki župnijskega in gospodarskega sveta 
izrazili željo po prenovi cerkve. G. Šuštar 
seje zavedal, da ga čaka težko, obsežno 
in zahtevno delo, predvsem zaradi sloga, 
v katerem je cerkev zgrajena. Ideji, da bi 
delo nadaljevali z očetom pokojnega 
arhitekta, gospodom Danilom Furstom, 
so sledili prvi pogovori. Odprle so se 
realne možnosti začetka celovite pre
nove in ureditve cerkve. 

Že februarja 1998. leta je tako dr. Šuš
tar pri Umetnostnem svetu Nadškofije 
Ljubljana zaprosil za dovoljenje za 
začetek del, s predstavitvijo celotnega 
načrta. Nadškofija je načrt potrdila, z 
arhitektom je bilo doseženo soglasje 
glede predlaganih sprememb. 

BARVNA OKNA. Prvi korak je bil vgra
ditev treh barvnih oken v lanskem letu. 
Osnutek je pripravil akademski slikar, g. 
Lojze Čemažar. Okna so se lepo vklopila 
v celovito arhitekturo ter jo obogatila v 
umetniškem, duhovnem in verskem 
smislu. So umetniško delo, polno simbo
like in zanimivih prispodob, ki natančne
mu opazovalcu prinašajo nauke Svetega 
pisma. Ker je bila novost med grosu
peljskimi verniki sprejeta z velikim nav
dušenjem, se je dr. Šuštar odločil načrto
vana dela nadaljevati. 

Gradbena dela so potekala od junija 
do sredine septembra. Stene in strop 
cerkve, ki so bile v vidnem betonu in so v 
petindvajsetih letih močno potemnele, 
so zglajene in prepleskane. Na enak 
način je bila prenovljena zunanjost 
zgradbe. Izboljšano je prezračevanje 
cerkve. Zamenjane so vse luči in pre
ostala okna. Obnovljen je tlak. Zaradi 
toplote je beton med klopmi zamenjal 
parket. K prenovitvi je močno klicala tudi 
zakristija, kije danes sodobno in okusno 
urejen prostor. Stranski kor, kjer je bil 
pred davnimi leti prostor za pevce, ni več 
ograjen, temveč je postal sestavni del 
osrednjega prostora. V cerkvi manjkajo 
še klopi, ki bodo predvidoma dokončane 
do konca oktobra. Njihova zamenjava 

prvotno ni bila mišljena. 
KRSTNI KAMEN IN KRIŽEV POT. Med 

najpomembnejšimi bogoslužnimi prido
bitvami sta krstni kamen in križev pot. 
Krstni kamen je kamen različnih oblik, 
namenjen krščevanju. V vsaki cerkvi mu 
pripada vidno mesto, saj se pri krstu 
prav pri tem kamnu začenja božje živ
ljenje, razlaga dr. Šuštar. 

Veliko simboliko v sebi nosi tudi križev 
pot. Križev pot v verskem smislu označu
je pobožnost ob spominu na Kristusovo 
trpljenje. Križev pot pa imenujemo tudi 
umetniško predstavitev, na primer v obli
ki slik, figur, Jezusovega trpljenja, obi
čajno kot 14 postaj. Križev pot, ki od tega 
tedna krasi grosupeljsko cerkev, je svo
jevrstna umetnina, skladna z arhitekturo 
zgradbe. Gre za relief iz orehovega lesa v 
enem kosu, ki ga je izrezljal g. Jože 
Trontelj. Umetnina ni bila narejena z 
namenom, da bi v cerkvi izstopala ali da 
bi iskala sama svojo potrditev. Zato tudi 
figure niso izrazite, se ne vsiljujejo. 
Sporočilo prinašajo tistemu, ki jih pogle
da od blizu, se vanje poglobi in se vživi v 
skrivnost Kristusovega trpljenja. "Tudi 
Kristus ne želi biti vsiljiv. Ponudi svojo 
roko in svoje odrešenje" opozori 
prispodobo župnik. 

V surovem betonu je ostala samo še 
stena v prezbiteriju, ki naj bi jo krasil 

veličastni mozaik. Načrt zanj je pripravil 
pater dr. Marko Rupnik, umetnik sve
tovnega slovesa, ki bo mozaik tudi sam 
izdelal. Največje patrovo delo je mozaič
na poslikava Papeževe kapele Odre-
šenikove Matere v Apostolski palači v 
Vatikanu, ki je trajala 3 leta in obsega 
600 m 2 poslikave. Zahtevno delo mu je 
zaupal sam papež Janez Pavel II. 

Obsežna obnova grosupeljske cerkve, 
ki je zahtevala velika finančna sredstva, 
je bila v celoti financirana z namenskimi 
darovi vernikov. Z izjemo večnamen
skega prostora med cerkvama, katerega 
ureditev je finančno podprla občina. 

Blagoslovitev obnovitvenih del, krstne
ga kamna in križevega pota je potekala 
na žegnanjsko nedeljo, 30. septembra 
2001. Veliko slovesnost, pri kateri so se 
združili trije cerkveni pevski zbori, je vodil 
gospod škof Jožef Kvas. V veliko čast 
vernikom seje vabilu odzval tudi graditelj 
cerkve, gospod župnik Tone Bohinc. Z 
veseljem je opazoval spremembe in jih 
pohvalil, saj jih vidi kot nadaljevanje svo
jega dela. Praznovanje se je po obredu 
nadaljevalo pred cerkvijo, kjer se je veli
ka množica obiskovalcev iz Grosupljega 
in okoliških krajev zadržala v pogovoru in 
ob slastnih dobrotah grosupeljskih 
gospodinj. 

Mag. Tatjana Skublc 

Po maši so se verniki zadržali še v sproščenem pogovoru. 

11. 11. - MARTINOVO 
Martinovo, ki zaključuje jesensko 

delo, je pri nas splošno priljubljen 
praznik - še posebej zato, ker je 
povezano z vinom, slovensko nacionalno 
pijačo. Okrog tega dne se mošt spremeni 
v vino in to je gotovo dober izgovor za 
veselje in praznovanje. Šege in navade, 
ki se spletajo okrog martinovega, se uje
majo z ljudskim rekom, da je martinovo 
"jesenski pust". Tudi v tem primeru ima 
sv. Martin bolj malo opraviti s tem, kar se 
na martinovanju ali okrog njega godi. V 
novembru so poganski predniki našega 
podnebnega pasu obhajali praznik v zah
valo za letino. Naredili so tudi koline, da 
so si pripravili zaloge za prihajajoči zim
ski čas. Ob tem pa so imeli tudi pastirji 
svoja obredna slavja. 

KDO JE BIL SVETI MARTIN? 
Ko je cesar Konstatin z milanskim 

ediktom leta 313 dal kristjanom svobo
do in priznal krščanstvo kot državno 
vero, je Cerkev začela z nekaznovano 

misijonarsko dejavnostjo. Na Zahodu so 
to delo opravili trije veliki možje: modri 
Ambrozij v Italiji, bistri in razgledani 
Avguštin v Afriki in preprosti sveti Martin 
v Galiji, današnji Franciji. Prva dva sta 
zapustila svoje spise, Martin pa ničesar. 
Zaradi njegove posebne pobožnosti, 
izredne skromnosti, ljubezni in strogega 
življenja, se je izredno priljubil ljudstvu, 
zato so se kmalu okrog njega in njegove
ga življenja spletle številne legende. 
Krščansko izročilo je poleg sv. Martina 
tako slavilo še Antona Puščavnika in 
Miklavža Dobrotnika. Sv. Martin Tourski, 
ki je galsko-frankovski narodni svetnik, 
seje rodil v Sabariji (današnji madžarski 
Szombathev) v Panoniji. Njegov oče, ki je 
služil kot vojaški tribun in njegova mama, 
sta bila pogana. Odraščal je v Paviji (v 
zgornji Italiji) in z dvanajstimi leti proti 
volji svojih staršev prosil za sprejem med 
katahumene. S petnajstimi leti je po 
določbah cesarjev Severa in Proba kot 

sin odsluženega častnika stopil v 
državno vojsko in postal častnik gardne 
konjenice. Pri vojakih je pokazal izredno 
skromnost in nesebičnost, kar ga je ljud
stvu še posebej približalo. 

V nemških deželah je še danes nava
da, da na martinovo otroci hodijo zvečer 
s svetilkami in plamenicami po ulicah in 
pojejo hvalnico rimskemu častniku, ki je 
tistega zimskega dne pred mestnimi 
vrati v Amiensu delil svoj plašč z 
beračem. To se je zgodilo leta 334, 
kmalu zatem pa je bil Martin krščen. 
Zgodba o prezeblem in polnagem 
beraču, ki mu je Martin podaril pol svoje
ga plašča, je močno ganila germanska 
plemena. Odslej so radi verovali, da je 
vojak Martin premagal njihovega boga 
Vodana, ki jezdi na belcu. Po nekaj letih 
vojaške službe je Martin odšel v Poitiers 
k škofu Hilariju, ki ga je posvetil v mašni-
ka. Potem se je odpravil domov, da bi 
spreobrnil in krstil svoje starše, a je le 
mama sprejela kščansko oznanilo. 
Martin se je pred krivoverci arijanci 
umaknil v puščavsko življenje, toda škof 
Hilarij ga je poklical nazaj v Poitiers. 
Vendar se tudi tam ni odrekel 

puščavniškemu življenju, zato si je zunaj 
mesta postavil celico. Kmalu se mu je 
pridružilo veliko učencev in na tistem 
kraju je okrog 361 zrasel samostan 
Liguge, ki je postal središče galsko-
frankovskega meniškega gibanja. Ko je 
bil 371 izpraznjen škofovski sedež v 
Toursu, je bil izvoljen za škofa. Med 
duhovščino, razvajeno v svojih privilegijih 
in udobju, je imel kar precej sovražnikov. 
Ljudstvo pa ga je imelo prav neverjetno 
rado. Povsod so govorili o njegovih 
čudežih: ozdravljanju, obujanju od 
mrtvih, izganjanju hudobnih duhov, 
kratenju divjih živali, zato ga je kmalu po 
smrti 8. novembra leta 397 v Candesu 
začelo častiti kot svetnika. Bil je eden 
prvih svetnikov nemučencev, ki mu je 
Cerkev priznala svetniško čast. 

MARTINOVA GOS 

Na Slovenskem so Martina predstav
ljali predvsem kot usmiljenega vojščaka, 
ki z mečem reže svoj plašč, da ga bo dal 
golemu revežu. Takega ga kažejo naše 
oltarne slike. Precej kasnejša je legenda 
o goseh, ki naj bi izdale svetega Martina. 
Martin se je baje skril pred tistimi, ki so 
ga iskali, da bi mu sporočili, da so ga 

izvolili za škofa. Na Nemškem je postal 
patron vremena, zavetnik živali, pastirjev 
in vojakov, gosi pa morajo za kazen, ker 
so ga izdale, na dan njegove smrti 
umreti. Od tu naj bi bila navada, da je 
treba na Martinovo nedeljo jesti pečeno 
gos. Gosi s svetim Martinom, seveda, 
nimajo nobene neposredne zveze, so se 
pa v zvezi z njim že zgodaj pojavile. 

ČAŠČENJE SV. MARTINA PRI NAS 
V naše kraje je čaščenje sv. Martina 

prišlo pod frankovskim vplivom. 
Najmočneje je bilo med 7. in 10. stolet
jem. Največ zaslug zanj pa so imeli 
benediktinski menihi. Iz tega časa so 
najstarejše cerkve sv. Martina v Slovenj 
Gradcu, Laškem, na Hajdini, na Pohorju, 
v Bohinju, na Bledu, pa tudi na 
Koroškem, Freisinškem in Salzburškem, 
kjer so bili takrat naseljeni Slovenci. Te 
cerkve so se ohranile do danes. 

Nekoliko pozneje pa so nastala tudi 
nova svetišča v njegovo čast. V naši 
neposredni okolici je že v 13. stoletju bila 
postavljena cerkev sv. Martina pod 
Boštanjem in nekoliko pozneje še cerkev 
na Zgornjem Rogatcu. 

Barbara PoderžaJ 



ČLOVEK STVARNOSTI IN USTVARJALNOSTI 
Ob jubileju dr. Franceta Adamiča 
4. oktobra je praznoval 90. rojstni dan naš zaslužni rojak in častni občan dr. 

France Adamič, kmetijski strokovnjak, ploden strokovni in kulturni publicist 

ter soustanovitelj in dolgoletni glavni urednik Zbornika občine Grosuplje. 

Iz rodnih Praproč ga je uka žeja vodila 
v Ljubljano in nato v Zemun, kjer je leta 
1937 diplomiral na Kmetijski fakulteti, 
služba na kmetijskih šolah, v agroživilskih 
podjetjih in kmetijskih inštitutih gaje vodi
la skozi Maribor in Šentjur pri Celju v 
Ljubljano, ponovno v Maribor in dokočno 
nazaj v Ljubljano, kjer je od leta 1951 pre
daval na Biotehniški fakulteti, special
izacija in sodelovanje v mednarodnih 
strokovnih organizacijah pa sta ga vodila 
v ZDA, Italijo in Francijo. Vendar je vedno 
ostal ne le povezan, ampak ustvarjalno 
zvest tudi domačim krajem in ljudem. 

Tema jubilantove doktorske disertaci
je, ki jo je zagovarjal v Beogradu, je bila 
mineralna prehrana in rast jablan na 
predalpskem področju Slovenije. S 
področja sadjarstva je objavil 32 debelih 
in manj debelih knjig ter 1000 strokovnih 
člankov: o sadjarstvu, kmetijskem šol
stvu, kmetijskem tisku, o zaslužnih kme
tijskih strokovnjakih pa o zadružništvu, 
slovenski kmetijski zgodovini in kmetijski 

terminologiji. Kot dober in široko raz
gledan strokovni poznavalec je soavtor 
Splošnega tehniškega slovarja (1, 1978; 
2,1981) in slovarja kmetijskih strojev 
(1979), avtor slovarja sadjarstva (1995) 
in svetovalec za kmetijsko izrazje pri 
Slovarju slovenskega knjižnega jezika 
(1970-1991). Poleg vsega tega je 
napisal še dolgo vrsto člankov za 
Slovenski biografski leksikon in 
Enciklopedijo Slovenije. 

Poleg teh del za naš veliki svet pa ima 
dr. France Adamič velike zasluge tudi v 
ožjem, domačijskem, dolenjskem svetu. 
Oktobra 1968 je s še nekaj rojaki sprejel 
odločitev, da začnejo redno izdajati 
zbornik razprav in člankov o naši lokalni 
zgodovini, našem gospodarstvu, naši kul
turi in naših znamenitih in zaslužnih 
ljudeh. Zbornik, ki še vedno izhaja - pri
hodnje leto bo izšla 22 številka - od 
vsega začetka prekriva področje treh 
sedanjih občin: Grosuplja, Ivančne Gorice 
in Dobrepolja in je temelj naše lokalne 
zavesti in samozavesti, našega zgo
dovinskega spomina in naše reprezen
tance. V njem je jubilant objavil vrsto 
pomembnih zapisov, vendar naj tu 
omenimo samo tri njegove najob
sežnejše nadaljevanke: 

(1) Gospodarski, tehnološki in biografs
ki popis mlinov, stop in žag od Velikega 
potoka na severozahodnem delu grosu
peljske občine, ob Višnjici in Stiškem 
potoku v ivanški občini do Raščice v 
Dobrepolju, če jih omenim samo za 
vzorec. 

(2) Bibliografijo zapisov o naših krajih 
in ljudeh, dolga leta vestno nabiranih po 
dnevnem in revijalnem tisku, vsi bogato 
anotirani. To je bibliografija, kakršne 
nimajo niti naša velika mesta! Narejena 
pa je bila brez računalniške pomoči, peš, 
toda z veliko disciplino, racionalnostjo in 
ljubeznijo. 

(3) Rodbinske kronike z mnogimi 
biografskimi, dogodkovnimi, gospodarski
mi in drugimi podatki iz treh stoletij naših 
hiš. Avtor črpa podatke iz dokumentov, 
svoje bogate vednosti in razgledanosti, za 
sodelovanje pa zna pridobiti tudi mnoge 
rodoslovce - sorodnike opisovanih. Serija 
še ni zaključena, vendar je ekspeditivni 
avtor pripravil gradiva še za več prihod
njih zbornikov. In ob vsem tem je 
vsekakor treba omeniti, da se je jubilant 
oddolžil tudi svojemu slavnemu bratu 
Louisu: objavil je več bratovih pisem, 
napisal o njem vrsto člankov, leta 1983 
pa je izšla tudi njegova knjiga o bratovem 
življenju in delu. 

Strokovni in publicistični opus Franceta 
Adamiča je obsežen in vsebinsko, 
stvarno poln. Ustvaril gaje človek velikih 
sposobnosti, z izrazitim občutkom za 
stvarno in bistveno. Človek, ki občuduje 
dosežek, uspeh, kariero, ki ima izjemen 
smisel za realno in ki zmeraj izžareva 
domačnost in človeško odprtost. 

Naravoslovna dela Adamičevega 
opusa cenijo strokovnjaki, njegovo dela 
na kulturnem in domoznanskem polju pa 
mnogi že dolgo občudujemo. 

J. Muller 

NA ODRSKIH DESKAH 
KULTURA V KRAJEVNI SKUPNOSTI MLAČEVO OD 1946 DO 1991 

Delovna ekipa, ki je obnavljala kulturno dvorano na boštanjskem gradu. 
/1961/ - arhiv Julka Ahlin 
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Večkrat sem se že spraševal, kaj je 
gnalo te ljudi v različnih okoliščinah od 
konca druge svetovne vojne pa do 
osamosvojitve Slovenije na območju 
današnje krajevne skupnosti Mlačevo, da 
so se sploh lahko lotili česarkoli na kul
turnem področju, kar bi bilo nekaj več kot 
le povprečen vsakdan za preživetje 
podeželskega človeka. Je bila to le želja po 
druženju, morda samodokazovanju in 
samopotrjevanju? 

Ustvarjanje je bilo namenjeno pretežno 
gledališkim dejavnostim. K tem pa je treba 
dodati še prepevanje in igranje instrumen
tov posameznikov ter skupin, izdajanje 
krajevnega glasila ter organizacijo razstav 
in raznih proslav z recitali. Med številnimi 
ustvarjajočimi v 45-letnem delovanju sta 
sodelovali dve generaciji in približno 150 
ljudi. Nekaj med njimi je bilo tudi začasno 
stanujočih v naših krajih, ki pa so se prav 
tako uspešno vključevali. 

Na gledališkem področju so uprizorili 30 
različnih del - burk, komedij, ljudskih iger 
in zahtevnih Cankarjevih dram ter 7 zna
menitih skečev, ki so bili pravi gledališki 
posnetki aktualnega časa. Štiri dela so na 
oder postavili dvakrat: Ad acta, Kakršen 
gospod - tak sluga, Kralj na Betajnovi in 

Razvalina življenja. V začetku so se lotili 
večinoma veseloiger v manjših igralskih 
zasedbah, saj niti kadri niti odri niso do
puščali številčno večjih del. 

Časovno in vsebinsko gledališko ustvar
janje lahko razdelimo v tri sklope: 
- Začetki z "odri pod kozolci" na Velikem 
Mlačevem in v Zagradcu so bili tipični 
poizkusi za izboljšanje življenja, pa čeprav 
le na vaški ravni. 
- S preureditvijo nekdanjega večjega graj
skega gospodarskega poslopja v kulturno 
dvorano na boštanjskem gradu v začetku 
šestdesetih let so poizkušali kulturno delo
vanje nekoliko razširiti na vse okoliške 
vasi. 
- V začetku sedemdesetih let so kulturno 
središče preselili na Veliko Mlačevo v gasil
ski dom, kjer je nato kultura uspešno delo
vala vse do slovenske pomladi. 

Ljudje so ob vajah in nastopih med 
seboj pokramljali, se poveselili ob uspešno 
postavljenih prizorih ali pa ob rojstnem 
dnevu katerega od nastopajočih in podob
nih osebnih dogodkih, po nastopu še 
nekoliko poklepetali z nekaterimi gledalci 
ali s svojimi sorodniki, ki so prišli gledat, 
"kaj naš (ali kaj naša) počne na odru", se 
zadržali z domačini v gostujočem kraju, 

sem ter tja odšli v bližnjo gostilno ali pa 
posebej pripravili piknik... Kaj kmalu se je 
v takšni druščini znašla harmonika, 
kitara... Prepevanje je vrelo iz srca, le ura je 
s svojim neutrudnim tik-takanjem vedno 
krčila vesela razpoloženja. 

Je bilo res samo to ali še kaj več? 
V skoraj nemogočih razmerah, ko bi 

ljudje gledano z materialističnega vidika 
imeli veliko in preveč drugega dela, so se 
zbirali; v mrzlih jesenskih, zimskih in spom
ladanskih večerih, v slabo (ali pa sploh ne) 
ogrevanih prostorih; včasih samo kak 
mesec ali dva, včasih pa kar pol leta traja
jočih vajah, dvakrat ali še večkrat na 
teden, po tri, štiri ali celo več ur, do polnoči 
in še čez; včasih samo pet, včasih skoraj 
trideset igralcev različnih starosti, mož in 
žena, fantov in deklet pa tudi otrok; ljudi 
različnih nazorov, značajev, poklicev... 

Vse to držati skupaj na ljubiteljski ravni 
in brezplačni osnovi, ko so morali nastopa
joči največkrat od doma prinesti svoje 
materiale in opremo ter si nakopali na 
glavo še druge stroške, da so si sploh 
lahko ustvarili osnovne pogoje za optimal
no delovanje, od začetnih dogovorov pri 
razdelitvi vlog, prek bralnih vaj, prvih 
korakov na odru, pa do iskanja najugod
nejših tehničnih, scenskih, kostumskih in 
drugih rešitev, organizirati nastope za gos
tovanja, plakatirati in drugače obveščati? 
Povrhu vsega pa so si morali urejati še 
nekaj nujne administracije. Tega ne zmore 
nihče, če pri tem ne bi bilo v ljudeh tako 
velike pripravljenosti za sodelovanje in 
soustvarjanje. 

Ob močnih povezovalnih silnicah v enot
no sosesko sv. Martina in pozneje v istih 
teritorialnih okvirih organizirane krajevne 
skupnosti Mlačevo pa so se velikokrat 
pokazali tudi različni parcialni interesi 
posameznikov, skupin in vasi, ki so tudi 
povzročili, da so te dejavnosti na začetku 
devetdesetih zaspale. Vendar "nekatera 
znamenja pričajo", da se verjetno kultura v 
teh krajih spet prebuja. 

Jože Mlkllč 

Grosupeljski spomin na drugo tisočletje 

Čas v znamenju cesarja 
Jožefa II. in grofov Blagajev 
1779 - 6. julija je umrl nekdanji opat 

Anton Gallenfels, baron z Bleda, ki je bil 
ob svoji smrti sekretar, komornik in 
župnik v Šmarju. Pokopali so ga v Stični. 

1781 je cesar Jožef II. odpravil osebno 
nesvobodo podložnikov. Tako jim ni bilo 
treba prositi za poroko, otroci so lahko 
odšli z njihove zemlje na primer v uk k 
obrtniku, trgovcu ali pa morda celo v 
šolo. Kmetje so tudi dobili pravico, da so 
se lahko zadolžili do višine dveh tretjin 
vrednosti svoje kmetije in ukinjena je bila 
predkupna pravica gosposke. Kmetje s 
celim in polovičnim gruntom so imeli 
odslej predpisano dva dni ročne tlake na 
teden, četrtkmetje pa tri dni na teden. 
Bajtarji ali kajžarji so imeli v obdelavi 
zemljo v ograjah na skupnih vaških gma
jnah ali pa tudi na graščinskih krčevinah. 
V istem letu je bil sprejet tudi Tolerančni 
patent. 

1782 - 1 . septembra je bil izdan odlok 
o kaznovanju podložnikov (Unterthans-
Strafpatent), ki je pomenil korak k 
osvobajanju kmečkega prebivalstva. 
Kmet je moral biti ob sporu zaslišan 
vpričo zemljiškega gospoda, župana in 
dveh zapriseženih mož iz soseske. O 
zaslišanju se je napravil zapisnik. Kazni 
so bile: zapor ob kruhu in vodi, delo v 
železju in odprava z zemljišča 
(Abstiftung). Pretepanje ni bilo dovoljeno. 
Za desetino od koruze je bilo določeno, 
da morajo podložniki deset koruznih 
storžev povezati v svežnje, od katerih je 
vsak deseti pripadel gosposki, koruznico 
pa so pustili podložnikom za živinsko 
krmo. 

1783 -10. februarja je izšla odredba o 
odkupu tlake, ki pa se je le počasi 
odpravljala zaradi zadrževanja gosposke 
ter postavljanja visokih odkupnin zanjo. 

1783 - 1786 je bil v Novem mestu 
okrožni glavar (Kreishauptleute) in 
gubernijalni svetnik Ivan Nepomuk Ursini 
grof Blagaj. V njegovem času je mesto 
izgubilo obrambno obzidje in stolpe, a je 
z mestnim denarjem zidalo ledenico 
(hladilnico), za katero pa je grof porabil 
kar precej denarja, pobranega z davki, 
kar so mu Novomeščani precej očitali. 

1784 - Absolutizem cesarja Jožefa II. 
je ostro posegel v takratno družbeno živ
ljenje. 1784 je cesar cerkveno organizira
nost porušil z odločitvijo, da se škofijske 
meje prilagode deželam in hkrati naj se 
upošteva geografski položaj in statistični 
vidik. Ker se je zavedal močne cerkvene 

organizacije, je razpuščal samostane, 
stare prafare pa je zelo razdrobil na več 
manjših. Sočasno je ukinil tudi arhidi-
jakonate. Tako je bil ukinjen tudi dolenj
ski arhidijakonat, pod katerega je spada
lo 35 predjožefinskih fara, med njimi tudi 
prafari Šmarje in Višnja Gora. Na 
Kranjskem se je ob tem zelo močno raz
drobila farna mreža, ki je bila na primer 
proti Primorski skoraj sedemkrat bolj 
zgoščena. Kjer je bilo za samostojne 
"jožefinske fare" premalo dohodka, so 
bile ustanovljene le lokalije oziroma 
kaplanije, ki pa so nato v 19. stoletju ven
darle postale samostojne župnije. Ob 
ukinjanju samostanov je cesar poskrbel, 
da je knjižni fond prešel v last licejskim 
ali univerzitetnim knjižnicam. 

Ob razpustu stiškega samostana sta 
bila med menihi Sigismund Ursini grof 
Blagaj z gradu Boštanj (hospitant v 
Lilienfeldu, star 41 let, ki je nato nekaj 
časa živel na svojem domu in nato v 
Ljubljani, umrl je leta 1811) in Kajetan 
baron Gallenfels iz Ljubljane (magister 
svobodnih umetnosti in filozofije, ki je bil 
tudi župnik v Šmarju). 

1786 - Na Boštanju se je rodil Rihard 
Blagaj, ki se je nato poročil z Antonijo 
Billigratz (Polhograjsko), postal tam 
župan, nato tudi prvi župan ljubljanskega 
okraja in pomagal udejanjiti zemljiško 
odvezo. Boril se je, da bi slovenščina 
postala uradni jezik, bil mecen in organi
zator raznim kmečkim in obrtnim organi
zacijam, velik poznavalec botanike in 
sodelavec znanih raziskovalcev. Po njem 
so poimenovali rožo z svetlorumenimi 
cvetovi - blagajana, po kateri so Slovence 
v 19. stoletju prepoznavali v Franciji, 
Ameriki in drugih kulturnih in 
znanstvenih okoljih. 

Jože Mlkllč 
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SLAPOVI - VIŽA POLETJA: 
NA DOLENJSKEM JE DEKLE 

Slapovi so dosegli še en uspeh: valček Na Dolenjskem je dekle je bil med 27 pesmi
mi v akciji najbolj branega tednika Nedeljski dnevnik in Televizije Slovenija izbran za VIŽO 
POLETJA 2001. Ker so vsi fantje Dolenjci in ker razen enega vsi živijo v naši občini, so se 
odločili, da bodo na zadnji plošči Dolenjski, tej lepi in zasanjani deželi, namenili nekaj več 
skladb. Prepričani so namreč, da je to najučinkovitejša promocija kraja in dežele, saj 
glasba odpira vsa vrata in ne pozna meja. To sta dokazali tudi živahna polka Ob cvičku 
ter domoljubni valček Dolenjska, ki sicer nista bila tako uspešna, kot Na Dolenjskem je 
dekle, vendar pa sta zmagovala na lestvicah lokalnih radijskih postaj od Kopra do 
Murske Sobote ter od Jesenic do Brežic, videospot za skladbo Dolenjska, v katerem so 
predstavljene znamenitosti občine Grosuplje, pa se že eno leto vrti po vseh večjih in 
manjših TV postajah po vsej Sloveniji. 



PRVIČ V PRIJAZNO SOLO 

Prvi šolski dan je 
prelomnica v življenju 
otroku bo ta dan ostal v 
jenje. Učiteljice 1. 
poizkušale tudi letos 
prvošolčke na topel, 
način. Priprave na ta 

otrokova velika 
Marsikateremu 

spominu celo živl-
razredov smo 

sprejeti bodoče 
prijeten, domač 
veliki dan so se 

CIVILIZACIJA LJUBEZNI 

Že dva tisoč let 
tiho, a vztrajno šepeta 
z zgledi svojega srca 
civilizacija 
novega sveta. 

Edini napredek, 
ki človeštvu kaj velja, 
je evolucija srca, 
korak 
ljubečega duha. 

Brez orožja in nasilja, 
brez krivic in brez gorja, 
v objemu ljubečega duha, 
živi v ljubezni 
in deliti zna. 

Postaniva še midva 
z roko v roki 
del civilizacije 
novega sveta, 
da bo 

ljubezen zmagala. 

Mojca kastelic 

začele že v mesecu juniju, tako da je bilo 
pred 3. septembrom, ko so otroci prvič 
prestopili prag velike hiše učenosti, že vse 
pripravljeno. 

Bližala se je deveta ura. Že učiteljice 
same smo težko čakale na sprejem, kako 
šele pa je bilo pri srcu otrokom in nji
hovim staršem! Ob vstopu v šolo jih je 
sprejel nasmejan Piki in jim zaželel 
dobrodošlico. Nemir v nas se je stopnje
val, vendar je napetost izginila že po prvi 
recitaciji. Otroke in starše je pozdravila 
ena izmed učiteljic 1. razreda. 

Do šole vodi mnogo poti, kako pa naj
varneje priti do nje, jim je predstavil poli
cist policijske postaje Grosuplje. 

Po nekaj uvodnih mislih g. ravnatelja je 
končno napočil trenutek, ko so prvošolci 
spoznali svojo prvo učiteljico. Z zvoncem 
v roki je na oder prišla ga. Eva Škofič 
Maurer - klovnesa, ki je znala na izviren 
in prav prisrčen način vključiti v "svojo 
šolo" tako otroke kot tudi starše. Da bi 
videli, kako nepopisno so uživali otroci, ko 
so na šolskem odru opazovali svoje 
starše! Koliko smeha in zabave na prvi 
šolski dan! Sledi o tremi ni bilo nikjer več. 

Nazadnje pa smo bile predstavljene 
tudi prave učiteljice 1. razredov. Učence 
smo skupaj s starši povabile v prijetno 
urejene učilnice. Na mizicah so jih poleg 
zvezkov in učbenikov čakala majhna pre
senečenja. 

Ogovorile smo jih z besedami, za 
katere mislimo, da so že to dopoldne 
pričele med nami spletati vezi prijateljst
va in zaupanja. 

Z otroki smo odšli v jedilnico. Naše 
kuharice so lepo pogrnile mize. Prvošolci 
so bili navdušeni nad čokoladnimi torti-
cami in sokom, osvežili pa so se lahko 
tudi starši. 

Želimo si, da bi učenci prihajali v šolo z 
vedoželjnimi očmi in veselim, srečnim 
nasmeškom okrog ust. Me učiteljice se 
bomo gotovo potrudile, da jim bo v šoli 
lepo. Pričakovati pa moramo, da bo 
včasih tudi malo drugače, kot smo si 
zamislile. Vemo, da življenje ne teče 
vedno po začrtanih poteh, vendar pa se 
bomo vsi potrudili, da bomo uresničili 
cilje, ki smo sijih zadali. 

Ko smo se odpeljale domov, smo bile 
polne energije. Vse je šlo v redu: otroci so 
bili nasmejani, prepričane pa smo, da so 
bili zadovoljni tudi starši. 

Suzana Pevec, 
Marija Vidic. 
Irena Žerdln 
učiteljice 1. r. 
OŠ Loulsa Adamiča Grosuplje 

ZAKAJ RAD POMAGAM? 

Mi imamo lepo družino, ampak 
vsi otroci nimajo družine, zato smo 
začeli zbirati star papir, da jim 
pomagamo. 

Papir smo zbirali zato, ker bi 
radi pomagali tistim otrokom, ki so 
brez staršev in so brez strehe nad 
glavo. 

Papir sem zbiral zato, ker sem 
hotel pomagati manj srečnim 
otrokom. 

Nekateri otroci nimajo take 
sreče kot jaz. Jaz imam mamo in 
očeta. 

Papir smo zbirali zato, da bi 
pomagali štirim otrokom, ki nimajo 
staršev. Odločili smo se, da jim 
pomagamo. 

Misli učencev 2. a razreda 
Osnovne šole Loulsa Adamiča 

VČERAJ V ŠKOCJANSKIH HRIBIH 
Spremna beseda z etnološke razstave v nekdanji osnovni šoli v Škocjanu, postavljene v Juniju 2001. Razstavo Je 

strokovno pripravil dr. Boris Kuhar, za tehnično postavitev pa Je poskrbela absolventka etnologije Irena Lesjak. 
Fotografije In risbe so Iz arhiva Slovenskega etnografskega muzeja. 

Kako hitro gre čas. Leta 1948 je prva 
ekipa narodoslovcev raziskovala ljudsko 
kulturo krajev v Škocjanskih hribih, čez 14 
let je delo nadaljevala druga ekipa 
Slovenskega etnografskega muzeja in ugo
tavljala velike spremembe v arhitekturi, v 
stanovanjski kulturi, v poljedelstvu, živi
noreji, v domači obrti, pa tudi v načinu živ
ljenja, v noši in prehrani prebivalcev. Od 
takrat je minilo domala pol stoletja. Mnogo 
se je spremenilo. Novi mlajši in srednji 
rodovi ne pomnijo več hiš in gospodarskih 
poslopij s slamnatimi strehami, črnih zaka
jenih kuhinj, irhastih hlač in platnenih srajc, 
polhovk in časov, ko so po dva ali trije pri 
hiši imeli le en rekelc in en par čevljev za k 
maši in so bila še živa pričevanja o 
čarovnicah, ki so ob večerih kot svetle 
lučke letele med Sloko goro in Ločnikom. 

To so bili časi, ko je vse še bilo leseno, le 
klini so bili drenovi! Kmetje so z izredno 
ljubeznijo in velikim smislom za skladnost 
in lepoto gradili svoje hiše, kašče iz tramov 
in brun, jih lepo v vogalih vezali v križ in 
tesali kozolce, ki so nekateri še danes s 
svojim branastimi konstrukcijami pravi bis
eri stare ljudske arhitekture. Pozimi so se 
ljudje zbirali po hišah, klali zobotrebce, 
žene so predle in to ob svetljavi s trskami, 
prepevali so lepe ljudske pesmi in si 
pripovedovali dogodivščine iz starih časov 
in najnovejše novice iz Škocjanskih hribov. 
To so bili časi, ko so se tod ljudje še 
pretežno ukvarjali s kmetijstvom, ko so 

jajčarice vozile jajca in kokoši na trg v Trst. 
Ljudje so še sejali lan, ga nato sušili v kozol
cu, ga omeli kot proso, ga razgrinjali na 
travniku, da ga je tri tedne močila rosa, v 
jeseni so ga trli in čez zimo so ga žene 
sprele. V vsaki vasi je bil še po kakšen 
tkalec, kije stkal platno za nošo in pozneje 
samo še za rjuhe. 

To so bili časi, ko so ženske imele le po 
dve platneni kikli, krili z modrcem in rokav-
ci, eno za delavnik, drugo za nedeljo. 
Krojači in šivilje so hodili v štero po hišah. 
Tudi čevljarji so hodili v štero. Toda že 
dobrega pol stoletja domači obrtniki ne 

krojijo več noše in mode prebivalcev Škoc
janskih hribov. Dolga desetletja je bila v 
teh hribih doma velika revščina. Ljudje 
dostrikrat niti za sol niso imeli. Zato se jih 
je mnogo izselilo v Ameriko, drugi so 
h od lili na delo, največ v gozdove na 
Hrvaško in Bosno, prodajat kostanj na 
Dunaj, kosit in mlatit v Dobrepoljsko 
dolino, v Grosuplje in Ljubljano. Kruh so si 
služili z izdelovanjem zobotrebcev in 
pozneje gajbic za sadje. To so bili časi, ko 
je bila Ljubljana oddaljena od Škocjana 
pet, šest ur hoda. Del tega "včeraj v Škoc
janskih hribih" predstavlja razstava. 

OB TEDNU OTROKA -

OTROCI ZA OTROKE 
Otroci - beseda upanja, sreče, bodočnosti in seveda tudi skrbi 

Prvi teden v oktobru je namenjen prav nJim. Veliko stvari naredi otrok 
prvikrat. Spregovori prvo besedo, naredi prvi korak, dobi prvo buško, starši ga 
prvič pokarajo, hodi v prvi razred, dobi prvo oceno... Naši otroci, učenci od 
prvega do četrtega razreda, pa so prvikrat sodelovali v humanitarni akciji. 

Zakaj? Spomnili smo se tistih otrok, ki jim ne primanjkuje le starševske 
topline, zavetja varnega doma, nekoga, ki bi jih tolažil ali bodril na poti v življen
je. Ni dovolj, da jim nudimo le ljubeznivo skrb, z njimi sočustvujemo, tudi denar
na pomoč mora od nekod priti. Zato smo se odločili, da s humanitarno akcijo 
pomagamo otrokom, ki živijo v težkih razmerah. 

Povezali smo se z go. Anito Ogulin, predsednico Zveze humanitarnih društev 
Slovenije. Že več let deluje na tem področju in zelo dobro pozna družine, ki živijo 
v nezavidljivih okoliščinah. Predlagala nam je, da pomagamo štirim otrokom brez 
staršev. 

Učenci so bili s tem seznanjeni na razrednih urah. Predlog so z navdušenjem 
sprejeli, saj je vsak hotel pomagati. Organizirali smo zbiranje odpadnega papirja, 
denar od papirja pa namenili tem otrokom. Na pomoč so priskočili starši, dedki 
in babice ter vsi tisti, ki so hoteli pomagati. V veselje nam je bilo opazovati, kako 
se zabojnik polni. Ni nam bilo težko dvigovati svežnjev papirja in jih metati v za
bojnik. Vedeli smo, da bomo nekoga vsaj malo razveselili. 

Lepo je, če nam nekdo pomaga, še lepši pa je občutek, ko lahko mi poma
gamo tistim, ki so pomoči res potrebni. Tak občutek smo imeli vsi z razredne 
stopnje na Osnovni šoli Louisa Adamiča Grosuplje. 

Ob zaključku humanitarne dejavnosti nas je obiskala ga. Anita Albreht, gene
ralna sekretarka Zveze prijateljev mladine Slovenije. Z otroki je imela kratko 
srečanje. Razložila jim je, kakšen pomen imajo humanitarne akcije. Predstavila 
je svoje delo, ki ga opravlja pri ZPMS. Poudarila je, da še veliko družin živi v 
hudem pomanjkanju. Vesela je bila, da smo kot šola pristopili k taki obliki 
pomoči. 

Mislim, da smo lahko ponosni na naše učence, saj je vsak od njih nekaj prispe
val. Pokazali so, da je v njihovih srcih prostor za sočutje, dobroto, prijaznost. In 
prav je tako. Negujmo te lastnosti še naprej, prihodnje leto pa bomo pokazali, da 
to ponovno zmoremo. 

Zahvaljujemo se staršem in vsem, ki so pomagali, da je humanitarna akcija 
uspela. 

Marija Vidic, Osnovna šola Loulsa Adamiča Grosuplje, Adamičeva 29 

Pogovor z generalno sekretarko 

ANITO ALBREHT 

Na naši šoli deluje novinarski krožek šele en mesec, a smo že imeli priložnost 
voditi pogovor z generalno sekretarko ZPMS Slovenije Anito Albreht. Našo šolo Je 
obiskala v tednu otroka, da bi se nam zahvalila in nas vzpodbudila pri nadaljn
jem delu, kajti učenci razredne stopnje so se odločili, da denar od odpadnega 
papirja namenijo otrokom, ki so potrebni pomoči. 

Učenec: Razložite nam, kaj je ZPM in kaj je njena glavna naloga? 
Ga. Albreht: Vsi otroci nimajo sreče, da bi živeli v skrbnih družinah, da bi šli na 

morje, da bi praznovali rojstni dan, zato se trudimo, da bi se zmanjšale razlike 
med otroki. Naše delo temelji na razvijanju temeljnih vrednot prostovoljnega 
dela. Organizacija obstaja že od leta 1953. 

Učenec: Koliko je revnih družin v Sloveniji? 
Ga. Albreht: V Sloveniji je kar 10 % revnih družin in zato je zelo uspešna ravno 

naša akcija "Pomežik soncu." 2550 otrok je lahko šlo na morje, denarno pomoč 
pa smo nudili 475 družinam. 

Učenec: Kako spoznate družine, ki so pomoči potrebne? 
Ga. Albreht: Vedno sodelujemo s šolami. Poleg naše organizacije, pa delujeta 

na tem področju še RK in Karitas. 
Učenec: Ali otroci v revnih družinah praznujejo rojstni dan, novo leto...? 
Ga. Albreht: V družinah, kjer starši nimajo službe, nimajo niti osnovnih sred

stev za preživetje, ponavadi ni veselja. Vendar otroci se vseeno radi veselijo, zato 
prostovoljci DPM organizirajo rajanja in obdarovanja ob koncu leta. 

Učenec: Zbirali smo star papir in denar od prodaje namenili štirim otrokom. 
Radi bi še pomagali. Svetujte nam, kako? 

Ga. Albreht: Lahko izdelate voščilnice in jih prodajate. Lahko podarite igrače 
otrokom, ki jih vi ne potrebujete več. Povedala pa vam bom, kako poteka vsako 
nedeljo humanitarna linija v večerni oddaji z Mariom. Telekom nam je omogočil 
pet brezplačnih telefonskih linij. Med oddajo si pet prostovoljcev zapisuje 
nakazane zneske, ime in priimek darovalca. V ponedeljek so na pošti že 
položnice in pa zahvala. Vedno mora slediti zahvala. Na ta način vsako nedeljo 
zberemo kar nekaj denarja. 

Po pogovoru z gospo Albreht, smo sklenili, da zbiranje papirja v humanitarne 
namene ni naša zadnja akcija in veselimo se, da bomo z zbranim denarjem 
nekoga osrečili. Zavedamo se, da sreča ni samo prejemanje, ampak tudi dajan
je. 

Člani novinarskega krožka Osnovne šole Loulsa Adamiča, mentor: Anito Gačnlk 



Mar prav zares odšel je tja v neznano? 
Kako je mogel, ko smo mi še tu....? 
Nositi moramo vsak svojo rano 
molče, da mu ne zmotimo miru. 
(Svetlana Makarovič) 

ZAHVALA 
ob smrti našega dragega moža, očija, 

dedija, brata in tasta 

MILANA ROZMANA 
iz Brinja, Grosuplje. 

Ob prerani in nenadni izgubi se najiskreneje zahvaljujemo vam dragim 
sorodnikom, sosedom iz Brinja, prijateljem in znancem, da ste nam v teh 
težkih trenutkih stali ob strani, z nami sočustvovali, izrekli številna ustna in 
pisna sožalja, za podarjeno cvetje, sveče, darove za cerkev, svete maše in 
ostalo pomoč. 

Še posebno se toplo zahvaljujemo g. župnikoma dr. Francu Šuštarju in g. 
Francu Novaku za molitve, pogrebni obred in poslovilne besede, zvezi 
Društva šoferjev in avtomehanikov Grosuplje za vso pozornost in sodelovan
je pri pogrebnem obredu, Društvu upokojencev Grosuplje za poslovilni govor, 
Moškemu pevskemu zboru Samorastnik iz Žalne, trobentaču iz Spodnje 
Slivnice, ge. Fani Kralj in g. Toniju Adamiču. 

Zahvala velja tudi Plinarni Butan plin iz Ljubljane, WO Kekec Grosuplje in 
ostalim enotam vrtca, kolektivoma MBC Grosuplje in vVURTH-a iz Ljubljane, 
Kovinastroju Gastronom Grosuplje, Polharjem iz doline Malnske in vaščanom 
Spodnjega Blata. 

Z občutkom, da ste ga in smo ga imeli radi in da je v naših srcih še vedno 
z nami, še enkrat hvala vsem in vsakemu posebej. 

Njegovi žalujoči: žena Tončka, sin Tomaž z družino, hči Milena Omahen 
z družino, vnuk Nejc, vnukinje Katja, Simona In Neža ter bratje z 
družinami. 

ZAHVALA 

ob smrti 

ANTONA ŠIPUA 

Iz Št Jurija 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, vaščanom, prijateljem in 
znancem za izraze sožalja, podarjeno cvetje in sveče ter darove za cerkvene 
namene in maše. Posebna zahvala sosedi Jani Seles za pomoč in podporo v 
zadnjem mesecu njegovega življenja. Lepa hvala patronažni sestri Klavdiji za 
nego, zahvaljujemo se g. župniku Antonu Hostniku za lepo opravljen pogreb
ni obred in tolažilne besede, cerkvenemu pevskemu zboru in organistu g. 
Žitniku, Šentjurskemu oktetu za lepo zapete žalostinke, članom PGD Št.Jurij 
za organizacijo pogreba in vsem ostalim društvom za udeležbo. Hvala g. 
Slavku Kaduncu in g. Alojzu Ljubicu za čutno povedane besede slovesa. 

Iskrena hvala vsem, ki ste ga imeli radi, ga spoštovali ter ga v tako velikem 
številu pospremili na njegovi zadnji poti. 

Vsi njegovi 

ZAHVALA 

Tragično in nepričakovano 
nas je zapustil dragi 

ALOJZ DUŠA 
Iz Grosupljega. 

Iskrena hvala vsem, ki ste najbližjim stali ob strani v neizrekljivo težkih 
trenutkih. Posebno se zahvaljujemo bratrancu Branetu Tomšiču in njegovi 
družini ter teti Olgi Zaje za nesebično pomoč pri organiziranju pogrebnega 
obreda. Prav tako se posebej zahvaljujemo Alojzevim sodelavcem za vso 
pomoč in izrečene besede ob slovesu. 

Vsem njegovim prijateljem in znancem - hvala, da ste ga tako številno 
pospremili na njegovi zadnji poti. 

Žalujoči: mama Marija In brat Darko z družino. 

Center za socialno delo Grosuplje obvešča občane 
o spremembi uradnih ur. 

URADNE URE ZA STRANKE SO: 
ponedeljek od 7.30 - 11.00 ure in od 12.00 - 15.00 ure 
sreda od 7.30 - 11.00 ure in od 12.00 - 16.30 ure 
petek od 7.30 - 11.00 ure in od 12.00 - 13.00 ure 

Uradne ure za stranke na sedežu Občine Ivančna Gorica so vsak prvi torek v 
mesecu od 8.00 do 12.00 ure. Izven uradnih ur se stranke, ki potrebujejo 
strokovno pomoč zaradi hude trenutne stiske, lahko obrnejo na dežurne stro
kovne delavke PRVE SOCIALNE POMOČI in sicer: 
ob torkih po telefonu 781- 80 - 62 in ob četrtkih po telefonu 781-80-61 ozi
roma na številko centrale CSD Grosuplje 781 - 80 - 50 . 

CSD GROSUPUE 

Vse do zadnjega si upala, 
da bolezen boš premegala. 
A pošle so ti moči 
in zaprla si oči. 

ZAHVALA 
Ob smrti drage žene, sestre, 

tete in svakinje 

VIDE KRAMAR 
Flnigarjeve Iz Šmarja-Sapa 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, vaščanom, prijateljem in sose
dom z Adamičeve in Partizanske ceste. 

Hvala za darovano cvetje, sveče, darove za cerkev in svete maše. Hvala g. 
kaplanu iz Grosupljega za lepo opravljen obred ter cerkvenemu in moškemu 
pevskemu zboru iz Šmarja-Sapa za lepo zapete pesmi. 

Zahvaljujemo se tudi družinam Tancek, Mišmaš, Gorišek in Zavodnik. 
Posebna hvala gre ge. Zdenki Semenič za izredno pomoč pri negi na domu. 

Hvala za vsa ustna in pisna sožalja in spremstvo na njeni zadnji poti. 

Žalujoči mož Franjo In ostalo sorodstvo 

LUCK0 PRIZGIM0 ZA SVOJE 

DRAGE POKOJNE... 

IN NAJ GORIJO TUDI ZA VSE, KI 

SO UUBILI RESNICO! 

ZAHVALA 

ob izgubi drage žene, 
dobre mame in babice 

TEREZIJE RUS 
IzGatine 

vsem sorodnikom, še posebej Lampretovim, vaščanom in prijateljem, ki 
ste nam stali ob strani v teh težkih trenutkih. 

Hvala tudi patronažnima sestrama Andreji in Janji za prijazno pomoč in 
nego, pevskemu zboru Samorastnik in gospodu kaplanu za opravljen 
pogrebni obred. 

Vsi njeni. 

Bolečino težko izraziž z besedami, 
lahko jo le grenko občutiš. 
(W. Shakespeare) 

ZAHVALA 
Ob boleči in prezgodnji smrti 

LEE TRONTEU D0LINŠEK 
iz Peči pri Grosupljem, 

se zahvaljujemo vsem, ki ste v najtežjih trenutkih odprli svoje srce in se 
s spoštovanjem in sočustvovanjem poslovili od drage Lee. 

Hvala župnikoma Tonetu in Milanu za poslovilni obred, vsem sosedom in 
konjenikom za vso pomoč in trud pri pogrebu. Hvala vsem sorodnikom, pri
jateljem in znancem, vsem, ki ste za Leo ob zadnjem slovesu potočili solzo 
in ji namenili lep spomin. 

Mož Jane, hči Ajda In vsi njeni 

Črna kronika -
policija svetuje 

Intervencijska številka -113 

September 2001 

na območju občine Grosuplje 

JAVNI RED IN MIR 
- Obravnavano 18 kršitev zoper javni 

red in mir. Od tega je bilo 12 kršitev stor
jenih v zasebnih prostorih, 6 pa na 
javnem kraju. 

Razlogi za omenjene kršitve so zelo 
različni: od družinskih prepirov, sosed
skih prepirov, pijančevanja in preglasne 
glasbe tako v zasebnih kot gostinskih 
prostorih. 

KAZNIVA DEJANJA 
- Obravnavano 27 različnih kaznivih 

dejanj. Najpogostejša so kazniva dejanja 
tatvin, vlomov in poškodovanja tuje 
stvari. Vlomi so najpogosteje izvršeni v 
nočnem času, predvsem v zgodnjih 
jutranjih urah in so izvršeni v vikende in 
hiše ter delovne stroje in osebna vozila 
na območju občine Grosuplje. Iz 
vikendov in hiš storilci odnesejo vse, kar 
je vrednega in se da prodati ali uporabi 
jati - od nakita, tehničnih predmetov, 
orodja in hrane. Iz vozil pa jemljejo 
avtoradije in gorivo. Septembra je bilo 
večkrat vlomljeno v avtomobile v 
Grosupljem, prav tako pa smo zabeležili 
tudi tatvine okrasnih pokrovov na kole
sih vozil. 

PROMETNA VARNOST 
- Ogled 21 prometnih nesreč z materi

alno škodo in telesnimi poškodbami. 
Največ prometnih nesreč se pripeti 
zaradi neprilagojene hitrosti voznikov, ki 
ne upoštevajo omejitev hitrosti prav 
tako so posledice pri teh prometnih 
nesrečah najhujše. 

V mesecu oktobru bo policijska posta 
ja Grosuplje izvajala kontrolo hitrosti z 
lastnim radarjem na celotnem območju 
občine Grosuplje, predvsem pa na 
odsekih cest, kjer se dogajajo prometne 
nesreče oziroma tam, kjer so preko
račitve hitrosti največje in najbolj 
pogoste. Prav tako bodo policisti iz PP 
Grosuplje v mesecu oktobru, novembru 
in decembru leta 2001 večkrat izvajali 
poostren nadzor nad pešci v cestnem 
prometu, ki kršijo določila cestno 
prometnih predpisov, kakor tudi nad 
vozniki, ki s svojo vožnjo ogrožajo pešce. 

POLICIJSKA POSTAJA GROSUPUE 

Območno združenje ZZB NOV 
in Krajevni organizaciji ZZB Grosuplje in 
Šmarje Sap 

SPOROČATA 
da bosta komemoraciji: 

- na partizanskem pokopališču pod cerk
vijo Grosuplje 
v petek, 26.10. 2001, ob 16. url. 
- na starem pokopališču Šmarje-Sap pa 
na grobišču padlih borcev NOV 
v petek, 26.10. 2001, ob 16. uri. 
Vabimo vse, ki vas vežejo spomini na 
našo težko domoljubno zgodovino in 
ponosno pot do osvoboditve naše domo
vine In na žrtve, da se svečanosti 
udeležite v čim večjem številu. 
Mlajšo generacijo pa vabimo, da se nam 
pridruži ob naših svečanostih. 

Društvo za ureditev zamolčanih grobov 
Ljubljana Grosuplje 

obvešča vse sorodnike, znance in druge 
obiskovalce Kočevskega Roga, da so 

maše od 26. avgusta 2001 vsako 
nedeljo ob 15.00 uri do konca oktobra 

pri spomeniku pobitih v Kočevskem 
Rogu - Pod Krenom. 

Društvo za ureditev zamolčanih grobov 
in Župnija Kočevska Reka 

C « T I S d.o.o. 

V R T N A R S T V O I N U R E J A N J E P A R K O V 

Ponova vas 6 B, 1290 Grosuplje 
Tel., fax: 01 7864-991 

Za jesensko sajenje smo za vas pripravili veliko 
izbiro: 

• Cvetočih trajnic: mačeh, marjetk, rese, lončnih 
krizantem, pokrovnih trajnic 

• Okrasnega drevja in grmičevja: breze, 
macesna, srebrne smreke, sorbus, nagnoj, 
lonicera, tisa, lovorikovec 

• Pokrovnih grmovnic: juniperus, eotoniaster, 
medvejka, lonicerja ... 

• Sadik žive meje: ciprese, liguster, beli gaber, 
hibiskus... 

ZA 1. NOVEMBER vam nudimo 
šopke krizantem (pajki, velikocvetne krizanteme, 

marjete in gladiole. 

Priporočamo se za vaš obisk! 



USPEŠEN ZAKLJUČEK 
LETNE TENIŠKE SEZONE 

USPELI SMUČARSKI SKOKI V CUSPERKU 

V Grosupljem tenis kar cveti. V mese
cu septembru so organizatorji poskrbe
li za tri turnirje z močno udeležbo. 

Takoj v začetku septembra (1. in 2.) 
se je odvijal Silveco open turnir z 
nagradnim skladom. Udeležilo se ga je 
52 igralcev, ki so se glede na starost 
razvrstili v kategoriji pod ali nad 35 let. 

V prvi je bil zmagovalec trener grosu
peljskega kluba Marko Škrjanc, ki je v 
finalu ugnal Ljubljančana Jako Šublja. 
V drugi kategoriji pa sta se pomerila 
Janez Škerjanec in Andrej Žun iz 
Ljubljane, ki je bil končni zmagovalec. 
Med udeleženci ni manjkalo mladih 
tenisačev teniškega kluba Grosuplje, ki 
so pokazali velik napredek. 

8. in 9. septembra je bilo medobčin
sko prvenstvo občin Grosuplje, Ivančna 
gorica in Dobrepolje, v katerem je me
rilo teniške moči 45 igralcev, ki so bili 
zopet razvrščeni v dve kategoriji.V 
skupini mlajših je največ znanja 
prikazal obetavni varovanec Marka 
Škrjanca Jaka Cevc, ki je sicer že 
uvrščen na 38. mesto lestvice Teniške 
zveze Slovenije in se še vzpenja. V 
finalu je bil boljši od Matjaža 
Marinčiča. Med starejšimi (+35) je po 
borbeni igri osvojil prvo mesto Marjan 
Šircelj, takoj za njim pa je bil Janez 
Kralj. Odlično se je izkazal tudi Mel 
Šegota, ki ga je porazil finalist. Mel 
sicer z Robertom Kraljem uspešno 
nastopa na slovenskih turnirjih do 16 
let, med počitnicami pa je celo okusil 
kvaliteto ameriških treningov, saj je 2 
meseca preživel v teniškem kampu v 
San Diegu. Nabral si je izkušnje, resno 
pa razmišlja o študiju v Ameriki. 

Na medobčinskem prvenstvu so se 
pomerili tudi v igri dvojic, kjer sta pre
moč dokazala Marko Škrjanc, odlični 
teniški igralec in zavzeti trener TKG, ter 

nadobudni igralec Klemen Marolt. 
Preostala finalista sta bila Mel Šegota 
in Alojz Kolesa. Ženska dvojica, ki je 
izgubila v prvem kolu, vendar si vseeno 
zasluži pohvalo za pogum in kvalitetno 
igro, ki jo je pokazala, je Tanja Lah 
(prvič udeležena na medobčinskem 
prvenstvu) in njena mama Danica Lah. 
Tanja je zelo talentirana tekmovalka, ki 
se je že velikokrat izkazala na turnirjih 
do 12 let, kjer se postavlja ob bok 
najboljšim Slovenkam do te starosti. 

Otroški turnirje prestavljen na junij. 
15. in 16. septembra se je za 

zaključek sezone borilo 20 igralcev iz 
Grosupljega na masters turnirju, ki je 
pripadel Alojzu Kolesi. Turnir je bil 
namenjen predvsem druženju in ana
lizi o uspešnosti sezone. 

Veliko zanimanje za vse tri turnirje 
so pokazali tako mladi kot rekreativni 
igralci. Da so se turnirji postavili na 
noge in zaživeli, so poskrbeli sponzorji. 
Vsem skupaj velja velika zahvala in 
hvaležnost za to, kar so storili. Zahvala 
velja tudi organizatorjem in sode
lavcem kluba, brez katerih teh lepih 
teniških dogodkov ne bi bilo. 

Iz tega je razvidno, da je tenis v 
Grosupljem zelo priljubljen šport, ki se 
ga udeležuje vedno več mlajših. 
Grosupeljski klub je eden redkih, ki 
potrebuje dodatna dva igrišča, da bi 
zadovoljili potrebe igralcev. Morda bi se 
Grosuplje lahko ponašalo prav z belim 
športom, ki je bil že v zgodovini odraz 
ugleda in kvalitete. Šport nas je že 
nemalokrat predstavil v lepi luči zunaj 
meja naše države. Zakaj ne bi bili tega 
deležni tudi v Grosupljem, kjer se 
pojavljajo in rastejo dobri teniški igralci, 
ki bi s pravimi pogoji lahko postali 
odlični. 

za TKG Taja Zuccato 

URNIK ŠPORTNEGA DRUŠTVA GROSUPLJE 
ZA ŠOLSKO LETO 2001/2001 

DODATNE INFORMACIJE NA TEL: 01/786-47-45 (G. ANDREJ CEVC) 

TELOVADNICA OŠ LOUIS ADAMIČ, ADAMIČEVA 29, GROSUPLJE 

DAN URA KATEGORIJA VADITELJ 
PONEDELJEK 
PONEDELJEK 
PONEDELJEK 
PONEDELJEK 

16.00 -17.30 
17.30-19.00 
19 00 - 20.30 
20 30 -22.00 

GIMNASTIKA 1 - 4 RAZRED DEKLETA 
STAREJŠI ČLANI - SPLOŠNA VADBA 

STAREJŠE ČLANICE - SPLOŠNA VADBA 
KOŠARKA - ČLANI 

PREDALIČ HELENA 
ROJKO MARJAN 

TOMAŽINČIČ VESNA 
UPNIK DANILO 

TOREK 
TOREK 
TOREK 

19.00 - 20 00 
20.00-21.00 
21.00 - 22.00 

ČLANICE - SPLOŠNA VADBA 
ČLANICE-SPLOŠNA VADBA 
ČLANICE-SPLOŠNA VADBA 

TOMAŽINČIČ VESNA 
TOMAŽINČIČ VESNA 
TOMAŽINČIČ VESNA 

SREDA 
SREDA 

15 30 - 17 00 
17.00-18.00 

GIMNASTIKA 1 - 4 RAZRED DEKLETA 
CICIBANI -STARŠI 

PREDALIC HELENA 
SUHI MORVAI BARBARA 

SREDA 
SREDA 

18.00 -19.00 
20.30-22.00 

CICIBANI -STARŠI 
ODBOJKA - ČLANICE 

SUHI MORVAI BARBARA 
ŠKULJ ŠPELA 

ČETRTEK 
ČETRTEK 
ČETRTEK 

19.00-20.00 
12.00 - 21.00 
21.00 - 22.00 

ČLANICE-SPLOŠNA VADBA 
ČLANICE - SPLOŠNA VADBA 
ČLANICE - SPLOŠNA VADBA 

TOMAŽINČIČ VESNA 
TOMAŽINČIČ VESNA 
TOMAŽINČIČ VESNA 

PETEK 
PETEK 
PETEK 
PETEK 
PETEK 

15.30-17.00 
17.00 -18.00 
18.00 -19.00 
19.00 - 20.30 
20.30 - 22.00 

GIMNASTIKA 1 - 4 RAZRED DEKLETA 
CICIBANI -STARŠI 
CICIBANI -STARŠI 
KOŠARKA - ČLANI 
KOŠARKA - ČLANI 

PREDALIC HELENA 
SUHI MORVAI BARBARA 
SUHI MORVAI BARBARA 

UPNIK DANILO 
REPAR STANE 

TELOVADNICA OŠ LOUIS ADAMIČ, TOVARNIŠKA 14, GROSUPLJE 

DAN URA KATEGORIJA VADITELJ 
PONEDELJEK 20.30 -22.00 ODBOJKA - ČLANI CEVC ANDREJ 
ČETRTEK 20.30 - 22.00 KOŠARKA - ČLANI KOGOVŠEK TONE 
NEDELJA 
NEDELJA 
NEDELJA 
NEDELJA 
NEDELJA 
NEDELJA 

16.00 -17.00 
17.00-18.00 
18.00 -19.00 
19.00 - 20 00 
20.00 - 21.00 
21 00 -22.00 

BADMINTON - ČLANICE.ČLANI 
BADMINTON - ČLANICE,ČLANI 
BADMINTON - ČLANICE.ČLANI 
BADMINTON - ČLANICE.ČLANI 
BADMINTON - ČLANICE.ČLANI 
BADMINTON - ČLANICE.ČLANI 

PREDALIC HELENA, ANDREJ 
PREDALIC HELENA, ANDREJ 
PREDALIČ HELENA, ANDREJ 
PREDALIČ HELENA, ANDREJ 
PREDALIČ HELENA, ANDREJ 
PREDALIC HELENA, ANDREJ 

ŠPORTNA DVORANA BRINJE, LJUBLJANSKA CESTA 40A, GROSUPLJE 

DAN URA KATEGORIJA VADITELJ 
PONEDELJEK 
PONEDELJEK 
PONEDELJEK 

19.00-20.00 
20.00-21.00 
21.00 - 22.00 

AEROBIKA-STEP 
AEROBIKA - HI-LO 
AEROBIKA -HI-LO 

UPNIK PETRA 
KAMIN MAJA 
KAMIN MAJA 

TOREK 
TOREK 

20.00 - 21.00 
21.00-22.00 

AEROBIKA - STEP 
AEROBIKA - HI-LO 

UPNIK PETRA 
UPNIK PETRA 

SREDA 
SREDA 
SREDA 

19.00 -20 00 
20.00 - 21.00 
19.00-21.00 

AEROBIKA - HI-LO 
AEROBIKA - HI-LO 
NAMIZNI TENIS - ČLANI.ČLANICE 

ŠTEFANOV ŠPELA 
ŠTEFANOV ŠPELA 
STARAŠINIĆ BOŽO 

ČETRTEK 
ČETRTEK 
ČETRTEK 

19.00 - 20.00 
20.00 - 21.00 
21.00-22.00 

AEROBIKA-HI-LO 
AEROBIKA - STEP 
AEROBIKA - STEP 

UPNIK PETRA 
KAMIN MAJA 
KAMIN MAJA 

PETEK 
PETEK 

19.00-20.00 
20.00 -21.00 

AEROBIKA - STEP 
AEROBIKA - STEP 

ŠTEFANOV ŠPELA 
ŠTEFANOV ŠPELA 

Zmagovalci skokov 16. septembra 2001 v Čušperku na plastični skakalnici. 

Tako kot že nekaj let seveda od 
tedaj, ko smo pokrili štiri skakalnice s 
plastično maso, smo tudi letos 16. 
septembra v SSK RAČNA organizirali 
tekmovanje v smučarskih skokih. 
Tekmovanje se je odvijalo na največji 
skakalnici, pokriti s plastično maso (na 
30-metrski). Tekmovanje je štelo za 
slovenski pokal v kategoriji dečkov do 
12 let in deklic do 14 let. Udeležilo se 
je 83 nastopajočih iz 17 slovenskih 

klubov. Pri fantih je zmagal Andraž 
Pograjc iz Zagorja, pri dekletih pa 
Petra Benedik iz Kranja. Nastopili so 
tudi trije tekmovalci iz domačega 
kluba. Najbolje se je z 39 mestom 
odrezal Dejan Pugelj, David Prošič in 
Tadej Cimerman pa sta se uvrstila v 
zadnjo tretjino nastopajočih. Tekmo
vanje je potekalo v zelo težkih pogojih, 
saj je deževalo tako močno, da smo 
izpeljali samo eno serijo v konkurenci 

(kar je dovolj za izpeljavo tekme), nato 
pa smo tekmo prekinili. 

Velika zahvala gre tistim, ki nas 
kakorkoli podpirajo in upam, da smo 
opravičili njihovo zaupanje, saj smo 
letos pripeljali v občino zlato in srebrno 
medaljo z Univerzijade in bronasto z 
mladinskega svetovnega prvenstva in 
nastop na svetovnem članskem prven
stvu...itd, smo tudi najuspešnejša 
športna panoga po doseženih rezul
tatih v občini. 

Izpeljava takšne tekme, ko jo 
zagode vreme, je izredno zahtevna in 
tudi draga, saj vse stroške (sodniki 
teh. delegat, računalniška obdelava 
pokali...itd) krije klub sam in vprašanje 
je, koliko časa bomo v klubu še sam 
lahko organizirali takšna tekmovanja 
Drugod po državi za takšnimi in 
podobnimi tekmovanji stojijo tudi 
občine, ker se zavedajo, da je to njiho
va promocija. Naša zaenkrat še ne, 
sponzorje pa je tudi vse težje pridobiti, 
sploh pa za tekmovanja in šport kot je 
naš, ki se ne odvija v samem centru 
Grosupljega in je malo odmaknjen od 
oči javnosti. 

Za konec naj povabim vse mlade, 
tako fante kot dekleta, da se nam 
pridružijo. Pokličejo lahko na tel. kluba 
017864-261, aH pa se nam priključijo 
sedaj v Jesensko-zlmskem času tudi 
vsako sredo ob 19. url v telovadnici OŠ 
na Adamičevi, kjer imamo vadbo. 

Lojze Verbajs 

KARATE KLUB GROSUPLJE 
24. SANKUKAI KARATE POLETNA ŠOLA 

gostov hotelov in depandans v Katoru.. 
no, ta karavana te s svojo energijo 
nekako posrka vase. Nekatere s trenin
gi. Druge z zabavo. Tretje z zdravo 
kombinacijo obojega. Ali z borbenim 
duhom, ki se napaja in vedno bolj krepi 
z našimi treningi. Vrhunec pa doseže 
na izpitih za višji pas in popularnim 
kimono balom, kjer se predstavimo 
širši javnosti v Katoru. Če se mi je na 
začetku, ko sem bila prvič na LKŠ, 
zdelo vse skupaj malce smešno, no, 
40°C, mi pa v dolgih kimonih... pa 
ideja, da treniraš tolikokrat na dan na 
razbeljenem asfaltu... zdaj na vse sku
paj gledam drugače. Ne zanima me 
več, kaj si mislijo drugi oz. kako 
izgledamo. Tudi cilji na šoli so zame 
drugačni, kot so bili prvič. LKŠ niso 
počitnice, ampak je zame cela stvar 
postala trening duha. Ponosna sem, 
da sem lahko del tega, saj karate 
postane del življenja... ne samo meni. 
V Umagu, če ne prej, postane to 
posamezniku kristalno jasno. In verjeli 
ali ne - če bi se dalo, bi bila zame LKŠ 
dolga ne le 14 dni, ampak celo leto. Ne 
verjamete? Poskusite sami. 

Maja Terzlč 

Jutro. Ura je 6:30. Neznosen hrup 
budilke, ki me opozarja na to, da je 
treba na trening. S takim veseljem bi 
se zakopala nazaj med rjuhe, pa vem, 
da ne smem, saj sem v Umag prišla s 
točno določenim namenom. Trenirati. 

Kaj sploh je Umag? Umag meni 
osebno pomeni vrhunec letnih 
treningov, teden ali dva ob morju, sredi 
julija, ki ju ne gre zamuditi. Vem, kaj 
boste rekli - in kaj, če pač ne greš na to, 
saj to v končni fazi ne pomeni ničesar? 
Res je, celo leto treniramo, vsak teden 
vsaj dvakrat po uro in pol, zakaj bi torej 
to delali še takrat, ko so počitnice. 
Ravno zato!! Letna karate šola je nam
reč veliko več kot zgolj trening. 
Posameznik se sicer, če želi, popolno
ma preda le treningu in trdemu delu, 
saj so treningi na voljo petkrat na dan 
pod vodstvom trenerjev in pomočnikov. 
Ni pa nujno, da je tako. Občutek, do 
katerega pride med tednom ali celo 14 
dnevi, kolikor je pač možnost biti v 
Katoru na letni karate šoli, je po 
mojem še najbolj podoben družini, saj 
skupaj delamo skoraj vse - treniramo, 
hodimo na zajtrke in večerje, igramo 
odbojko, nogomet, namizni tenis, se 
bombardiramo z vodnimi balončki, 
hodimo na plažo... prepleta se nešteto 
dejavnosti za vsakogar, tako da je 
nekako krivično (fjgjmda letna karate 

KNJIŽNICA GHOS15P 

šola pomeni zgolj trd trening. Meni 
pomeni veliko več. 

Vse dnevne aktivnosti zvečer utru
jene karateiste združujejo v večere ob 
petju in kitari, rolanje do centra 
Umaga, sladolede, pogovore, sprehode 
ob sončnih zahodih, zabave v diskote
ki,... mislim, da bela karavana, ki jo 
vsako jutro in večer, ko so skupni 
treningi, z začudenjem spremlja kopica 

TJooabfjcni ste na prajnooanje... 
Jtit več o jabregi, kaj podarili ob takšni ali brugatni priložnosti! 

CŽCram cvetja in daril 
iSečnik &C &o. 

rr.jiino coetje 
cDctliftii aranžmaji 
poročni šopki 
oenci 
aranžiranje 
bartfa 

Abamičetja 2 
1290 <&rosupfjc 
Ici.:78'Tl-616, 
041/691 431 

Za Das, oaie najbrajje in oose prijatelje... 
Za vsako pritojjnost, ja vsak prajnin . . . 

Za i$raj pokornosti in ljubezni 



PO KLANCKU GOR, PO KLANCKU DOL... ali pa tudi: Dober glas seže v deveto vas 
Vsem tistim, ki so se v nedeljo, 9. septembra, zbrali na kolesarski prireditvi ob zaključku pomladno-poletne akcije Vzpon na Pance 2001 v tamkajšnji okrepčevalnici, je znano, da je akcija 

uspela več kot sto odstotno. Kolesarskemu društvu Grosuplje, ki tudi sicer organizira za svoje in zunanje člane različne izlete doma in v tujini, pa je uspelo poskrbeti tudi za dobro predsta

vitev svoje dejavnosti in naših krajev med samimi udeleženci tega vzpona, kakor tudi za večkratno poročanje v večjih slovenskih medijih. 

Mojca Zupančič iz Spodnjih Duplic se je 
povzpela točno 100 krat. 

Ivan Janežič iz Grosupljega se je na Pance 
povzpel 120 krat. 

Akcije smo se poleg rednih članov 
društva, ki imajo kar precej kondicije, 
udeleževali tudi popolni rekreativci. Z 
dokaj posrečeno izbiro kolesarskih 
poti jim je uspelo pritegniti zaledje 
Ljubljane (celo do Iga, Vrhnike in 
Trzina), kar je v tem delu Slovenije 
dokaj veliko območje, ki bi z nadaljn
jimi prizadevanji in vnosom novih ele
mentov v bodoče lahko prispevalo 
tudi k popestritvi predvsem 
rekreativnih, lahko pa tudi turis
tičnih, kulturnih in drugih dejavnosti. 

Res pa je, da je bilo to pot neko
liko manj rekreativcev iz višnje-
gorskega in ivanškega konca, vendar 
kolesarji predlagajo županoma in 
krajevnim svetnikom, da se vsedejo 
skupaj in poasfaltirajo tistih nekaj 
metrov poti med Spodnjim Brezovim 
in Polico, da bi se te akcije (pa tudi za 
druge potrebe bi bilo primerno) lahko 
udeleževali tudi ljudje iz teh krajev. 

Jože Mlkllč 

KOLESARSKI PRAZNIK 

Najštevilčnejša ekipa so bili skupina Felixi iz Trzina. 

68 letni Lado Černivec iz Ljubljane je prišel 
s kolesom 46 krat. 

Najmlajša med vzpenjajočimi se je bila Ula 
Hren iz Grosupljega. Družina z največ vzponi je bila družina Klemenčič iz Ljubljane. 

KRONOMETER "PANCE 2001" 
Kolesarsko društvo Grosuplje je za 

konec in za udeležence večmesečne 
akcije Vzpon na Pance pripravilo kole
sarsko dirko v vožnji na čas. Za nastop 
na 2,5 km dolgi progi s startom na 
križišču cest Dole-Troščine in ciljem na 
vrhu vzpetine na Pance seje prijavilo 35 
tekmovalcev v šestih starostnih 
skupinah in sicer: ženske do in nad 30 
let ter moški do 30 let, od 30 do 40 let, 
od 40 do 50 let in nad 50 let. 

V neprijaznem, oblačnem nedeljskem 
dopoldnevu so se tekmovalci zbrali na 
startu, kjer so prejeli štartne številke in 
bili seznanjeni s pravili tekmovanja. Za 
korektno izvedeno meritev časov in pra
vilen potek dirke je skrbelo pet sodnikov 
iz vrst grosupeljskih kolesarjev. Prav tako 
so kolesarski zanesenjaki iz vrst društva 
skrbeli za varnost in spodbudo na progi. 
Ob 8. uri in 40 minut se je začelo zares. 
Prva se je na pot podala najmlajša 
udeleženka Nina in za njo v enominut-
nem zaporedju, po starosti, vsi ostali. 
Vreme se je iz minute v minuto slabšalo 
in razvilo se je pravo neurje z močnim 

dežjem in vetrom. Tekmovanje seje zah
valjujoč vztrajnim tekmovalcem in dobri 
organizaciji kljub nenaklonjenim razme
ram odvilo do konca, tako da lahko danes 
poročamo še o eni uspeli kolesarski 
prireditvi v organizaciji našega društva in 
seveda o rezultatih tekmovanja: 

V ženski kategoriji do 30 let je v času 
13 minut in 30 sekund najhitreje prišla 
na cilj Nina Tisu. V kategoriji nad 30 let je 
z rezultatom 10 minut in 10 sekund zma
gala Janja Ahčin, pred Marijo Zaje 
(10:21) in Nives Vreze (12:40). 

Moške kategorije so postregle z 
naslednjimi rezultati. 

Moški do 30 let: 1. Slavko Kavšek 
(6:05), 2. Jaka Cevc (6:36) in 3.Nejc 
Antonič (7:34). 

Moški od 31 do 40 let: 1. Božo 
Starašinič (6:55), drugo mesto sta si z 
istim časom (7:03) razdelila Janez Štan-
gar in Srečo Gjerek. 

Moški od 41 do 50 let: 1. Iztok Strnad 
(7:13), 2. Dušan Steklačič (7:18) in 3. 
Lado Mlakar (7:46). 

Moški nad 50 let: 1. Franc Škerlj 

Prvo-, drugo- in tretje- uvrščeni po posameznih kategorijah v kronometru. 

(7:57), 2. Pavel Štangar (8:15) in 3. Blaž 
Malnar (9:16). 

Pri tem je potrebno izpostaviti absolut
nega zmagovalca kronometra - to je 
Slavko Kavšek iz Višnje Gore, ki je med 
vsemi najhitreje premagal vzpon. 
Seveda pa so zmagovalci vsi, ki so 
premagali vreme, strmino in pa sebe. 

Veliko število udeležencev tekmovan

ja, ki so se kljub slabemu vremenu poja
vili na startu, kaže na upravičenost orga
nizacije tovrstnega tekmovanja, saj tako 
rekreativni kolesarji dobijo možnost 
potrditve njihovega vloženega truda in 
primerjave z vrstniki. Zato si podobnih 
prireditev želimo tudi v bodoče. 

KD Grosuplje, Andrej Jerman 

Člani kolesarskega društva 
Grosuplje smo s pomočjo pri
jaznih gostiteljev okrepčevalnice 
Pance-Top v nedeljo, 9. septem
bra 2001, v počastitev večme
sečne kolesarske okupacije 
priljubljene iz letniške točke in 
okolice, pripravili veliko zabavno 
prireditev, katere se je kljub zelo 
slabemu vremenu udelež i lo 
preko 170 pr i v r žencev kole
sarske rekreacije. Proslava je 
bila namenjena vsem, ki so v šti 
rih mesecih trajanja akcije spre
menili poti in ceste na Pance v 
kolesarska romanja in so v knjigo 
vzponov zabelež i l i neverjetnih 
8148 vzponov, ter po približnem 
izračunu prevozili preko 200.000 
km. Vzpenjali so se mladi in 
stari, suhi in debeli, fantje in 
dekleta, žene in možje. Vzpenjali 
so se vsi z že l jo aktivnega 
prež iv l jan ja prostega časa in 
željo po druženju . Na klopeh pri 
naših prijaznih gostiteljih v 
okrepčevalnici Pance-Top so se 
dnevno srečeval i ljudje s podob
nimi žel jami in nekateri med 
njimi so postali pravi prijatelji. 
Vsakdo od njih je na vrh tega 
hriba pripeljal svojo zgodbo in tu 
je vedno našel koga, ki Ji je bil 
pripravljen prisluhniti. Nekateri 
so ta hrib jemali kot tekmovalni 
izziv, nekaterim je predstavljal 
prijeten popoldanski oddih, 
nekateri pa so prekleli vsak nje
gov kilometer. Vsi pa so prihajali 
zato, ker jim je bilo lepo. 

Na prireditvi smo vsem, ki so 
izpolnili norme organizatorja, 
podelili medalje in pokale ter 
tako potrdili vloženi trud in oseb
ne zmage. Gostitelji so poskrbeli 
za to, da smo se dobro najedli, 
napili in se do poznih večernih ur 
zabavali. 

Za konec naj se vsem zahvalim. 
Andrej Jerman 

DVE PLATI MEDALJ 
Letošnje poletje je bilo dokaj sušno. 

Se strinjate? Zame še posebej. 
Že spomladi so mi v ožjem 

družinskem krogu za darilo ob rojst
nem dnevu kupili osebno tehtnico in mi 
s tem jasno nakazali, da prihajajo hudi 
časi. Prej sem se ves čas izgovarjal, da 
je pri stari tehtnici raztegnjena vzmet, 
zdaj pa ni bilo več druge izbire, saj di
gitalna tehnika vendarle ne more lagati. 

Kaj storiti? "Vsedi se na bicik'1, pa 
bodo kile padle dol," si začnem prigo
varjati že za praznik dela. In že kar na 
začetku si na koledar narišem plan, 
kako dobiti že v prvem sodelovanju v 

tej akciji bronasto medaljo. Dodam si 
še nekaj dni rezerve zaradi nepredvi
denih dogodkov in višjih sil in po 
temeljitih premislekih in pripravah 
začnem - tam okoli 20. maja. 

Po ravnem do Grosupljega še kar 
gre, pa tudi mimo Stare vasi. Ko pa za-
vijem levo proti Dolam, se začnejo križi 
in težave: prestave nagajajo, vezalka 
pride v verigo, sedež je pretrd in pre
ozek, gume premehke, v kolenih šči-
plje, v križu se nekaj lomi, v glavo 
buta... Člani družinskih, sorodstvenih 
in prijateljskih kolesarskih krožkov mi 
pobegnejo sto na uro... "Kaj naj 
storim?" Nekdo "od zadaj" mi pravi: 
"Obrni se in pojdi domov po najkrajši 

poti!" Obrnem se - zadaj pa nikogar. V 
senčnem klancu še precej pod Dolami 
se ustavim in ... 

...odločim se, da bom en del poti iz 
kolesarske prekategoriziral v pohod-
niško. Komaj začnem s to novo etapo, 
me že prehitevajo in nasproti prihajajo 
cele kolone kolesarjev. Vsi navijajo: 
"Dajmo, dajmo," le da spet nisem znal 
natančno razdeliti tistih, ki so to počeli 
dobronamerno, od onih, ki bi raje 
videli, da jih ne bi oviral pri njihovih 
podvigih. Vseeno se kmalu spravim 
nazaj na sedišče in vrtim pedala v eni 
od najnižjih prestav. 

Približno po tem scenariju se je to 
nato ponavljalo z manjšimi presledki 

zaradi različnih popoldanskih 
obveznosti, nekajdnevnih službenih 
poti, pa še na morje se je bilo treba iti 
namočit za dober teden dni - vse do 
začetka septembra. V kartonček so 
požigosali 32 polj - dodatna dva za 
dobro vago kot nadomestek tistim 
pohodniško-sprehajalnim potem. 

Potem je tiste nedelje poleg dežja 
padla tudi srebrna medalja okoli vratu. 
Veliko pa ni manjkalo, da bi dobil še 
eno v obliki salame, pa mi jo je Lojze 
odnesel. Ne zavidam mu je - čisto iz 
osebnih razlogov. Namreč: v času 
vrtenja pedalov je tudi digitalna tehtni
ca pokazala dobrih deset enot nižje. To 
pa je že druga plat medalje. 

"Lojze! Za katero medaljo bova tek
movala v naslednjem letu?" 

ffležek Zagraškl 



S KOLESOM od Škocjana do Velikih Lašč USPEHI KARATEISTOV V NOVI SEZONI 
PO RIMSKI CESTI 

f 

Iniciativni odbor Stati inu obstati Kulturnega društva v Škocjanu je v sode
lovanju s servisom in prodajalno koles Sprinter d.o.o. iz Grosupljega v nedeljo, 
16. septembra 2001, ob 11. uri, organiziral kolesarski izlet "PO RIMSKI CESTI" 
od škocjanskega gasilskega doma do gasilskega doma v Velikih Laščah. Večina 
poti je vodila po makadamsko utrjeni gozdni poti, pri Ponikvah pa so prečkali 
glavno cesto Rašica-Dobrepolje. Izleta seje udeležilo približno dva ducata kole
sarjev, pretežno rekreativcev. 

Ob vračanju iz Velikih Lašč se je med potjo skazilo vreme, ki je že dopoldne 
kazalo bolj kisel obraz. Zato so organizatorji trdno odločeni, da bodo prihodnje 
izlete organizirali ponovno sredi avgusta. 

Vsak udeleženec izleta je ob zaključku poleg okrepčila prejel tudi lično izde
lano spominsko medaljo in povabilo s strani organizatorjev na prihodnji izlet po 
Škocjanskih hribih. 

Jože Mlkllč 

INVAZIJA PREDELANE 
PLOČEVINE IN AKUSTIČNI UDAR 

GROSUPLJE - Veliko državno finale v tekmovanju v avtoakustiki, ki je s seboj 
pripeljalo tudi mlajšega brata, avtotuning show, je za slovenske razmere pri
vabilo veliko število tekmovalcev in radovednežev - zbralo se je kar 65 "norcev" 
posebne vrste, ki so iz svojih pločevinastih konjičev izdelali precizno izdelane 
"oddajnike deviškega zvoka" - državnega prvaka v avtoakustiki, Šentjurčana 
JAKA SELESA, pa so lahko pozdravili kar na domačih tleh. 

Tekmovanje je preseglo dosedanjo 
organizacijo tovrstnih prireditev, vsaj 
tako ga je po obisku direktorja 
Aleksandra Kletta (Nemčija) s superla
tivi ocenila tudi evropska zveza za 
avtoakustiko (EMMA). 

ZVOKKOTSEŠIKA 
Slovenijo je val avtoakustičnega 

gibanja prvič zajel že leta 1997, v 
Evropo pa se je razširilo po ameriškem 
vzoru, kjer ima že večletno tradicijo. Ne 
Slovenija ne katera izmed drugih evrop
skih držav do sedaj niso poznale enot
nega pravilnika tekmovanj, niti ocenje
valnih kriterijev, s katerimi bi si tek
movalci lahko pomagali in se po njih 
usmerjali pri svojem delu in predelavi 
avtomobila. Šele lani so se slovenski 
tekmovalci uradno povezali v carhifi club 
(www.carhificlub.si), Jaka Seles pa je kot 
eden izmed najprodomejših tekmoval
cev sodeloval tudi pri njegovem zagonu. 
Sočasno je v evropska tekmovalna me
rila formirala tudi lani ustanovljena 
EMMA, ki predstavlja preokretnico na 
področju avtoakustike. Poostrena orga
nizacija je določila jasne kriterije in 
poenoten pravilnik ocenjevanja. "Šele 
sedaj je tekmovanje pridobilo na 
kakovosti in zanimivosti. Sedaj vsaj veš, 
zakaj nekdo osvoji visoko uvrstitev," 
pojasnjuje Jaka. In za vse tiste, ki se 
vam še sanja ne, o čem teče beseda, 
Jaka nadaljuje: "Tekmovanje se najprej 
deli na kakovost zvoka in glasnost. Kot 
tekmovalec lahko nastopiš v obeh kate
gorijah, ni pa običaj. Ponavadi avtomo
bili, ki izpopolnjujejo pogoje absolutne 
zvočne kakovosti, v kategoriji glasnosti 
ne morejo tekmovati, saj se oprema 
obeh popolnoma razlikuje." Tudi Jakova 
disciplina je preizkušnja kakovosti zvoka 
- tekmovanje zastopa tudi evropska 
organizacija, sama glasnost pa je bolj 
zabavna pritiklina tovrstnih prireditev, 
namenjena občinstvu - svoje mesto pa 
je našel med profesionalci do 600 W. 
"Tekmovanje se začne s tehničnim 
delom; ocenjuje se, kako je avto izdelan. 
Končna ocena vzdrži tri dejavnike: 
varnost, estetiko in funkcionalnost." 
Zatem vajeti prevzameta sodnika, ki se 

osredotočita na zvočni del. "Ocenjujeta, 
kako celoten sistem igra. Ali je zvok na
raven, kot na primer v koncertni dvorani, 
kjer zveni nerazbito, kot celota." 

JAKA SELES - POMETEL S KONKURENCO 
V Grosupljem je Jaka po udeležbi na 

dveh tekmovanjih v Mariboru in 
Cerknici, kjer je obakrat zasedel drugo 
mesto - v Italiji pa se je na mednarod
nem prvenstvu prebil na tretje mesto -
nadkrilil četo tekmujočih. Prvo mesto na 
finalnem izboru mu je pripisalo celo 
tolikšno število točk, da je tudi v 
državnem merilu pometel s številno 
konkurenco. Zmaga pa ne bo ostala 
neizkoriščena, saj se bo že 28. oktobra 
lahko kosal s tristo do štiristo evropskimi 
prvaki na prvem evropskem finalu tek
movalnih avtomobilov v Newmarktu, 
nedaleč od Muenchna. "Rad bi se zah
valil vsem sponzorjem, ki mi bodo 
omogočili pot. Ne bi pa rad pohiteval z 
napovedmi, saj sedaj, ko vsi tekmujemo 
po enakih pravilih, nihče ne ve, kam 
lahko cilja. Menim, da si že z uvrstitvijo v 
zlato sredino lahko zelo zadovoljen." 
Jaka bo med tekmovalci iz 17 evropskih 
držav, kljub izkušnjam doma, nastopil 
kot začetnik. "Nastopila bodo sama 
znana imena, tekmovalci z desetletnimi 
izkušnjami, in kogar koli prehitiš, si že 
dober. Med profesionalnimi tekmovalci 
so tudi taki, ki se z avtomobili sploh ne 
vozijo, temveč jih le pilijo za tekmovanje. 
Na katerem koli mestu obstaneš, si 
dober. Sicer pa so vsi, ki se uvrstijo na 
evropsko prvenstvo, tako favoriti." Jaka 
je svoje izkušnje kalil in znanje sprva 
izpopolnjeval na hrošču in že od leta 
1998 zmagoval. Lani se je navdušil za 
clia in za leto dni poniknil s prizorišča, 
kolikor je trajala popolna predelava avto
mobila. Tisoč ur samostojnega dela, da 
izpraznjenega računa niti ne omenja, 
sledenje novostim in trendom ga je 
pripeljalo do želenega rezultata. "Moje 
delo je obsegalo predelavo vrat, arma
ture, vgradnjo opreme in posebnega 
akumulatorja. Pri vsem igra pomembno 
vlogo iznajdljivost, ničesar se ne da 
kupiti, vse moraš narediti sam, če želiš, 
da je popolno," je odločen Jaka. 

V preteklem mesecu smo se člani Shotokan karate kluba udeležili dveh večjih 
karate tekmovanj v Sloveniji. Prvo je potekalo 15. septembra v športni dvorani 
Krim na Galjevici v Ljubljani, drugo pa 29. septembra v Kranju. 

Odprto prvenstvo Slovenije, Alpe-Adria open, v Ljubljani je potekalo v močni 
mednarodni zasedbi. Nastopilo je 150 tekmovalcev iz 8 držav. Ado Bogaljevič je 
osvojil 2 zlati medalji v borbah in sicer v kategoriji mladincev nad 70 kg in 
ekshibicijski tekmi mladincev do 21 let absolutno. Prav tako pa je prvo mesto v 
borbah dosegla Tadeja Petrovič v kategoriji mladink. 

Konec septembra je na odprtem prvenstvu Kranja med 144 tekmovalci 
nastopilo tudi 18 naših članov. Dosegli so odlične rezultate, saj so osvojili 7 
zlatih, 2 srebrni in 9 bronastih odličij. V kategoriji mlajših dečkov je v borbah in 
katah Martin Križman osvojil dve 3. mesti, Jure Tivadar pa je v isti kategoriji v bor
bah osvojil 1. mesto. Pri mladincih je Ado Bogaljevič osvojil dve 1. mesti v borbah 
in katah. Miha Trampuž pa je med člani dosegel 1. mesto v katah in 2. mesto v 
borbah. V kategoriji malčic - kate je 1. mesto osvojila Brabara Zupet, 3. mesto 
pa Medeja Bučar. Pri mlajših deklicah - kate pa sta 3. mesto osvojili Urša 
Trampuž in Maja Križman. Prav tako so 3. mesto v katah osvojile Tadeja Petrovič 
pri starejših deklicah, Špela Trampuž in Maša Gala pri mlajših mladinkah. V bor
bah deklic pa so rezultati naslednji: 1. mesto Urša Trampuž, mlajše deklice in 
Tadeja Petrovič pri starejših deklicah; 2. mesto Maja Kohler in 3. mesto Špela 
Trampuž obe v kategoriji mladink. 

Dobri rezultati tekmovalcev so znak kvalitetnega in napornega dela v pretek
losti, hkrati pa vlivajo veliko mero optimizma pred bližajočim se državnim prven
stvom. 

Uroš Perme 

Športno društvo Malo Mlačevo 
DVODNEVNI TURNIR V 
MALEM NOGOMETU 

15. in 16. september 2001- Skoraj novo, predvsem pa mlado Športno društ
vo Malo Mlačevo je na novo asfaltiranem igrišču, ki so ga odprli 25. avgusta 
letos, organiziralo turnir v malem nogometu. Udeležilo se ga je rekordnih 16 
ekip: Malo Mlačevo, Račna, Pekarna Grosuplje, Play 4 fun, Tapro Ljubljana, 
Maxo pub, Bife Žalna, Dixi 2 Ivančna Gorica, Ambrus, Mladost Ivančna Gorica, 
Veliko Mlačevo, Top Ivančna Gorica, Struga d.o.o. Torcida Ljubljana, Š D Turbo 
M Ljubljana, Prince pub Ivančna Gorica in Sayo team Ljubljana. Turnirje trajal 
kar dva dni. 

Čeprav je v 
nedeljo popoldne 
spet precej deževalo, 
to igralcev malega 
nogometa in vztra
jnih navijačev ni 
zmotilo. Finalne 
tekme so odigrali v 
poznem popoldnevu, 
razglasitev rezulta
tov in podelitev 
nagrad pa so opravili 
v večernem času. 
Zmagala je ekipa 
Prince pub iz 
Ivančne Gorice, 
druga je bila Račna, 
tretja pa je bila ekipa 
Dixi 2 iz Ivančne 
Gorice. 

Jože Miklić 

"Vendar," kot povzame zatem, "ni avta, 
ki bi bil popoln, vedno lahko stremiš še 
više." Mladostna vnema in želja po 
popolnosti ga bosta popeljali še visoko, 
da je blizu vrha že sedaj, pa dokazuje 
tudi uvrstitev na skorajšnje evropsko 
prvenstvo. 

ŠOV JE ŠEL - SPET NASLEDNJE LETO! 
Hkrati z omenjenim tekmovanjem pa 

je organizator poskusno pripravil avto
mobilski šov, kije večkratno presegel nji
hova pričakovanja. 140 avtomobilov iz 
Slovenije, Avstrije, Hrvaške in Italije je 
bilo postavljenih na ogled, zaobjel pa jih 
je tudi kritični pogled sodnikov, ki so 
ocenjevali najbolj predelan in najnižji 

avto. Tekmovalcem se je pridružilo tudi 
nekaj avtomobilov z grosupeljskim 
grbom, zelenemu polu, katerega lastnik 
je Matjaž Dremelj, pa je uspelo osvojiti 
pokal za tretje mesto. 2000 obiskoval
cev je ves dan imelo kaj videti, pa tudi 
slišati (ob tej priložnosti bi se Jaka rad 
opravičil krajanom za morebitno vzne
mirjenje in pohvalil korekten odnos poli
cistov do pobudnikov prireditve in 
sodelujočih), saj so jim zvočni pogon po 
zaključenem ogledu velikega avtomo
bilskega spektakla dajali fantje skupine 
The Drinkers. 

Barbara Pance 

Tretjeuvrščeni lastnik pola 
ki ]• avtomobil predelal 

SKALASKO 
SREČANJE 
V VRATIH 

Člani Gorniških klubov Skale in 
drugi naši prijatelji se srečujemo med 
letom zelo pogosto na turah in drugih 
kulturnih prireditvah. Kot zaključek 
sezone smo izbrali predzadnjo nedeljo 
v septembru, ko se vsako leto snidemo 
ob Aljaževi kapeli pri Aljaževem domu 
v Vratih. 

Letošnje srečanje, ki je bilo v 
nedeljo, 23. septembra, je bilo zamiš
ljeno v več razsežnostih. Športni del 
naj bi obsegal pohod na Križ (2410 m), 
kije zaradi močnega deževja in snega 
odpadel, drugi duhovni in kulturni del s 
spominom na A. M. Slomška (bila je 
tudi Slomškova nedelja) in mašo za 
ponesrečene v gorah ter tretji del, ki je 
zajemal družabno srečanje, pogos
titev, pogovor vseh z vsemi in nenazad
nje podelitev značk in diplom 
udeležencem šole varne hoje po 
gorah. 

Ker je vzpon na zahtevnejši 2410 m 
visoki Križ zaradi slabih vremenskih 
razmer odpadel, smo si udeleženci 
srečanja na tisti deževni dan poiskali 
manj zahtevne stvari. Nekateri so 
obiskali oba Peričnikova slapova, drugi 
so prispeli do Luknje, zadnji pa so v 
živahnem pogovoru počakali kar sredi 
jase pred kapelico. 

Ob 16. uri nas je Slomškov zvon pri 
Aljaževi kapeli v Vratih povabil na zah
valno mašno daritev za uspešno 
gorniško sezono. Obred, ki ga je na 
svoj osebno prijeten način vodil 
"triglavski" in dovški župnik g. Franci 
Urbanija, se je močno dotaknil nas 
pohajalcev po gorah, posebno v prošn
jah, ko smo zaprosili za varno hojo po 
gorah, za več sožitja v slovenskemu 
narodu, za mir v naših srcih in za sve
tovni mir, ki je prav v tem času spet 
močno načet. 

Srečanje seje nadaljevalo v Aljaževi 
sobi doma v Vratih. Vse navzoče je 
pozdravil predsednik Zveze slovenskih 
gorniških klubov Skala gospod dr. 
Tone Jeglič. Med drugim je povedal, da 
sta se osrednje proslave ob 80. letnici 
ustanovitve T.K. Skala, ki je bila 15. 
septembra v Bovcu letos, udeležila 
predsednik Planinske zveze Slovenije 
in predsednik Gorske reševalne službe 
Slovenije, kar kaže, da so nas (na nek 
način) priznali in upamo lahko na 
boljše sodelovanje. Planinska zveza 
nam je tudi pripomogla s helikopter
skimi prevozi, ko smo obnavljali beton
ska sidrišča križa na Škrlatici. 

Bojan Pograjc, vodja tečaja in gorski 
vodnik, je naredil kratek opis šole 
varne hoje po gorah (pričela se je v 
jeseni leta 2000 in zaključila v avgus
tu 2001) in pregled pisnih nalog o izve
denih turah, ki so jih spisali udeleženci 
tečaja. Naloge vsebujejo opis priprave, 
izvedbe in oceno gorniške ture, ki jo je 
posamezni kandidat opravil. Te in 
bodoče naloge bodo arhivirane v skup
no "bazo tur" in bodo na voljo kot 
strokovna pomoč pri načrtovanju in 
vodenju kasnejših tur. 

Po tem uvodu je vodja tečaja Bojan 
Pograjc s pomočjo predsednika SGK 
Skala dr. Toneta Jegliča podelil značke 
in izkaznice o uspešno opravljenem 
izpitu. Novi vodniki so postali 
"Prostovoljni gorniški vodniki". To je 
prva generacija naših vodnikov. 
Njihova usposobljenost za vodenje v 
lažjih in težjih razmerah poleti in pozi
mi po zavarovanih poteh in brezpotjih 
je veljavna po mednarodnih (U.I.A.A) 
normah. Sledile bodo nove generacije, 
ki bodo pripomogle k večji varnosti v 
gorah in tudi k večji ekološki 
osveščenosti. 

GK Limberk v tej skupini tečajnikov 
zaradi pomanjkanja materialnih sred
stev še ni imel svojih udeležencev, 
zbira pa prijave za prihodnji tečaj. 
Predsednik GK Limberk, 
Marjan Perme 

http://www.carhificlub.si
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Sodelujte v dobrodelni akciji Slovenske karitas 

D o b r o t a o p o g u m l j a 

Vaša dobrota vrača 
upanje ljudem u stiski. 

Karitas + î- (01)23 23 ise, 
www.karitas.si 

POMAGAJMO SI 
Srečni so včasih tisti, ki nesrečo kujejo, 

ni jih malo, ki zato objokujejo. 

Vsi vse na življenjskem trgu ponujajo, 

nI Jih malo, ki vse to zamujajo. 

Veliko je tistih, ki mnogo Imajo, 

nI Jih malo, ki nič ne dajo. 

Malo morje je ljudi, ki srca zaprejo, 

vesolje zvezd je tistih, ki zato umrejo 

Dušan MaroH 

KOZMETIČNI SALON 
T H A L G O C E N T E R SPA 

Brinje c. 1/47 , 1 2 9 0 Grosupl je 
Tel ./fax : 0 1 / 7 8 6 2 - 1 3 2 

EHNIKA 
— J O Z E A H L I N s p 

Kolodvorska 1, Grosuplje, tel.&faks: 01 787-14-51 

Vzemite si čas in preživite v našem dnevnem SPA 
centru nekaj prijetnih uric. Uživali boste v svetu 
miru in tišine, medtem vam bomo negovali vaše 

telo in obraz. 

Prepričajte se o uspešnosti programov nege 
obraza in telesa s profesionalno T H A L G O 

kozmetiko. 

LZZI 

9 5 6 
(D 5 J _ 

/ /f s* z? a Ć7a & & 
d.o.o., CESTA NA KRKO 9, 1290 GROSUPLJE 

Tel.: 0 1 / 7 8 6 26 2 2 ; 7 8 6 36 2 0 
Fax: 0 1 / 7 8 6 46 21 

INSTALACIJE • TRGOVINA • INŽENIRING • SERVIS 

STORITVE 
• Elektroinstalacije od projekta do izvedbe za vse vrste 

objektov, po konkurenčnih cenah, zahtevajte naše 
ponudbe; 

• meritve instalacij in izdaja atestov za obratovalnice in 
proizvodne obrate; 

• vzdrževanje instalacij in naprav na objektih, 
opravljamo redne in pogodbene servise; 

• izvajamo računalniške mreže z dobavo in montažo 
opreme v sodelovanju z vodilnimi podjetji; 

• naša ključavničarska delavnica vam izdela vse vrste 
kovinskih delov, potrebnih pri montažah, razno 
kovinsko opremo, elektro omare in pulte po naročilu. 

TRGOVINA 
i Naša nova ponudba je urejena specializirana 
diseontna trgovina za elektroinstalacije namenjena 
elektroinstalaterjem, vzdrževalcem, samo-
graditeljem, gospodinjstvom; 

i v trgovini izvajamo strokovno brezplačno svetovanje; 
i izvajamo kataloško prodajo znanih proizvajalcev 
gospodinjskih strojev in aparatov; 
na željo stranke izvršimo dostavo na dom, izvedemo 
priklop; brezplačno odpeljemo zamenjani izdelek. 

debi 
mobitel 1 

U G O D N I H C E N A H I N 

K V A L I T E T I S E 

P R E P R I Č A J T E V 

T R G O V I N I 
Fl TEHNIKA A 

http://www.karitas.si


KOZMETIKA MAJA 
MAJA KOŠENINA s.p. 
P r e š e r n o v a 80 
1290 Grosuplje 
Tel: 01 / 786 38 32 
GSM 041 221 800 

DELOVNI CAS 
PONEDELJEK, TOREK, SREDA, 

ČETRTEK, PETEK 
13"-21" 

SOBOTA 
8' -12" 

NEGA OBRAZA IN TELESA 
ANTICELULITNE TERAPIJE, 

PEDIKURA IN MANIKURA, 
DEPILACIJA. EPILACIJA, LIČENJE. 

SOLARIJ, TURŠKA SAVNA 

N O V O 
ANALIZA TELESNE SESTAVE 

PROGRAMI ZA HUJŠANJE 
NARAVNA NEGA NOHTOV 

"JESSICA" 

OH 
041/663-436 _ 

Svetovna novost Lotus-Effect* 
Vrhunske opečne kritine iz Nemčije po ugodnih cenah! 

TRGOVINA Z GRADBENIM IN TEHNIČNIM BLAGOM d.o.o. 
Gasilska c. 4, Grosuplje - tel.:061/ 764-068, tel/faks:061/764-067 

STKOPOVI-PREDELNE STENE 
PO S/STEMU 

kmUf (gjmstrong 

041/664-803 

nudita: 
VULKANIZERSTVO 

KLETARSTVO 
MEHANIKA 
STEKLA 
ELEKTRIKA 
VLEKA 

PRODAJA ZN 
SERVIS MOTORJEV 

Shotokan karate 
klub Grosuplje 

VABI 

vse, ki vas 
zanimajo borilne 
veščine, da si v 
nedeljo, 28.10, 
v športni dvorani 
Brinje ogledate 
pokalno tekmo 
Karate zveze 
Slovenije za 
mladince v katah 
in borbah. 
Tekmovanje se 
bo pričelo 
ob 10.00 uri. 

Vstop je prost. 
Lepo vabljen). 

Ce žel i te imeti modri« 
r o č n o izdelane čev l je 
po meri - me o b i š č i t e . 
Popravljam tudi vse 

vrste obutve in 
usnjeno galanterijo. 

fio4ltw*U ftant*te% 

PflRTflCft 
d.o.o. 

1290 Grosuplje. Kolodvorska ulica 2 
te l . : 01/786-11-77 
fax: 01/789-15-87 

založništvo«poslovne tiskovine« 
glasila« časopisi« zložen ke • 

nalepke« katalogi« koledarji • 
prospekti«vizitke 

1290 GROSUPLJE, Rož 
TelČOl/786^3 63 
Faks: 01/786 44 64 

pri Dolenjskih Toplicah"*1 

Tel.: 07/306-5^5 
07/306-5?82 

IK, Šalka vas, Kočevje 
Tel.:01/895-S|5ft5 

KERAMIČNE PLOŠČICE 
GRANITOGRESI 

SANITARNA KERAMIKA 
BETONSKI IZDELKI 
ISO SPAN ZIDAKI 

•LOVILCI O U 
[BIOLOŠKE ČISTILNE NAPRAVEl 

Hranilnica 

LON d.d. Kranj 

L O N O V Z L A T I O K T O B E R 
PREDSTA VIJAMO ODLIČNO VARČEVALNO PONUDBO IN NOV IZVIREN HRANILNIK 

• RENTNO VARČEVANJE • ZLATI LON 

• VARČEVANJE PLUS • ZANIMIVO DOLGOROČNO VARČEVANJE NAD 5, 7 IN 10 LET 

POTROŠNIŠKI, OBRTNIŠKI ALI PODJETNIŠKI KREDITI 

VLON-U OPRA VITE TUDI NASLEDNJE POSLE: 
• POSLUJETE S TEKOČIM RAČUNOM, ČEKI IN HAN KOMATI 

• POSLUJETE S PLAČILNO KARTICO EUROCARD MASTERCARD 
• PLAČUJETE POLOŽNICE IN OSTALE OBVEZNOSTI 

• KUPUJETE IN PRODAJATE VALUTO 
OBRTNIKI IN PODJETNIKI OPRA VUATE NO^ELAČILNI PROMET PREKO TRANSAKCIJSKIH RAČUNOV 

ZA VSE INFORMACIJI; SE OdlASITL NA KOLODVORSKI 3 OZIROMA NAS POKLIČITE PO TELEFONU 7S-62-92S 

Poslovna enota 

M A G R O 

Grosuplje 

Kolodvorska 3 

Telefon: 01/78 64 600 

01/78 64 300 

Faks: 01/78 61 719 


